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Αθήνα, σήµερα στις 23 Αυγούστου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.33’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑ-
ΡΟΥΧΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Καληµέρα σας. Εύχοµαι να έχουµε έναν καλό Σεπτέµβριο. Δε
λέω καλό χειµώνα.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από κ. Ιωάννη Αµανατίδη, Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαιδευτι-
κών Τεχνολόγων Γεωπόνων Θρησκευµάτων επισηµαίνει την
πρόθεση του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού να αναβαθµίσει τα υπάρχοντα µαθήµατα
περιβαλλοντικού περιεχοµένου στην εκπαίδευση και διεκδικεί την
πλήρη ανάθεση σε µια σειρά από σχετικά µαθήµατα.

2) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Εφορευτικού Συµβου-
λίου της Δηµόσιας Κεντρικής Βιβλιοθήκης Ναυπλίου «Ο Παλα-
µήδης» αιτείται την ανανέωση της απόσπασης της δασκάλας που
εκτελεί χρέη διευθύντριας στη Βιβλιοθήκη.

3) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η κ. Κωνσταντίνα Σταυροπούλου διαµαρ-
τύρεται για την απορριφθείσα αίτησή της για συµµετοχή στο
πρόγραµµα επιδότησης ενοικίου 2011 από την Προσωρινή Ενιαία
Διοικούσα Επιτροπή Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας και Ορ-
γανισµού Εργατικής Εστίας, παρά την ύπαρξη των νόµιµων δι-
καιολογητικών.

4) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΠΑΠΑΔΗΜΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Κεντρικό Ισραηλιτικό Συµ-
βούλιο Ελλάδος εκφράζει την έντονη αντίθεσή του στην ορκω-
µοσία του βουλευτή της «Χρυσής Αυγής» Αρτέµιου Ματθαιόπου-
λου.

5) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Ναυ-

πλιέων  αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας του Νοσοκοµείου
Ναυπλίου και την αναβάθµιση των παρεχόµενων υπηρεσιών
υγείας.

6) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά απόφαση της 6ης Υγει-
ονοµικής Περιφέρειας Πελοποννήσου για µετακίνηση παιδιά-
τρου αρµοδιότητας του Γενικού Νοσοκοµείου Ναυπλίου στο
παιδιατρικό τµήµα του Γενικού  Νοσοκοµείου Κορίνθου.

7) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΠΑΝΤΖΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Λαυρεωτικής επισηµαίνει
την άµεση ανάγκη κατασκευής αντιπληµµυρικών έργων και κα-
θαρισµού ρεµάτων στις πληγείσες από πυρκαγιές περιοχές του
δήµου.

8) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων του Γενικού
Νοσοκοµείου Σερρών «Ο Άγιος Λουκάς» αιτείται την επίλυση θέ-
µατος που αφορά την καταβολή αποζηµίωσης του µη ιατρικού
προσωπικού του Νοσοκοµείου Σερρών,των οκτώ Κέντρων Υγείας
του Νοµού και του ΚΕΦΙΑΠ Νιγρίτας για την υπερωριακή απα-
σχόληση,την απασχόληση κατά τις νύχτες τις Κυριακές και εξαι-
ρέσιµες ηµέρες καθώς και τις εφηµερίες του λοιπού επιστηµονι-
κού προσωπικού.

9) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   αιτείται την άµεση αποζηµίωση των βαµ-
βακοκαλλιεργητών του Νοµού Καρδίτσας από το πράσινο σκου-
λήκι και παράλληλα την αποσύνδεση της ενίσχυσης των
παραγωγών βαµβακιού από τη στρεµµατική παραγωγή.

10) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  το Διοικητικό Συµβούλιο της
Ποδοσφαιρικής Ανώνυµης Εταιρείας «Γυµναστικός Σύλλογος
Βόλου Η Νίκη» αιτείται τη χορήγηση προσωρινής φορολογικής
ενηµερότητας.

11) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Πωγωνίου  Νοµού Ιωαν-
νίνων αιτείται την αναστολή της απόφασης που αφορά µεταφορά
προσωπικού της Ελληνικής Αστυνοµίας της περιοχής,  στο Νοµό
Έβρου.

12) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι µέτοχοι της γαλακτοβιοµηχα-
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νίας «ΔΩΔΩΝΗ» αιτούνται να ενηµερωθούν σχετικά µε τη συνέ-
χιση του διαγωνισµού και τα όργανα λήψης των τελικών αποφά-
σεων της  γαλακτοβιοµηχανίας «ΔΩΔΩΝΗ» µετά την ανάκληση
της άδειας λειτουργίας της Αγροτικής Τράπεζας.

13) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΠΑΥΛΟΣ ΣΙΟΥΦΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία   αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά
στην έλλειψη ιατρών στα ορεινά χωριά της Αργιθέας.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Γόρτυνας Νοµού Ηρα-
κλείου Κρήτης αιτείται την άµεση επιχορήγηση του Δήµου µε το
ποσό των 500.000 ευρώ ώστε να καλυφθεί µέρος των υποχρεώ-
σεών του έναντι τρίτων και να διατηρηθεί το επίπεδο ασφάλειας
και υγιεινής των δηµοτών του.

15) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΕΡΔΕΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι Εργαστηριακοί Ιατροί του Ιατρικού Συλ-
λόγου Λέσβου αιτούνται την άµεση εξόφληση οφειλών του
ΟΠΑΔ και των άλλων ταµείων που συνενώθηκαν για το σχηµατι-
σµό του ΕΟΠΥΥ προκειµένου να συνεχιστεί η επί πιστώσει εκτέ-
λεση των εργαστηριακών εξετάσεων στους ασφαλισµένους του
ΕΟΠΥΥ.

16) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλ-
λόγων Προσωπικού Εργαζοµένων Ελληνικής Ραδιοφωνίας Τηλε-
όρασης (ΠΟΣΠΕΡΤ) εκφράζει τη δυσαρέσκειά της για την
απόφαση των Υφυπουργών Επικρατείας και Κυβερνητικού Εκ-
προσώπου κ. Σίµου Κεδίκογλου και Περιβάλλοντος, Ενέργιας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Αθανάσιου Παπαγεωργίου, µε την οποία
το 25% από το ανταποδοτικό τέλος που εισπράττεται από την
ΕΡΤ-ΑΕ απορροφάται από ιδιωτικά συµφέροντα.

17) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και Ρε-
θύµνης κ. ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
το Εργατοϋπαλληλικό Κέντρο Ρεθύµνου  αιτείται την τροποποί-
ηση του ν. 3986/2011 ώστε να προβλέπονται διαφορετικά κριτή-
ρια επιδότησης ανεργίας για τους εποχικά εργαζόµενους.

18) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Επίκουρος Καθηγητής του Ιονίου Πα-
νεπιστηµίου κ. Σώζων Παπαβλασόπουλος αιτείται να ενηµερωθεί
για τη χορήγηση στα µέλη ΔΕΠ του  επίδοµατος χρόνου υπηρε-
σίας επί του βασικού µισθού.

19) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την παραµονή του Ειρηνοδικείου στην περιοχή.

20) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  εκφράζει την αντίθεσή της στην ενδεχό-
µενη κατάργηση του Τµήµατος Δασοπονίας και Διαχείρισης Φυ-

σικών Πόρων που λειτουργεί από το 1985 στην Καρδίτσα.

21) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  αιτείται την άµεση αποπληρωµή των
οφειλόµενων νοσηλείων από τον ΕΟΠΥΥ  στο Πουλίδειο Γηρο-
κοµείο - Μονάδα Φροντίδας Ηλικιωµένων της Καβάλας.

22) Ο Βουλευτής Καβάλας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΛΑΝΤΖΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση ενεργοποίηση
διάταξης νόµου και σχετικής υπουργικής απόφασης που αφο-
ρούν στη διατήρηση της λειτουργίας των ακριτικών επιχειρή-
σεων.

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Κωνσταντίνα Σταφέτα εκφράζει τη
διαµαρτυρία της για την αποµάκρυνσή της από το διοικητικό
προσωπικό της Εθνικής Λυρικής Σκηνής, παρά το γεγονός της
ασθένειάς της από σκλήρυνση κατά πλάκας.

24) Οι Βουλευτές, Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥ-
ΛΟΣ και Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  κάτοικοι της Τοπικής Κοινότητας Πύργου
του Δήµου Τριφυλίας Νοµού Μεσσηνίας  εκφράζουν τη  δυσα-
ρέσκειά τους για την έλλειψη ιατρού στο αγροτικό ιατρείο του
χωριού, δεδοµένου και του µεγάλου αριθµού υπερηλίκων.

25) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  αιτείται να σταµατήσει ο σχεδιασµός για
τη δηµιουργία νέων σταθµών διοδίων και επιπλέον να µην αυξη-
θεί η τιµή των διοδίων στην Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας
- Θράκης.

26) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται τη λήψη αποτελεσµατικών µέτρων
για την αντιµετώπιση του παραεµπορίου στο Νοµό Έβρου.

27) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση καταβολή της αποζη-
µίωσης των πληµµυροπαθών του Νοµού Έβρου.

28) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Φυσικών Προσώπων
Οµολογιούχων Ελληνικού Δηµοσίου αιτείται την επίλυση θέµα-
τος που αφορά στη συµµετοχή τους στην αγορά οµολόγων και
την τήρηση των προεκλογικών δεσµεύσεων της Κυβέρνησης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 39/10-07-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 70056/31-
07-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάν-
τηση:

464 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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466 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



2. Στην µε αριθµό 44/10-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Παφίλη Αθανάσιου, Κατσώτη Χρήστου και Χαλβατζή Σπυ-
ρίδωνα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2/54480/0023A/31-07-2012 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη
απάντηση:
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468 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



3. Στην µε αριθµό 77/11-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τριαντάφυλλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ αριθµ. Β13-1/31-
07-2012 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-

κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάν-
τηση:
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Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της Δ/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 103/12-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουράκη Αναστάσιου(Τάσου) δόθηκε µε το υπ αριθµ. 87819/ΙΗ

ΕΞ/31-07-2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάντηση:

470 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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5. Στην µε αριθµό 147/16-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αλεξόπουλου Χρυσοβαλάντη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β13-4/31-
07-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστι-

κότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάν-
τηση:

472 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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474 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 166/17-07-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανδριανού Ιωάννη δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 24/31-07-2012 έγ-

γραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 287/20-07-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Χαραλαµπίδου Δέσποινας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 70056/31-07-

2012 έγγραφο  από τον Υπουργό Υγείας η ακόλουθη απάντηση:

476 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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8. Στην µε αριθµό 288/20-07-2012 ερώτηση των Βουλευτών κυ-
ρίων Κουράκη Αναστάσιου (Τάσου), Αµανατίδη Ιωάννη, Δριτσέλη
Παναγιώτας και Φωτίου Θεανώς δόθηκε µε το υπ’  αριθµ.

87695/ΙΗ ΕΞ/31-07-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας,
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού η ακόλουθη απάν-
τηση:

478 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελ-
τίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 24 Αυγούστου 2012. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 100/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος-Αδώνιδος Γεωργιάδη
προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη,
σχετικά µε την εκποµπή διαδικτυακού τόπου Indymedia.

2. Η µε αριθµό 109/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό Δη-
µόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τα µέτρα
αντιµετώπισης των δασικών πυρκαγιών.

3. Η µε αριθµό 97/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάργηση των µει-
ωµένων συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά του Αιγαίου.

4. Η µε αριθµό 114/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Χρυσής Αυγής κ. Ελένης Ζαρούλια προς τους Υπουρ-
γούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων αντιµετώ-
πισης των πυρκαγιών.

5. Η µε αριθµό 96/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νίκης Φούντα προς τους Υπουρ-
γούς Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής και
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε τη µετακίνηση
της Ειδικής Γραµµατείας Δασών από το Υπουργείο Περιβάλλον-
τος και Κλιµατικής Αλλαγής (ΥΠΕΚΑ) στο Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων(ΥΠΑΑΤ). 

6. Η µε αριθµό 105/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεοδόση Κωνσταντι-

νίδη προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε την αντιµετώ-
πιση των προβληµάτων στους δηµόσιους παιδικούς σταθµούς
στην περιοχή της Κεντρικής Μακεδονίας. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 111/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Βασιλείου Κικίλια προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την κάλυψη άµεσων αναγκών ασφαλισµένων
του ΕΟΠΥΥ σε φαρµακευτική και ιατρική περίθαλψη.

2. Η µε αριθµό 110/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνι-
κού Μετώπου κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τη λήψη
µέτρων καταπολέµησης της «µαύρης εργασίας» στις επιχειρή-
σεις του τουρισµού και του επισιτισµού. 

3. Η µε αριθµό 99/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ανάγκη ρύθµισης των κτηνοτροφικών χρεών.

4. Η µε αριθµό 115/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
της Χρυσής Αυγής κ. Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Δηµό-
σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δηµόσια
συνάθροιση Πακιστανών στο κέντρο της Αθήνας. 

5. Η µε αριθµό 102/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα στοιχεία για τη µείωση της
φαρµακευτικής δαπάνης.

6. Η µε αριθµό 106/21-8-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβα-
τζή προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την κατάσταση που
διαµορφώνεται από την πολιτική των περικοπών στη φαρµακευ-
τική περίθαλψη.

480 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί πρώτη η µε αριθµό 91/20-8-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Αθανασίου Νταβλούρου προς τους Υπουργούς Εσωτερικών και
Υγείας, σχετικά µε τη λειτουργία του Ιδρύµατος Στήριξης Ογκο-
λογικών Ασθενών «Η ΕΛΠΙΔΑ».

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δυο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, το 1998 µε πρω-
τοβουλίες της τότε Αντινοµάρχου Υγείας και Πρόνοιας κ. Μασ-
σαρά συστήθηκε Ίδρυµα Υποστήριξης Ογκολογικών Ασθενών
στην περιφέρεια Δυτικής Ελλάδας µε έδρα την Πάτρα.

Θέλω να διευκρινίσω ότι το Τµήµα Ογκολογίας της Παθολογι-
κής Κλινικής του Νοσοκοµείου Ρίου εξυπηρετεί πάνω από ένα
εκατοµµύριο πληθυσµό, λαµβανοµένου υπ’ όψιν ότι όσοι κατοι-
κούν από τη Βόνιτσα µέχρι και την Καλαµάτα, καθώς επίσης και
την Ιόνιο χώρα, εξυπηρετούνταν ως προς αυτές τις κατηγορίες
ασθενειών από τα νοσηλευτικά ιδρύµατα των Πατρών. 

Οι άνθρωποι που έχουν την ατυχία να βιώνουν το δράµα του
ογκολογικού ασθενούς αντιλαµβάνεστε ότι, πέραν όλων των
άλλων –πόσω µάλλον σήµερα µε την οικονοµική κρίση- έχουν και
οικονοµικά προβλήµατα. Έχουν ανάγκη και οικονοµικής αλλά και
ψυχολογικής υποστήριξης. 

Γι’ αυτό το λόγο µε την πρωτοβουλία της τότε Αντινοµάρχου
και τη στήριξη του καθηγητού του Τµήµατος Ογκολογίας του Πα-
νεπιστηµίου Πατρών κ. Καλόφωνου ξεκίνησε αυτή η δράση, η
οποία είχε ως αποτέλεσµα να υπάρξει ιδρυτική πράξη το 1998
που προέβλεπε την ίδρυση και τη λειτουργία Ογκολογικού Ιδρύ-
µατος µε την επωνυµία «ΕΛΠΙΔΑ», υπαγόµενο στην εποπτεία της
τότε Νοµαρχιακής Αυτοδιοίκησης Αχαΐας. 

Στη συνέχεια το 2006, µε σκοπό την έναρξη λειτουργίας του
ιδρύµατος αυτού, υπήρξε η έγκριση από τριµελή επιτροπή µε
την πρόσληψη δεκατεσσάρων ατόµων διαφόρων ειδικοτήτων
επιστηµονικού και διοικητικού προσωπικού προκειµένου να εξυ-
πηρετηθούν οι ανάγκες λειτουργίας αυτού του ιδρύµατος. 

Και βέβαια στη συνέχεια το 2010 δηµοσιεύθηκε ο πίνακας των
διοριστέων. Όµως η πρόσληψη του προσωπικού αυτού ανεστάλη
λόγω των Δηµοτικών και Περιφερειακών εκλογών της 7ης και
14ης Νοεµβρίου του 2010 και έκτοτε παραµένει ανενεργό το
Ίδρυµα αυτό, µε συνέπεια σήµερα άνθρωποι οι οποίοι βιώνουν
αυτό το δράµα, όπως προανέφερα, να αντιµετωπίζουν πολύ σο-
βαρό πρόβληµα τόσο ως προς την ψυχολογική τους κατάσταση
αλλά κυρίως, τη δυνατότητα της διαµονής τους, λαµβανοµένου
υπ’ όψιν ότι ένας πολύ µεγάλος αριθµός αυτών προέρχεται από
περιφέρειες εκτός έδρας Νοµού Αχαΐας. 

Θα σας πω και από προσωπική διαπίστωση, ότι οι αναφορές
των κοινωνικών φορέων της περιοχής µου είναι πως άνθρωποι
οι οποίοι υποβάλλονται σ’ αυτήν την εξαιρετικά δραµατική θα
έλεγε κάποιος θεραπευτική αγωγή, κατακλίνονται ακόµη και στο
ύπαιθρο λόγω της οικονοµικής αδυναµίας την οποία έχουν να
εξασφαλίσουν ένα κατάλυµα. Γνωρίζετε αναφορικά µε αυτούς
οι οποίοι υποβάλλονται σε χηµειοθεραπεία, ότι δεν πρόκειται για
µία απλή ιατρική παρέµβαση. Δηµιουργεί παρενέργειες και, αν
µη τι άλλο, χρειάζεται ένας άνετος χώρος για τη διαµονή και τη
συστηµατική ιατρική παρακολούθηση και θεραπεία τους.  

Πέραν όµως όλων αυτών, η λειτουργία του συγκεκριµένου
ιδρύµατος θα έχει και µία άλλη θετική συνέπεια στην αποσυµφό-
ρηση του Ογκολογικού Τµήµατος της Παθολογικής Κλινικής του
Νοσοκοµείου Ρίου, στο οποίο στην κυριολεξία στοιβάζεται κό-
σµος κάθε µέρα λόγω της αδυναµίας να συνοµολογήσουν µε τη
διοίκηση του τµήµατος ένα ραντεβού και να πάνε σε συγκεκρι-
µένο χρόνο. Το αποτέλεσµα είναι να προσέρχονται απ’ όλην την
περιφέρεια την ίδια ακριβώς στιγµή και να αναµένουν µε στωι-
κότητα έξω από τα ιατρεία. 

Ως εκ τούτου, η µη διάθεση του αναγκαίου προσωπικού για τη
λειτουργία του ιδρύµατος είχε ως συνέπεια, όπως είπα, το να πα-
ραµένει αυτό ακόµη ανενεργό. Το ερώτηµα, λοιπόν, το οποίο

απευθύνεται προς τους αρµόδιους κυρίους Υπουργούς είναι το
σε ποιες ενέργειες προτίθενται να προβούν προκειµένου να διο-
ριστεί το προσωπικό αυτό και να ξεκινήσει η λειτουργία του ιδρύ-
µατος αφ’ ενός και αφ’ ετέρου εάν πράγµατι απειλείται µε κατα-
βολή ρήτρας το ελληνικό δηµόσιο στην περίπτωση της περαι-
τέρω αναστολής λειτουργίας του Ιδρύµατος, έτσι όπως προβλέ-
πεται από τη σύµβαση χρηµατοδότησης του έργου που
προβλεπόταν από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε πολύ. 

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Χαρά-
λαµπος Αθανασίου για τρία λεπτά.  

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Κατ’ αρχάς θα ήθελα να ευχαριστήσω το συνάδελφο κ. Ντα-
βλούρο για την ερώτησή του, διότι πράγµατι δίνεται η ευκαιρία
στο Υπουργείο µας να δώσει τις απαραίτητες διευκρινίσεις για
ένα θέµα ζωτικό, το οποίο απασχολεί την ευρύτερη περιοχή της
Αχαΐας.

Θα ήθελα να κάνω µία διευκρίνιση, ότι η ερώτηση απευθύνεται
και  προς τον Υπουργό Υγείας, πλην όµως αυτός δεν είναι αρµό-
διος για να απαντήσει διότι, όπως προκύπτει από την ίδια την
ιδρυτική πράξη του ιδρύµατος, αρµόδια είναι η νοµαρχιακή αυ-
τοδιοίκηση και συνεπώς εκείνος δεν έχει αρµοδιότητα. Συναρ-
µόδιο είναι το Υπουργείο Διοικητικής Αποκέντρωσης, που µας
έστειλε ένα ενηµερωτικό σηµείωµα, χρήση του οποίου σε ορι-
σµένα σηµεία θα κάνω. 

Πράγµατι, το ίδρυµα αυτό είναι ένα κοινωφελές ίδρυµα το
οποίο θα έλυνε πολλά προβλήµατα στην ευρύτερη περιοχή.
Ιδρύθηκε µε το προεδρικό διάταγµα 239/1998. Αποτελεί νοµικό
πρόσωπο δηµοσίου δικαίου και είναι στην εποπτεία της νοµαρ-
χιακής αυτοδιοίκησης του Νοµού Αχαΐας. 

Σκοπός του Ιδρύµατος είναι η λειτουργία ενός ξενώνα µόνο
για άτοµα τα οποία πάσχουν από καρκινογόνες ασθένειες παν-
τός είδους και δεν παρέχει θεραπευτική αγωγή. Απλώς παρέχει
µία φιλοξενία. Είναι ένας ξενώνας που τους φιλοξενεί όταν κά-
νουν τις θεραπείες τους µετά από ιατρικές επεµβάσεις οι οποίες
γίνονται, όπως είναι οι χηµειοθεραπείες κ.λπ. των ασθενών. Τους
φιλοξενεί, παρέχοντας σ’ αυτούς τη σίτιση. 

Όσον αφορά τη διαδικασία στελέχωσης του ιδρύµατος, πράγ-
µατι έχει καθυστερήσει η στελέχωσή του. Ήδη σήµερα που µι-
λάµε –και θα σας εξηγήσω- άρχισε η στελέχωση και συνεπώς δεν
θα υπάρξει πρόβληµα. 

Η νοµαρχιακή αυτοδιοίκηση έχει ζητήσει από καιρό τη στελέ-
χωση του, από το 2008 µε την πρόσληψη δεκατεσσάρων ατόµων
διαφόρων ειδικοτήτων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Δυστυχώς, καθυστέρησαν αυτά, έγιναν οι δηµοτικές εκλογές,
στη συνέχεια ψηφίστηκε ο ν. 3986/11, που αφορά τα επείγοντα
µέτρα εφαρµογής του Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµι-
κής Στρατηγικής και έτσι καθυστέρησε ο διορισµός του απαραί-
τητου προσωπικού, διότι πέσαµε και στην αναλογία του 5-1,
δηλαδή για κάθε πέντε απολυόµενους, ένας θα προσλαµβάνε-
ται.

Κατόπιν των ενεργειών που έκανε το Υπουργείο και της πίεσης
που άσκησε και το Υπουργείο το δικό µας και συγκεκριµένα ο κ.
Στυλιανίδης, όχι µόνο γι’ αυτό, αλλά για όλα τα ιδρύµατα να στε-
λεχωθούν, ήδη αυτήν τη στιγµή είµαστε στην ευχάριστη θέση να
σας πούµε ότι ξεκίνησε η στελέχωση, διορίστηκαν τα πρώτα τέσ-
σερα άτοµα, τα οποία θα στελεχώσουν το ίδρυµα για να λειτουρ-
γήσει και επίκειται, ανάλογα µε τις δηµοσιονοµικές δυνατότητες
της χώρας, να στελεχωθεί πλήρως. Συνεπώς, δεν υπάρχει πρό-
βληµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Όσον αφορά το δεύτερο ερώτηµα -και τελειώνω, κυρία Πρό-
εδρε- για το αν θα υπήρχε πρόβληµα για να χάσουµε τα χρήµατα
από το Γ’ Κοινοτικό Πρόγραµµα Στήριξης, δεν υπάρχει τέτοιο
πρόβληµα. Υπήρχε ρήτρα -σωστή είναι η παρατήρηση σας- αυτή
τη στιγµή όµως, είναι ανενεργός εν όψει του ότι άρχισε να υλο-
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ποιείται. Οι πόροι του ιδρύµατος είναι οι κρατικές επιχορηγήσεις.
Το Γ’ Κοινοτικό Πρόγραµµα αφορά τις δαπάνες λειτουργίας του. 

Συνεπώς, νοµίζω ότι είµαστε σε καλό δρόµο. Ήδη θα λειτουρ-
γήσει το ίδρυµα  προσεχώς µε τα τέσσερα άτοµα που κατ’ αρχήν
παίρνει. Έχει πάει η σχετική απόφαση στο Εθνικό Τυπογραφείο
και επίκειται από µέρα σε µέρα η δηµοσίευση του.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ. 

Κύριε Νταβλούρε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΤΑΒΛΟΥΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, µε ικανοποίηση

άκουσα την ενηµέρωση, την οποία µας κάνατε σε ό,τι έχει να
κάνει µε την επί θύραις έναρξη λειτουργίας του ιδρύµατος
αυτού.

Ήθελα µόνο να σας παρακαλέσω για να εκδηλωθεί πρόνοια,
στο προσωπικό το οποίο θα στελεχώσει το ίδρυµα αυτό θα ήταν
σκόπιµο να υπάρξει -έτσι όπως έχει προβλεφθεί- η διάθεση ενός
κλινικού ψυχολόγου και ενός κοινωνικού λειτουργού για τον λόγο
ότι, όπως αντιλαµβάνεστε, η συγκεκριµένη κατηγορία των ογκο-
λογικά ασθενών δεν χρήζει µόνο ιατρικής παρέµβασης, αλλά κυ-
ρίως έχει ανάγκη ψυχολογικής υποστήριξης. 

Έτσι, λοιπόν, µέσα σε αυτό το προσωπικό, το οποίο προτίθε-
στε να διαθέσετε για τη στελέχωση του συγκεκριµένου ιδρύµα-
τος, καλό θα ήταν και τα µάλα θα εξυπηρετούσε το σκοπό
λειτουργίας και σύστασης αυτού του ιδρύµατος, να τοποθετη-
θούν και οι δύο συγκεκριµένες ειδικότητες υπαλλήλων. Διότι
αυτή καθεαυτή η διάθεση απλά διοικητικών δεν επαρκεί.  Και δεν
ξέρουµε αυτοί οι τέσσερις, στους οποίους κατ’ αρχάς αναφερ-
θήκατε, αν είναι διοικητικοί ή είναι νοσηλευτές. Καλό θα είναι
µέσα από τις στρατιές αυτές των υπαλλήλων, οι οποίοι στοιβά-
ζονται σε άλλους χώρους και δεν παράγουν το έργο για το οποίο
έχουν τοποθετηθεί, να βρεθεί τρόπος να εξυπηρετήσουν αυτήν
την ανάγκη, η οποία έχει εξαιρετικά κοινωνικό και ανθρώπινο χα-
ρακτήρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Νταβλούρε.

Κύριε, Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά για να συµπληρώσετε την
απάντησή σας.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσω-
τερικών): Πρέπει να σας πω ότι πράγµατι εζητήθη και η στελέ-
χωση µε κλινικό ψυχολόγο και µε κοινωνικό λειτουργό. Προς το
παρόν όµως, για τις ανάγκες του ιδρύµατος κρίθηκε ότι οι τέσ-
σερις που διορίζονται θα είναι νοσηλευτές για να καλύψουν τις
πρώτες ανάγκες. Σε προσεχή διαγωνισµό, η πρόσληψη θα
αφορά κοινωνικό λειτουργό, κοινωνικό ψυχολόγο και βεβαίως,
διοικητικό προσωπικό, λογιστή, κλπ.

Διότι πράγµατι ο βασικός στόχος του Υπουργείου είναι η βιω-
σιµότητα και η ενδυνάµωση των υφισταµένων κοινωνικών δοµών,
ούτως ώστε να µπορέσει να λειτουργεί το συγκεκριµένο ίδρυµα
απρόσκοπτα. Κάνουµε την αρχή αυτή µε τους νοσηλευτές. Και
στο επόµενο στάδιο θα υπάρξουν και οι ειδικότητες, τις οποίες
είπατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ.

Ακολουθεί η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση µε αριθµό 89/20-8-
2012 πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Συνασπισµού Ριζοσπα-
στικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Ιωάννη
Αµανατίδη προς τον Υπουργό Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τους σχεδιασµούς για την αύ-
ξηση του διδακτικού ωραρίου των εκπαιδευτικών πρωτοβάθµιας
και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης.

Έχετε δύο λεπτά για να αναπτύξετε την επίκαιρη ερώτηση
σας, κύριε συνάδελφε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Δύο λεπτά, κυρία Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Για την πρωτο-

λογία σας έχετε δύο λεπτά και για τη δευτερολογία σας τρία
λεπτά. Έτσι προβλέπει ο Κανονισµός. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, µε πρόσφατα δηµοσιεύµατα αλλά και µε τις

δηλώσεις του ίδιου του Υπουργού του κ. Αρβανιτόπουλου, στα
εγκαίνια του Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου της Πάτρας,
πως η αύξηση των διδακτικών ωρών των εκπαιδευτικών δεν θα

γίνει από το Σεπτέµβριο αλλά είναι κάτι που το µελετούν και δεν
αφορά την ερχόµενη χρονιά –ένα ανύπαρκτο θέµα, όπως δηλώ-
θηκε στη συνάντηση µε τη Διδασκαλική Οµοσπονδία- και ότι τα
50 εκατοµµύρια ευρώ που θα περικοπούν από τον προϋπολογι-
σµό του Υπουργείου Παιδείας θα εξοικονοµηθούν από περι-
στολή των δαπανών των υπηρεσιών του και δεν θα επιβαρυνθούν
περαιτέρω, οι εκπαιδευτικοί και το σχολείο µετατράπηκαν σε αν-
τικείµενο µελέτης. 

Αποκαλύπτεται έτσι πώς αντιλαµβάνεται η πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου Παιδείας και η Κυβέρνηση τόσο την ποιότητα του
εκπαιδευτικού έργου όσο και τα κατοχυρωµένα εργασιακά δι-
καιώµατα των εκπαιδευτικών, παρά την προσπάθεια απόκρυψης
στην απάντηση που µας δώσατε στη σχετική ερώτηση, όπου δεν
µας απαντήσατε ουσιαστικά, αλλά µας παραθέσατε απλώς ποιοι
είναι οι νόµοι που καθορίζουν το διδακτικό και εργασιακό ωράριο
των εκπαιδευτικών. 

Το δυστύχηµα είναι ότι όλοι αυτοί οι σχεδιασµοί τεκµηριώνον-
ται µε εκθέσεις φορέων που ζητήθηκαν από το Υπουργείο Παι-
δείας –από παλαιότερες ηγεσίες- και υπηρεσίες της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, τους οποίους όµως τροφοδότησε µε µη αξιόπιστα στοι-
χεία το ίδιο το Υπουργείο Παιδείας. 

Σας καταθέτω την έκθεση του ΟΟΣΑ στη Βουλή, µια κατά πα-
ραγγελία έκθεση, η οποία ως µοναδικό στόχο είχε να προσπα-
θήσει να πάρουν στο Υπουργείο ακόµη πιο επώδυνες αποφάσεις
για τη δηµόσια εκπαίδευση και τους εκπαιδευτικούς. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ιωάννης Αµανατίδης κατα-
θέτει για τα Πρακτικά την προαναφερθείσα έκθεση, η οποία βρί-
σκεται στο Αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Είναι µια ανεπίτρεπτη τακτική που επιχειρεί να ενοχοποιήσει
τους εκπαιδευτικούς για την αναποτελεσµατικότητα της εκπαί-
δευσης και να µειώσει το κύρος τους ενώπιον της ελληνικής κοι-
νωνίας, ενώ η πραγµατικότητα είναι άλλη. Οι εκπαιδευτικοί στην
Ελλάδα έχουν εβδοµαδιαίο διδακτικό ωράριο και ετήσιο συνο-
λικό χρόνο εργασίας που αντιστοιχούν στους µέσους όρους των
συναδέλφων στις χώρες της Ευρώπης. 

Κύριε Υπουργέ, η εκπαιδευτική πολιτική που εφαρµόζεται
παρά τα µεγάλα λόγια για τον πολίτη, για το δικαίωµα της δηµό-
σιας και δωρεάν παιδείας, όπως άλλωστε ορίζει και το Σύνταγµα,
την οδηγεί σε οργανωµένο ακρωτηριασµό, τη θυσιάζει στο «µι-
νώταυρο» των µνηµονίων, της τρόικας, των κερδοσκόπων και την
παραδίδει στη βουλιµία των αγορών και του  κέρδους. Οι πόροι
που διατίθενται είναι µόλις το 2,69%. 

Τα σχολεία το Σεπτέµβριο πολύ δύσκολα θα ανοίξουν και η
λειτουργία τους θα είναι προβληµατική, γιατί δεν έχει δοθεί η
δεύτερη δόση χρηµατοδότησης στις σχολικές επιτροπές. Τα
σχολεία, κύριε Υπουργέ, είναι υπερχρεωµένα. Δεν µπορούν να
ανοίξουν. Έχω ιδία πείρα, είµαι ο ίδιος εκπαιδευτικός, ξέρω πολύ
καλά τι συµβαίνει. Τα σχολεία είναι υπερχρεωµένα. Τα κενά και
οι ελλείψεις έχουν επιβαρύνει ιδιαίτερα τους εκπαιδευτικούς. 

Η ανεργία των νέων εκπαιδευτικών παίρνει µεγαλύτερες δια-
στάσεις. Φανταστείτε ότι µόλις το 1/5 από αυτούς που ζητήσατε
για διορισµό, διορίστηκαν. Μεγάλος αριθµός εκπαιδευτικών µε-
τακινείται και διδάσκει σε τρία και τέσσερα σχολεία. Υπάρχουν
πληθωρικά τµήµατα λόγω και της επιστροφής µαθητών από τα
ιδιωτικά σχολεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, στο χώρο της προσχολικής αγωγής οι νηπια-

γωγοί δεν έχουν θεσµοθετηµένο ωράριο –ελπίζω να το ξέρετε-
και πρέπει αυτό να πάει αντίστοιχα µε εκείνο των εκπαιδευτικών.
Επίσης, στους ιδιωτικούς εκπαιδευτικούς αν εφαρµοστεί κάτι τέ-
τοιο, το 1/5 των ιδιωτικών εκπαιδευτικών θα οδηγηθεί στην από-
λυση. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα, πρώτον, να µου πείτε αν
υιοθετείτε το πόρισµα της έκθεσης του ΟΟΣΑ ότι βασικός παρά-
γοντας των κακών αποτελεσµάτων του εκπαιδευτικού συστήµα-
τος στην Ελλάδα, οφείλεται στους εκπαιδευτικούς. Δεύτερον, θα
ήθελα να ξέρω γιατί αποσιωπάτε συνεχώς ότι οι µισθοί των Ελ-
λήνων εκπαιδευτικών είναι στις τελευταίες θέσεις. 
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Τέλος, γίνεται πολύς λόγος για την αναλογία αριθµού µαθη-
τών-εκπαιδευτικών. Δεν µπορούµε να µπούµε σε σύγκριση µε τις
άλλες χώρες. Η χώρα µας έχει εκατοντάδες νησιά και εκατοντά-
δες δύσβατες περιοχές. Αποτέλεσµα αυτού του πράγµατος είναι
να υπάρχει και η µικρή αναλογία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς. 
Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας,

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Κυρία Πρόεδρε,
κυρίες και κύριοι Βουλευτές, κατ’ αρχάς και εντελώς προοιµιακά
και σε απάντηση της ερώτησης του Βουλευτή κ. Αµανατίδη θα
ήθελα να διαβεβαιώσω το Σώµα ότι η παρούσα πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Παιδείας ουδέποτε επιχείρησε να υποβαθµίσει
την προσφορά των εκπαιδευτικών ή να µειώσει το κύρος τους,
όπως αναφέρατε. 

Αντίθετα, από την πρώτη στιγµή της ανάληψης των καθηκόν-
των µας είπαµε ότι αναγνωρίζουµε την προσφορά και έχουµε µε-
γάλο σεβασµό για το εκπαιδευτικό έργο, ιδιαίτερα δε αυτός ο
σεβασµός οφείλεται στο ότι οι εκπαιδευτικοί λειτουργούν πλέον
σε πολύ δύσκολες και αντίξοες συνθήκες. 

Συνεπώς, είναι εντελώς έξω από τη δική µας λογική είτε η απα-
ξίωση του εκπαιδευτικού έργου και της εκπαιδευτικής κοινότη-
τας είτε η ενοχοποίησή τους, γιατί πιστεύουµε ότι κάτι τέτοιο
ιδιαίτερα την περίοδο που διανύουµε δεν θα ήταν απλώς λάθος,
θα ήταν εθνικά και κοινωνικά επιζήµιο. 

Ως προς τα επιµέρους ζητήµατα θα ήθελα να αναφερθώ στο
εξής. Το διδακτικό ωράριο των εκπαιδευτικών –το είπατε- ρυθµί-
ζεται από το ν.2517/1997 ως προς την πρωτοβάθµια εκπαίδευση,
ο οποίος αναφέρεται στο υποχρεωτικό ωράριο διδασκαλίας της
πρωτοβάθµιας µε συγκεκριµένη διαβάθµιση, όπως γνωρίζετε,
από είκοσι µία έως είκοσι πέντε ώρες, ανάλογα µε τα χρόνια υπη-
ρεσίας και την κατηγορία των δηµοτικών σχολείων. Ως προς τη
δευτεροβάθµια εκπαίδευση µε την ανάλογη διαβάθµιση οι διδα-
κτικές ώρες είναι από δεκαέξι έως είκοσι µία.

Παράλληλα, ο ν.1566/1985 κάνει σαφή διαχωρισµό µεταξύ του
εργασιακού και του διδακτικού ωραρίου ορίζοντας ότι η απασχό-
ληση στην τάξη αναγνωρίζεται ως διδακτικό ωράριο, ενώ το ερ-
γασιακό ωράριο κατά ανώτατο όριο τριάντα ωρών την εβδοµάδα
αφορά σε εκτέλεση διοικητικού έργου που η διοίκηση αναθέτει
στους εκπαιδευτικούς.

Από εκεί και πέρα δεν θα αναφερθώ στους ιδιωτικούς εκπαι-
δευτικούς γιατί έχουν ακριβώς το ίδιο ωράριο, όπως και οι εκ-
παιδευτικοί της δηµόσιας εκπαίδευσης µε τη δυνατότητα
υποχρεωτικής διδασκαλίας µέχρι δέκα ώρες εβδοµαδιαίως στο
σχολείο που υπηρετούν.

Αυτό το οποίο θα πρέπει να τονίσω όµως είναι ότι σήµερα δεν
υπάρχει καµµία νοµοθετική προετοιµασία –και το λέω κατηγορη-
µατικά- για τροποποίηση του ισχύοντος πλαισίου ή αλλαγή για
το σχολικό έτος 2012-2013.

Επίσης, δεν υπάρχει καµµία πρόθεση να προχωρήσουµε αυτήν
την περίοδο σε αύξηση ωραρίου των εκπαιδευτικών. Εάν και
εφόσον οι λειτουργικές ανάγκες της εκπαίδευσης µεταβληθούν,
η οποιαδήποτε συζήτηση επί του ωραρίου δεν µπορεί να αφορά
παρά ένα µελλοντικό χρόνο και αφού εξεταστούν όλες οι παρά-
µετροι ή οι προτάσεις και οι θέσεις των φορέων. 

Ως προς το δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας, το οποίο
θεωρώ πάρα πολύ σηµαντικό και έχει να κάνει µε τη σχέση των
υπηρεσιών του Υπουργείου Παιδείας µε διεθνείς οργανισµούς,
θα έλεγα το εξής. Τα στοιχεία που υποβάλλονται στον ΟΟΣΑ
κατά τεκµήριο από τις αρµόδιες υπηρεσίες του Υπουργείου Παι-
δείας είναι και ακριβή και αξιόπιστα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα ήθελα ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Πρέπει να πούµε όµως ότι κατά τεκµήριο είναι και αληθή και

αξιόπιστα από τις υπηρεσίες, όταν βέβαια ελέγχονται και επο-
πτεύονται επαρκώς από την πολιτική ηγεσία. Τι θέλω να πω µε
αυτό; Θέλω να πω ότι όταν ζητάει δείκτες ένα διεθνής οργανι-
σµός ή προδιαγραφές και αναφέρεται στον χρόνο εργασίας των

εκπαιδευτικών, αυτό δεν περιλαµβάνει παραδείγµατος χάριν το
χρόνο διδακτικής προετοιµασίας, υπερωριακής διδασκαλίας,
απασχόλησης στις εξετάσεις, τις εφηµερίες, καθώς και το ωρά-
ριο που είναι αφιερωµένο στο διδακτικό έργο ή στην προετοιµα-
σία.

Εποµένως, καταλήγω ότι είναι χρέος της εκάστοτε πολιτικής
ηγεσίας να ελέγχει τη χρήση των δεικτών και των προδιαγραφών,
ώστε να αποφεύγεται η εξαγωγή λανθασµένων ή αυθαίρετων
συµπερασµάτων ως προς την εκπαιδευτική πραγµατικότητα της
χώρας µας. Κάτι τέτοιο η παρούσα πολιτική ηγεσία το έπραξε
πρόσφατα. Αµφισβήτησε στοιχεία τα οποία δεν είχαν να κάνουν
τόσο µε την αξιοπιστία των υπηρεσιών, όσο µε την εξαγωγή συµ-
περασµάτων σχετικά µε την αξιοποίηση αυτών των στοιχείων.
Έγινε πρόσφατα και νοµίζω ότι αυτό αλλάζει την πραγµατικό-
τητα σε σχέση µε την χρήση τους στο παρελθόν. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Αµανατίδης για τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΜΑΝΑΤΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, να ξεκινήσω από το

τελευταίο. Στη σελίδα 21 της έκθεσης του ΟΟΣΑ περιλαµβάνεται
ο συνολικός χρόνος στον οποίο εργάζονται οι εκπαιδευτικοί σε
διδακτικό ωράριο, όπως και οι εβδοµάδες διδασκαλίας. Τα στοι-
χεία που δίνονται είναι τριάντα έξι ώρες την εβδοµάδα. Δεν υπο-
λογίζονται οι εβδοµάδες των εξετάσεων κ.λπ.. Εάν κάνει κάποιος
τη διαίρεση του χρόνου µε τις εβδοµάδες εργασίας βγαίνει ο
µέσος όρος. Η έκθεση του ΟΟΣΑ παραπέµπει και το 2011 γιατί
παραπέµπει σε σχεδιάγραµµα του 2010 που είχε γίνει. Εάν κά-
νετε λοιπόν τη διαίρεση ο µέσος όρος βγαίνει 13,40. Αυτά πρέπει
να αλλάξουν. Χαίροµαι που θα ελέγχετε από εδώ και πέρα ακόµη
περισσότερο τις υπηρεσίες.

Κύριε Υπουργέ, για να έχουν αξία οι εκφράσεις -που και εγώ
τις πιστεύω- ότι αναγνωρίζουµε το έργο των εκπαιδευτικών, θα
πρέπει να δειχθεί αυτό έµπρακτα. Πολλές φορές η εκδήλωση
των καλών προθέσεων δεν αρκεί και δεν αρκεί σε τέτοιες ιδιαί-
τερες συνθήκες. Χαίροµαι που είπατε ότι δεν υπάρχει καµµία
πρόθεση τουλάχιστον προς το παρόν, από ό,τι καταλαβαίνω, για
την αύξηση του διδακτικού ωραρίου και ότι θα γίνουν όλα σε συ-
νεννόηση.

Κύριε Υπουργέ, να ξέρετε ότι τα τελευταία χρόνια η λειτουργία
των σχολικών µονάδων οφείλεται στον πατριωτισµό των εκπαι-
δευτικών. Σε αντίξοες συνθήκες, χωρίς θέρµανση, χωρίς βιβλία,
χωρίς βασικές βοηθητικές υποδοµές, η συντριπτική πλειοψηφία
των εκπαιδευτικών υπερβάλλουν τον εαυτόν τους και δίνουν την
ψυχή τους στα παιδιά του ελληνικού λαού. 

Γι’ αυτό και από δηµοσκοπήσεις, όπου αυτές γίνονται, οι εκ-
παιδευτικοί βρίσκονται ψηλά στην κατάταξη όσον αφορά το
πόσο θετικά τους βλέπει η κοινωνία.

Εµείς, κύριε Υπουργέ, σας δηλώνουµε ότι θα υπερασπιστούµε
κατακτήσεις δεκαετιών για δηµόσια και δωρεάν παιδεία. Στο τε-
λευταίο σας έγγραφο δεν βάλατε τη λέξη «δωρεάν». Ελπίζω ότι
έγινε από παραδροµή. Διότι µπορεί να είναι δηµόσιο αγαθό, αλλά
θα πρέπει να παρέχεται και δωρεάν.

Αυτό, όµως, κύριε Υπουργέ, µπορεί να γίνει µόνο µε έναν εκ-
παιδευτικό ο οποίος έχει ψηλά το κεφάλι και το κύρος και το ανά-
στηµα που του υπαγορεύει ο ρόλος του στην κοινωνία.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Θα συµφωνήσω ότι, ως προς τα στοιχεία, η µεθοδολογία της
ήταν λανθασµένη, τη στιγµή που σειρά ωρών που αφιερώνονται
στο διδακτικό έργο δεν είχε ληφθεί υπ’ όψιν, έτσι ώστε να φθά-
νουµε σε ένα νούµερο που καταλαβαίνετε ότι όχι µόνο δεν αντα-
ποκρίνεται στην ελληνική πραγµατικότητα, αλλά νοµίζω ότι είναι
αρκετά υποδεέστερο ως προς την προσφορά των Ελλήνων εκ-
παιδευτικών.

Ως προς το δεύτερο σηµείο, κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να πω
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το εξής. Δεν είναι λόγια του αέρα το γεγονός ότι αναγνωρίζουµε
το έργο των εκπαιδευτικών, ιδιαίτερα όταν πρόκειται για εκπαι-
δευτικούς οι οποίοι προσφέρουν κάτω από αντίξοες συνθήκες
σε νησιά, σε αποµακρυσµένες περιοχές της πατρίδας µας ή,
µετά τις µισθολογικές περικοπές, βρίσκονται µακριά από τις οι-
κογένειές τους και προσπαθούν να αντεπεξέλθουν στο έργο
αυτό. Είναι αναγνώριση της πραγµατικότητας. Αυτή η πραγµα-
τικότητα βιώνεται από όλη την εκπαιδευτική κοινότητα, την ανα-
γνωρίζει το Υπουργείο Παιδείας και την αναγνωρίζει και το Σώµα,
όπως έχει δηλωθεί κατά καιρούς.

Αυτό το οποίο θα ήθελα να πω είναι ότι µέσα από µία διαδικα-
σία η οποία έχει να κάνει µε ένα συνεχή διάλογο για τα προβλή-
µατα τα οποία αντιµετωπίζει η ελληνική εκπαίδευση, πιστεύω ότι
µπορούµε να βρούµε λύσεις. Αυτήν τη στιγµή δεν έχουµε καµµία
πρόθεση είτε να αµφισβητήσουµε κεκτηµένα δικαιώµατα είτε να
θέσουµε σε αµφισβήτηση, βεβαίως, τη δηµόσια και δωρεάν παι-
δεία στην πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια εκπαίδευση, γιατί
αυτό ήταν και το αντικείµενο της ερώτησής σας τελικά.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε και εµείς, κύριε Υφυπουργέ.
Ακολουθεί η συζήτηση της τρίτης µε αριθµό 82/20-8-2012 επί-

καιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Ε’ Αντιπροέδρου της Βου-
λής και Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το
µεγάλο κόστος των ιατρικών εξετάσεων PET scan & Cyber Knife.

Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, χαίροµαι σήµερα που το Υπουργείο σας είναι

εδώ σε ανώτατο επίπεδο. Ξέρω την ευαισθησία σας, ξέρω τα
προβλήµατα τα οποία αντιµετωπίζετε αυτό τον καιρό και επειδή
η πολιτική είναι διαχείριση της καθηµερινότητας, θα ήθελα να
σας ευχαριστήσω για την παρουσία σας σήµερα εδώ.

Ο Τύπος το τελευταίο χρονικό διάστηµα ασχολείται µε τα θέ-
µατα της υγείας. Σήµερα, αλλά και χθες, ένα άρθρο στην «ΚΑ-
ΘΗΜΕΡΙΝΗ» -είναι, κύριε Υπουργέ, ένα άρθρο το οποίο, πιστεύω,
ότι έχετε υπ’ όψιν σας- γράφει ότι η υγεία δεν µπορεί να σηκώσει
άλλο από το βάρος της συνολικής δηµοσιονοµικής εξυγίανσης
της χώρας. Έχει πολύ σοβαρά δικά της προβλήµατα να λύσει
ακόµα. Θα το καταθέσω στα Πρακτικά.

Σήµερα, η εφηµερίδα «ΑΥΓΗ», σε µία εκτενέστατη σελίδα για
την υγεία, αναφέρεται σε διάφορα προβλήµατα της χώρας.

Το αναφέρω αυτό, γιατί ένα δηµοσίευµα, µία στήλη της εφη-
µερίδας σήµερα αναφέρεται στο θέµα που προσωπικά και εγώ
θα αναλύσω σε λίγο και γράφει ότι ο κ. Λυκουρέντζος προλειαίνει
µε δηλώσεις του την κοινή γνώµη για την επικείµενη κατάρρευση
του ΕΟΠΥΥ και τη συνακόλουθη αδυναµία ανταπόκρισής του
στους ασφαλισµένους ιατρούς.

Κύριε Υπουργέ, αντιµετωπίζετε πολύ µεγάλα προβλήµατα
στην υγεία. Είναι γεγονός, όµως, ότι ο λαός έχει κάνει και αυτός
πολύ µεγάλες θυσίες τα τελευταία χρόνια. Φαίνεται ότι ένα µε-
γάλο ποσό από την υγεία που τα προηγούµενα χρόνια είχαµε
διαθέσει, καταφέραµε τη διετία αυτή που πέρασε να το µει-
ώσουµε γύρω στα τρία µε τέσσερα δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό,
όµως, έχει οπωσδήποτε αντανάκλαση στο επίπεδο της υγείας
του ελληνικού λαού.

Και αυτό το λέω, γιατί χρειάζεται πολύ µεγαλύτερη προσπά-
θεια, κύριε Υπουργέ και από εσάς και από τους συνεργάτες σας,
αλλά και από τους προέδρους των νοσοκοµείων και αυτούς που
διαχειρίζονται την υγεία του Έλληνα πολίτη, γιατί η υγεία είναι
πάνω απ’ όλα ένα αγαθό που αξίζει κανείς να επενδύει, γιατί,
όταν ο Έλληνας πολίτης είναι υγιής, µπορεί να εργάζεται, ελπί-
ζει, χαίρεται και µπορεί και προοδεύει.

Έτσι, λοιπόν, πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι δεν µπορεί να µει-
ωθεί περισσότερο αυτό που λέµε σήµερα «το λίπος της υγείας».
Ό,τι ήταν να κάνουµε το κάνουµε. Μπορούµε, όµως, κύριε
Υπουργέ, να διευθετήσουµε τα θέµατα της υγείας ανά νοµό, ανά
περιφέρεια. Πιστεύω ότι έχετε όλες τις καλές προθέσεις να το
κάνετε. 

Θέλω να κάνω µία συγκεκριµένη πρόταση, γιατί το ένα δηµο-

σίευµα από αυτά για τα οποία σας µίλησα αναφέρεται στην πα-
τρίδα µου, στο Νοµό Λακωνίας. Σε αυτό γράφεται ότι δεν υπάρ-
χουν γιατροί στα νοσοκοµεία για εφηµερίες. 

Θέλω να σας αναφέρω µόνο ένα παράδειγµα –και θα το δείτε
και εσείς µε τους συνεργάτες σας- ότι ο Νοµός Λακωνίας έχει
εφτά µε οκτώ παιδιάτρους στα κέντρα υγείας και στο νοσοκο-
µείο. Πάρα πολλές φορές –όπως καταλαβαίνετε, είµαι γιατρός
και αντιµετωπίζω τέτοια προβλήµατα προσπαθώντας να βοη-
θήσω τους συµπολίτες µου- µε καλούν να βρω παιδίατρο στο
Νοµό Λακωνίας. Μερικές φορές, επειδή δεν εφηµερεύουν οι παι-
δίατροι στα νοσοκοµεία, έρχονται τα παιδιά από τη Σπάρτη, τα
παιδιά της Λακωνίας στην Αθήνα. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, ότι µπορείτε µε µία ανάλογη πρό-
τασή σας, τις ηµέρες της εφηµερίας οι παιδίατροι, παραδείγµα-
τος χάριν, της Λακωνίας να εφηµερεύουν στο ένα από τα δύο
νοσοκοµεία ή των Μολάων ή της Σπάρτης, ούτως ώστε οι πολί-
τες να βρίσκουν την ανταπόκριση στα θέµατα υγείας. Θα το
δείτε, θα το διευθετήσετε. 

Έρχοµαι τώρα στην ερώτησή µου που αφορά τον ΕΟΠΥΥ και
την ακρίβεια αυτών των εξετάσεων. Στη δευτερολογία µου θα
αναπτύξω το θέµα πολύ περισσότερο. Έχετε ενηµερωθεί πλή-
ρως και βλέπω ότι αγωνίζεστε να κάνετε κάτι καλό στο θέµα
αυτό, γιατί κάποιοι συνάδελφοί µου, κάποιοι υπάλληλοι του
Υπουργείου Υγείας και του ΚΕΣΥ έκαναν πολύ µεγάλες κοστο-
λογήσεις των εξετάσεων. 

Δεν είναι δυνατόν, κύριε Υπουργέ, εξετάσεις των 15.000 ευρώ
να πληρώνονται σήµερα από ανθρώπους που παίρνουν 300 ή
400 ευρώ το µήνα σύνταξη. Αυτό είναι απαράδεκτο. Θα πρέπει
να το δούµε. Ξέρω ότι έχετε ευαισθησία. Δεν είναι δυνατόν να
πληρώνονται αυτά τα χρήµατα. Και τα ταµεία έχουν, βεβαίως,
µεγάλες δυσκολίες, αλλά δεν είναι δυνατόν αυτά να µην καλύ-
πτουν αυτές τις ιδιαίτερα ακριβές, υψηλής τεχνολογίας, εξετά-
σεις. 

Θα το δείτε µε τους συνεργάτες σας. Θα δείτε τι πρέπει να
γίνει στο ΚΕΣΥ. Θα πρέπει να δούµε ποιοι ήταν αυτοί που κοστο-
λόγησαν τόσο υψηλά αυτές τις εξετάσεις -υπάρχει θέµα- ούτως
ώστε ο ελληνικός λαός να µπορέσει σε αυτήν τη δύσκολη οικο-
νοµική συγκυρία που περνάµε να ξελαφρώσει από αυτά τα µε-
γάλα βάρη που ξαφνικά εµείς του βάλαµε στην πλάτη του να
πληρώσει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεχίστε στη
δεύτερη τοποθέτησή σας, κύριε συνάδελφε. 

ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):
Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 

Δεν είναι δυνατόν, παραδείγµατος χάριν, ένας άνθρωπος που
αυτήν τη στιγµή έχει τρία παιδιά που πηγαίνουν στο σχολείο και
το ένα παιδί χρειάζεται να κάνει µία τέτοια εξέταση –και είµαστε
όλοι ευαίσθητοι σε αυτό το θέµα- να πληρώσει 15.000 ευρώ,
όταν ο µισθός του είναι 700 ευρώ το µήνα. Κύριε Υπουργέ, σε
αυτήν τη συγκεκριµένη περίπτωση πρέπει να είµαστε πάρα πολύ
προσεκτικοί και ευαίσθητοι. 

Σας ευχαριστώ. Στη δευτερολογία µου θα αναπτύξω περαι-
τέρω το θέµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
και εµείς. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Κυρία Πρό-

εδρε, σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ για την ερώτηση που υπο-

βάλατε. 
Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να κάνω ένα σχόλιο για τις αναφορές

που κάνατε γενικότερα για την υγεία. Η χώρα βρίσκεται στην κα-
τάσταση που όλοι γνωρίζουµε. Η εποχή στην οποία ξοδεύαµε
χωρίς να έχουµε τη δυνατότητα να εξασφαλίσουµε τους πόρους
µε δική µας παραγωγή, για να χρηµατοδοτήσουµε τις υπηρεσίες
µας –και τις χρηµατοδοτούσαµε µε δανεισµό- έχει παρέλθει ανε-
πιστρεπτί. Εάν δεν αντιληφθούµε η Κυβέρνηση, οι πολιτικοί της
χώρας ότι η ευθύνη µας είναι να τα βγάλουµε πέρα µε τις δυνά-
µεις µας, µε τη δουλειά µας, µε την εργατικότητά µας και εξακο-
λουθούµε να ζούµε µε µύθους, θα οδηγήσουµε γρηγορότερα τη
χώρα στην καταστροφή. Μία χώρα η οποία θέλει να έχει υψηλού
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επιπέδου υπηρεσίες υγείας πρέπει να µπορεί να τις χρηµατοδο-
τεί. Ο δανεισµός τελείωσε. Επιπροσθέτως, έχει τελειώσει η πρα-
κτική –γιατί έχουν εκδηλωθεί τέτοιες πρακτικές- να αντιλαµβάνο-
νται ορισµένοι τον τοµέα της υγείας ως πεδίο πλουτισµού των
επιτηδείων. 

Η Κυβέρνηση, λοιπόν, κάτω από αυτά τα δεδοµένα δεν δέχεται
να µειωθεί το επίπεδο των παρεχόµενων υπηρεσιών υγείας
στους πολίτες, δεν δέχεται οι πολίτες να στερηθούν το φάρµακό
τους. Επιχειρούµε, όµως, να επιτύχουµε και περιστολή της δη-
µόσιας σπατάλης και να σταµατήσουν οι διαδικασίες των αρθρω-
µένων συµφερόντων και επιδιώξεων στο χώρο της υγείας. 

Θα ήθελα να γνωρίζετε ότι όσο θα έχω την τιµή να ασκώ τα
καθήκοντα του Υπουργού Υγείας δεν θα επιτρέψω σε καµµία των
περιπτώσεων να επαναληφθούν τέτοιου είδους πρακτικές. 

Γι’ αυτό ακριβώς µόλις ενηµερώθηκα και µε δική σας πρωτο-
βουλία για την υπόθεση, στην οποία αναφέρεται η ερώτησή σας,
αντέδρασα αµέσως. Στις 16-8 υπέγραψα ώστε η στερεοτακτική
ακτινοχειρουργική και η ποζιτρονική τοµογραφία να υπαχθούν
στην απόφαση του ΚΕΣΥ, η οποία ορίζει ότι η τιµή αυτής της εξέ-
τασης θα είναι στα 6.500 ευρώ και θα καταβάλλεται το τίµηµα
από τα ασφαλιστικά ταµεία. Δεν θα επιβαρύνεται ο πολίτης.

Γιατί χρειάστηκε τόσος καιρός; Δεν είµαι εγώ εκείνος, ο
οποίος θα απαντήσει. Σας απαντώ, όµως, ότι εγώ αµέσως υπέ-
γραψα και υπέγραψε και ο συνάδελφος ο κ. Βρουτσής και είµα-
στε εν αναµονή της υπογραφής του συναδέλφου Αναπληρωτή
Υπουργού Οικονοµικών. Άρα, είναι θέµα ηµερών για να δηµοσι-
ευθεί στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι εφεξής ουδείς θα µπορεί να χρε-
ώσει παραπάνω αυτήν την εξέταση από την τιµή, την οποία κα-
ταβάλλει το ασφαλιστικό ταµείο. Μονοπωλιακές καταστάσεις
στο χώρο της υγείας δεν γίνονται ανεκτές. Προνοµιακές σχέσεις
στο χώρο της υγείας δεν γίνονται ανεκτές. Εκµετάλλευση της
υπόθεσης του φαρµάκου και της φαρµακευτικής πολιτικής δεν
γίνεται ανεκτή. 

Γνωρίζω το βάρος των λόγων µου. Γνωρίζω τι σηµαίνει αυτή η
στάση, την οποία κρατώ. Όµως, σας βεβαιώνω ότι είµαι αποφα-
σισµένος να προστατεύσω κάθε ευρώ του ελληνικού λαού, χωρίς
αυτό να αποβεί σε βάρος της υγείας του, χωρίς αυτό να οδηγή-
σει στη στέρηση των φαρµάκων. Αυτή είναι η γραµµή την οποία
ακολουθούµε.

Στις άλλες αναφορές τις ειδικότερες, τις οποίες κάνατε, µία
λέξη, κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Στη δευτερολογία
σας, κύριε Υπουργέ.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Μία λέξη
µόνο θέλω να πω.

Σε καµµία των περιπτώσεων δεν υπονοώ τη διάλυση του
ΕΟΠΥΥ. Θα  στηρίξω µε όλες µου τις δυνάµεις τη λειτουργία του
ΕΟΠΥΥ. Αλλά, για να επιβιώσει ο ΕΟΠΥΥ πρέπει να επιβιώσει η
αγορά. Ο ΕΟΠΥΥ εξαρτάται από τις εισφορές που εισπράττει
από τα ασφαλιστικά ταµεία και τα ασφαλιστικά ταµεία εισπράτ-
τουν από τους ασφαλισµένους. Αν δεν γυρίσουµε σε διαδικασίες
ανάκαµψης της οικονοµίας, αν δεν γυρίσει η οικοδοµή, από την
οποία εξαρτώνται εκατόν τριάντα επαγγέλµατα, δεν µπορεί να
έχει εισφορές ο ΕΟΠΥΥ. Δεν µπορεί να φαντάζεται κανείς ότι µε
ένα µαγικό τρόπο µπορεί να εξασφαλίζει ο ΕΟΠΥΥ τους πόρους,
τους οποίους χρειάζεται. Συµπερασµατικά, µε όλες µας τις δυ-
νάµεις στηρίζουµε τον ΕΟΠΥΥ.

Σε ό,τι αφορά το θέµα -στο οποίο έχετε και την ευαισθησία
λόγω καταγωγής- των παιδιάτρων στη Λακωνία, σας βεβαιώνω
ότι η πρότασή σας θα αξιολογηθεί και θα αξιοποιηθεί αµέσως
µετά την επιστροφή µου στο Υπουργείο όπου θα δω πώς θα ορ-
γανωθούν οι εφηµερίες.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Παρακαλούµε να µεριµνήσετε όχι µόνο για τη Λακωνία, αλλά

και για τις άλλες περιοχές της πατρίδας µας, που έχουν παρό-
µοια και πιο σηµαντικά προβλήµατα.

Έχετε το λόγο για τρία λεπτά, κύριε Γρηγοράκο.
ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της Βουλής):

Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πάρα πολύ.
Αν µου δίνεται η δυνατότητα, εκφράζοντας πιστεύω και τους

συναδέλφους που είναι εδώ, θα πω ότι οι απαντήσεις που µου
δώσατε τουλάχιστον ικανοποιούν όλους τους Βουλευτές και
όλες τις παρατάξεις.

Θέλω να πω ότι τα προηγούµενα χρόνια ξέφυγε η κατάσταση,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  όταν 50 δισεκατοµµύρια µόνο ξο-
δεύτηκαν τα τελευταία χρόνια  παραπάνω από αυτά που δίναµε
για την υγεία. Αυτά τα χρήµατα ψάχνουµε να τα βρούµε σήµερα.

Η φαρµακευτική δαπάνη το 2002 ήταν 2,4, το 2009 8,6. Φαν-
ταστείτε κάθε χρόνο πόσα χρήµατα πήγαιναν παραπάνω. Είναι
γεγονός, όµως, ότι µπήκε µία τάξη. Πιστεύω ότι κι εσείς θα προ-
σπαθήσετε περισσότερο για να εξοικονοµήσουµε πολύ περισσό-
τερα χρήµατα.

Πρέπει να πηγαίνουν, όµως, κύριε Υπουργέ –γιατί είναι και ο
κύριος Υπουργός Οικονοµίας δίπλα- για την υγεία. Να µην τα
παίρνουµε από εκεί και τα βάζουµε σε κάποιες άλλες τρύπες.
Αυτά τα χρήµατα, δηλαδή, που έχουµε και τα εξοικονοµούµε
πρέπει να τα βάζουµε στην υγεία και να µην τα βάζουµε σε άλλες
ανάγκες της χώρας, όχι γιατί δεν είναι κι αυτές απαραίτητες. Σί-
γουρα, όµως, πρέπει να γίνει µία καλύτερη διαχείριση στο θέµα
της υγείας στην Ελλάδα. 

Ένα άλλο θέµα, κύριε Υπουργέ, που είδα και πραγµατικά µας
ικανοποίησε είναι αυτό που σήµερα φτιάχτηκε και που εγώ
θεωρώ πολύ µεγάλη κατάκτηση του λαού, δηλαδή ο ΕΟΠΥΥ.
Είναι κάτι, το οποίο οι συνάδελφοί µου γιατροί, αλλά και το Κοι-
νοβούλιο πιστεύω, θα θυµούνται ότι το ζητάγαµε από το 1981-
1982, δηλαδή τον ενιαίο φορέα υγείας, όπως είναι σήµερα ο
ΕΟΠΥΥ. Το καταφέραµε µε πολλές δυσκολίες. Είναι γεγονός ότι
δεν µπορεί να λειτουργήσει τόσο εύκολα µία τόσο µεγάλη µε-
ταρρύθµιση, µία τόσο µεγάλη τοµή.

Όµως, κύριε Υπουργέ, υποσχεθήκατε ότι θα στηρίξετε τον
ΕΟΠΥΥ γιατί ο ΕΟΠΥΥ αυτήν τη στιγµή στις δύσκολες στιγµές
που περνάει η χώρα είναι ένα καλό εργαλείο για τη διατήρηση
όσο το δυνατόν περισσότερο της ποιότητας της υγείας στον ελ-
ληνικό λαό.

Έρχοµαι στο θέµα µας και σας λέω ότι τις ακριβές εξετάσεις,
όχι µόνο το pet scan, όχι µόνο το cyber knife, αλλά και όλες,
κύριε Υπουργέ, τις εξετάσεις που γίνονται και είναι υψηλής τε-
χνολογίας θα πρέπει να τις επανεκτιµήσετε µε τους συνεργάτες
σας και µε το ΚΕΣΥ.

Δεν θέλω να µπω στη διαδικασία να συζητήσουµε για τους ψι-
θύρους, που άκουσα, των συναδέλφων µου δίπλα, όταν απαν-
τούσατε για τα 15.000 ευρώ που τα πήγατε στα 6.500 ευρώ και
για το τι έγιναν τα υπόλοιπα 8.500 ευρώ τα προηγούµενα χρόνια!
Αυτό πρέπει να µας απασχολήσει εµάς τους Βουλευτές και εσάς
ως ηγεσία, δηλαδή το ποιοι ήταν αυτοί που κοστολόγησαν τόσο
πολύ τις εξετάσεις! Είναι θέµατα για τα οποία η ελληνική κοινω-
νία πρέπει να πάρει θέση, γιατί ειλικρινά αυτήν τη στιγµή όσον
αφορά την υγεία του ελληνικού λαού δεν πρέπει πια να στερή-
σουµε τίποτα. Έχουµε στερήσει αρκετά τα τελευταία χρόνια.
Προσπαθήσαµε να βγάλουµε απ’ αυτό το λεγόµενο «λίπος» -
εντός εισαγωγικών- της υγείας, αλλά πιστεύω ότι αυτήν τη
στιγµή δεν µπορούµε πια να κάνουµε περισσότερες περικοπές
στην υγεία. 

Ελπίζουµε, λοιπόν, ότι θα τα καταφέρετε. Αν εκφράζω όλους
τους συναδέλφους Βουλευτές, εµείς είµαστε µαζί σας σ’ αυτά
που σήµερα µας ανακοινώσατε. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστού-

µε, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τρία λεπτά, για να συνεχίσετε την απάν-

τησή σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΥΚΟΥΡΕΝΤΖΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχαριστώ,

κυρία Πρόεδρε.
Βεβαίως, η πολιτική του Υπουργείου Υγείας αφορά όλες τις

περιφέρειες της χώρας και γι’ αυτό, προσφάτως, εκδώσαµε την
προκήρυξη για την πρόσληψη περίπου τριακοσίων κατ’ αρχάς
και εν συνεχεία και άλλων εκατό επικουρικών γιατρών, για να κα-
λυφθούν οι ανάγκες µεταξύ των οποίων και οι ανάγκες του Νο-
σοκοµείου Σερρών που προέκυψαν τον τελευταίο καιρό.
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Κύριοι συνάδελφοι, όσον αφορά τις ακριβές εξετάσεις, όταν
υπογράφω την υπουργική απόφαση για την αποδοχή της τιµής
την οποία πρότεινε το ΚΕΣΥ, σηµειώνω ιδιοχείρως στην υπουρ-
γική απόφαση ότι αναπέµπεται εκ νέου στο ΚΕΣΥ για την επανε-
ξέταση και των αναφεροµένων τιµών σ’ αυτήν την απόφαση.
Δηλαδή, παραπέµπω σε νέα συνεδρίαση του ΚΕΣΥ, µε την επι-
σήµανση να αναζητηθούν οι τιµές αυτών των εξετάσεων στις
άλλες χώρες-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ώστε να δούµε ποια
είναι η τιµή που ισχύει σ’ αυτές τις χώρες. Το έχω, δηλαδή, κατά
νου και σας ευχαριστώ για την υπόδειξη.

Το άρθρο του κ. Λιαρόπουλου, το οποίο έχει σηµαντικές επι-
σηµάνσεις –ο κ. Λιαρόπουλος εκπροσωπεί τη χώρα µας για λο-
γαριασµό του Υπουργείου Υγείας στον ΟΟΣΑ- είναι ένα άρθρο
το οποίο µας προβληµάτισε. Έχετε δίκιο και εσείς µε τις παρα-
τηρήσεις τις οποίες κάνατε, ότι δηλαδή ο περιορισµός των δα-
πανών δεν πρέπει να φθάσει σε σηµείο, όπως και εγώ ανέφερα
στην πρωτοµιλία µου, της µείωσης του επιπέδου των παρεχόµε-
νων υπηρεσιών υγείας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

Είναι αρχή µας κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλληνας να έχει άνετη
πρόσβαση στις υπηρεσίες υγείας, στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας
της χώρας. Το Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν στηρίζεται µόνο από
τον Πρωθυπουργό, τον Υπουργό και τους Βουλευτές. Στηρίζεται
από τη µεγάλη προσφορά, την οποία αναγνωρίζω, των γιατρών,
των νοσηλευτών, των διοικητικών υπαλλήλων. Πρέπει, όµως και
εκείνοι και όσοι αποτελούν τους προµηθευτές µας στην ευρύ-
τερη αγορά υγείας να κατανοήσουν την κρίση και την πραγµα-
τική δυσκολία στην οποία βρίσκεται η χώρα. 

Πρέπει, όµως, να αντιληφθούµε όλοι ότι αυτό το οποίο χρει-
άζεται σήµερα είναι και η συνεισφορά της καθεµίας και του κα-
θεενός, για να ξεπεράσουµε την κρίση και ο καθένας µπορεί να
συνεισφέρει. Σε τι αναφέροµαι; Αναφέροµαι στο ότι πρέπει να
περιοριστεί η πολυφαρµακία, η υπερβολική συνταγογράφηση.
Γνωρίζετε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι τον Ιούλιο είχαµε
τέσσερα εκατοµµύρια επτακόσιες δεκαεπτά χιλιάδες συνταγές;
Είναι υπερβολικός ο αριθµός σε σχέση µε τον αριθµό του πλη-
θυσµού της χώρας, σε σύγκριση µε άλλες χώρες-µέλη της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης! Ζητώ την αυτοσυγκράτηση και των πολιτών!
Δεν µπορεί µε το παραµικρό να καταφεύγουµε σε συνταγές

ύψους 2.800 ευρώ! Φαντάζεστε, στο παρελθόν, να πηγαίναµε σε
γιατρό και να µας έγραφε µία τέτοια συνταγή; Δεν συνέβαιναν
αυτά! 

Δεν είναι, λοιπόν, ευθύνη µόνο της εκάστοτε πολιτικής ηγεσίας
η προστασία του δηµοσίου ταµείου, η προστασία των υπηρεσιών
υγείας! Είναι όλων των εµπλεκοµένων! Επικαλούµαι την ευαισθη-
σία τους, αναγνωρίζω την προσφορά τους και ζητώ να συµπρά-
ξουµε προς αυτήν την κατεύθυνση!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Επειδή, µάλιστα, διαβάζω και διάφορες κριτικές, ξέρω ότι µε
κατηγορούν ότι είµαι λογιστής. Κάθε καλός νοικοκύρης στο σπίτι
του είναι ένας καλός λογιστής. Τι πρέπει να είναι ο Υπουργός
Υγείας, ο οποίος µε τις αποφάσεις του διαχειρίζεται δηµόσιο
χρήµα; Πρέπει να είναι ένας καλός λογιστής, γιατί όσοι περιφρό-
νησαν τη λογιστική µάς έφεραν εδώ!

Ακούω και άλλα από εταίρους της υγειονοµικής κοινότητας,
ότι δηλαδή είµαι σκληρός, ότι δεν καταλαβαίνω, ότι δεν θέλω να
αντιληφθώ τα αιτήµατα. 

Όλα τα αιτήµατα έχουν θέση και ικανοποιούνται µέσα στις
πραγµατικές δυνατότητες της χώρας. Αν κάποιοι επιµένουν να
ζουν σε µία εποχή η οποία, όπως είπα και πριν, έχει παρέλθει
ανεπιστρεπτί, δεν έχουν βάση τα αιτήµατά τους. Σήµερα κάτω
από αυτές τις συνθήκες είµαστε έτοιµοι να συνεργαστούµε. Προ-
σωπικά, οποιαδήποτε στιγµή, ό,τι ώρα θέλετε, οποιαδήποτε πα-
ράταξη θέλει, είµαι έτοιµος να παράσχω και ενηµέρωση και
συνεργασία και σας παρακαλώ να συµπράξουµε σε αυτήν την
κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε κι εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Πριν περάσουµε στην τέταρτη επίκαιρη ερώτηση έχω την τιµή

να ανακοινώσω στο Σώµα ότι µε την υπ’ αριθµόν 1772 της 3ης
Αυγούστου 2012 επιστολή του, ο Πρωθυπουργός και Πρόεδρος
της Κοινοβουλευτικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αντώ-
νης Σαµαράς γνωστοποιεί στον Πρόεδρο της Βουλής ότι ο Βου-
λευτής κ. Νικόλαος Νικολόπουλος τίθεται εκτός Κοινοβουλευ-
τικής Οµάδας της Νέας Δηµοκρατίας. 

Η παραπάνω επιστολή κατατίθεται στα Πρακτικά.
(Η προαναφερθείσα επιστολή έχει ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Σειρά έχει η
τέταρτη µε αριθµό 85/20-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου του Βουλευτή των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου
Μαρκόπουλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τη δηµιουρ-
γία Ειδικών Οικονοµικών Ζωνών (ΕΟΖ) στις ιδιαιτέρου εθνικού
ενδιαφέροντος περιοχές Ανατολικής Μακεδονίας- Θράκης. 

Έχετε το λόγο για δύο λεπτά, κύριε συνάδελφε. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-

δρε.
Κύριε Υπουργέ, έκανα αυτήν την επίκαιρη ερώτηση καίτοι δεν

έχω καµµία σχέση, η δική  µου περιφέρεια είναι πολύ µακριά από
την ανατολική Μακεδονία και τη Θράκη, για να διευκρινίσουµε
τις προθέσεις της Κυβέρνησης για τη δηµιουργία ειδικών οικο-
νοµικών ζωνών. 

Για την ακρίβεια υπάρχουν πάρα πολλά δηµοσιεύµατα για τις
προθέσεις της Κυβέρνησης για τη δηµιουργία τέτοιων ζωνών.
Υπάρχουν δηµοσιεύµατα τα οποία αφορούν και τα οποία δεν
έχουν διαψευστεί, τη δηµιουργία ειδικής οικονοµικής ζώνης στην
ανατολική Μακεδονία και τη Θράκη για την οποία δραστηριοποι-
είται µία µη κυβερνητική οργάνωση που λέγεται «Χρηµατοοικο-
νοµικό Φόρουµ Μακεδονίας-Θράκης» της οποίας προΐσταται η
κ. Καραγιάννη, Ελληνίδα µετανάστρια στη Γερµανία, συνεργάτης
της DEUTSCHE BANK. 

Σε αυτά τα συνέδρια αυτού του χρηµατοοικονοµικού φόρουµ
το οποίο έχει διοικητικό συµβούλιο µε µετοχικό κεφάλαιο ως
ίδρυση εταιρείας 1.000 ευρώ και έχει χρηµατοδοτηθεί και από
το Δήµαρχο Αλεξανδρούπολης –σηµειώνω ότι συµµετέχουν στο
διοικητικό συµβούλιο η αδερφή του και η σύζυγός του και άλλοι
συγγενείς- έχει χρηµατοδοτηθεί από το Υπουργείο Ανάπτυξης
από τον προηγούµενο Υπουργό κ. Χρυσοχοΐδη, έχει χρηµατοδο-
τηθεί από την περιφέρεια, έχει συνθέσει µία οικονοµική µελέτη
για τη δηµιουργία της οικονοµικής ζώνης. Σε αυτά τα συνέδρια,
κύριε Υπουργέ, έχουν παραστεί τρεις τουλάχιστον Υπουργοί της
Κυβέρνησής σας, ο κ. Στυλιανίδης, ο κ. Χατζηδάκης, ο κ. Σταϊ-
κούρας. Ενδεχοµένως να ήσασταν κι εσείς. Θα µου επιτρέψετε
να ζητήσω συγγνώµη, αλλά δεν το ξέρω. 

Τα δηµοσιεύµατα τα οποία έχουν προκύψει και για τα οποία
δεν υπήρχε η παραµικρή αντίδραση από την Κυβέρνηση αναφέ-
ρουν µία ειδική οικονοµική ζώνη µε ιδιαίτερο φορολογικό καθε-
στώς, δασµολογικό και τελωνειακό καθεστώς ιδιαίτερο καθε-
στώς µισθών, ουσιαστικά µία καινούργια διοικητική περιφέρεια
µέσα στην Περιφέρεια της Ανατολικής Μακεδονίας και της Θρά-
κης και θέλουµε να ξέρουµε αν η Κυβέρνηση προτίθεται να τα
κάνει όλα αυτά ή αν είναι στη σφαίρα της φαντασίας κάποιων
που επιδιώκουν κάποια πράγµατα. 

Να σηµειώσω, αν έχω τριάντα δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε,
ότι πρωταγωνιστικό ρόλο σε όλα τα συνέδρια και στη δηµιουργία
αυτής της ΕΟΖ και στο πλαίσιο του χρηµατοοικονοµικού φόρουµ
παίζει ο πρόξενος του τουρκικού προξενείου της Κοµοτηνής κ.
Σάρνιτς καθώς επίσης και ορισµένοι συνάδελφοί µας Βουλευτές
που προέρχονται από τη µουσουλµανική κοινότητα της Θράκης.
Τα αναφέρω αυτά ως στοιχεία ενός περίεργου σκηνικού, το
οποίο στήνεται ερήµην του ελληνικού Κοινοβουλίου και γι’ αυτό
έκανα την ερώτηση. 

Έχουν επισκεφθεί την περιοχή ο κ. Γιούνκερ, γερµανοί γερου-
σιαστές, µέλη του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου, επιχειρηµατίες κυ-
ρίως από τη γερµανική πλευρά, επιχειρηµατίες από την τουρκική
πλευρά. Έχουν γίνει συζητήσεις µε την τουρκική πλευρά και αν-
τίστοιχες επισκέψεις σε ειδικές οικονοµικές ζώνες στην Τουρκία.

Κλείνω λέγοντας ότι η πρόταση για την ειδική οικονοµική ζώνη
η οποία εµφανίζεται από µία  µεγάλη εταιρεία -την έχω στη διά-
θεσή σας αν δεν την έχετε από το χρηµατοοικονοµικό φόρουµ-
έχει εξειδικεύσει την πρότασή αυτή για άλλες εταιρείες άλλου
είδους στην περιοχή της Αλεξανδρούπολης, άλλες στην περιοχή
του Σουφλίου, της Ορεστιάδας, της Καβάλας, της Θάσου, του
Πόρτο Λάγος, της Σαµοθράκης, της Δράµας. 

Εδώ, λοιπόν, υπάρχει µια ολόκληρη κοσµοθεωρία. Παρακαλώ
πολύ να µου πείτε η Κυβέρνηση τι προτίθεται να κάνει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων κ. Παναγιώτης Μηταράκης.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι, στην πρώτη µου δηµόσια οµιλία ως
Υφυπουργός Ανάπτυξης είπα επί λέξει: «Ειδικά για την προσέλ-
κυση επενδύσεων και την άµεση δηµιουργία θέσεων εργασίας
διερευνάται στο πλαίσιο των δυνατοτήτων που µας δίνει η ευρω-
παϊκή νοµοθεσία, η λειτουργία ειδικών οικονοµικών ζωνών µε
προστασία βέβαια των εργασιακών δικαιωµάτων». Φυσικά η θέση
αυτή εξακολουθεί να ισχύει.

Η Κυβέρνηση πορεύεται µε συνέπεια στην κατεύθυνση της ενί-
σχυσης της απασχόλησης, της προσέλκυσης επενδύσεων και
της ανάπτυξης της ελληνικής οικονοµίας. Αυτές οι ειδικές οικο-
νοµικές ζώνες βέβαια µπορεί να είναι είτε γεωγραφικές είτε θε-
µατικές και στόχο έχουν τη δηµιουργία θέσεων εργασίας στον
τόπο µας, θέσεων που αλλιώς µπορούν να δηµιουργηθούν σε
άλλες γειτονικές χώρες.

Αντιµετωπίζουµε µια έκτακτη κατάσταση που απαιτεί έκτακτες
λύσεις. Βέβαια, σε καµµία περίπτωση, κύριε συνάδελφε, να µη
θεωρείτε δεδοµένο ότι η Ευρωπαϊκή Επιτροπή θα επιτρέψει στην
Ελλάδα τη δηµιουργία τέτοιων ειδικών οικονοµικών ζωνών, διότι
παρ’ ότι σε κάποιους ίσως στην Ελλάδα αυτή η σκέψη των ζωνών
ως κάτι που δεν το θέλουν οι Ευρωπαίοι το θεωρούν ότι θα µπο-
ρούσε να αποτελέσει µεγάλο οικονοµικό συγκριτικό πλεονέ-
κτηµα της Ελλάδος και κατ’ επέκταση αν µας αφήσουν, αυτό
χρειάζεται ειδική έγκριση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, η οποία
απαιτεί µία διαβούλευση. 

Θέλω, όµως, να ξεκαθαρίσω το εξής: Η δηµιουργία ειδικών οι-
κονοµικών ζωνών σχεδιάζεται µε απόλυτο σεβασµό στα εργα-
σιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα των εργαζόµενων και µε
αυστηρή τήρηση των αντίστοιχων υποχρεώσεων από την πλευρά
των εργοδοτών. Ουδέποτε µιλήσαµε για περιοχές µε χαλαρό ερ-
γασιακό καθεστώς. 

Έρχοµαι στο δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας. Σύµφωνα µε
την ενηµέρωση που είχαµε από τη Γενική Γραµµατεία Στρατηγι-
κών Επενδύσεων, κανένα ενδιαφέρον και καµµία ένδειξη ενδια-
φέροντος δεν έχει εκφραστεί από Γερµανούς ή Τούρκους
επενδυτές για τη δηµιουργία ειδικών οικονοµικών ζωνών στη
Θράκη. 

Επίσης, ούτε η Κυβέρνηση έχει µιλήσει για κάποιες συγκεκρι-
µένες περιφέρειες της χώρας. Και όπως σας είπα, οι ειδικές οι-
κονοµικές ζώνες µπορεί να µην είναι καν γεωγραφικές αλλά να
είναι θεµατικές. 

Φυσικά και έχουµε απόλυτη εθνική ευαισθησία και κανείς δεν
έχει µονοπώλιο σε θέµατα εθνικής ευαισθησίας. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, πολύ

σωστά είπατε πως δεν ξέρουµε αν η Ευρωπαϊκή Ένωση µπορεί
να το επιτρέψει, γιατί το άρθρο 28 της Συνθήκης της Λισαβόνας
µιλάει για πιθανή στρέβλωση του εµπορίου και του ανταγωνι-
σµού από µία ειδική οικονοµική ζώνη. Και ως επίρρωση αυτού
σας διαβάζω δήλωση του κ. Σελέκου, που είναι ο Γενικός Γραµ-
µατέας Στρατηγικών Επενδύσεων: «Είναι µια νησίδα που προκα-
λεί στρέβλωση στον ανταγωνισµό και ως εκ τούτου τα τελευταία
δέκα χρόνια τα κοινοτικά όργανα αντιµετώπιζαν µε µεγάλη κα-
χυποψία τη δηµιουργία τέτοιων ζωνών». 

Όµως, εδώ το ερώτηµά µου δεν ήταν τι προτίθεται να κάνει η
Ευρωπαϊκή Ένωση και ποσώς µε ενδιαφέρει ως Βουλευτή αν
υπάρχει αυτήν τη στιγµή ενδιαφέρον γερµανικών, τουρκικών, κι-
νεζικών ή άλλων συµφερόντων. Εµένα µε ενδιαφέρει τι θέλει να
κάνει η ελληνική Κυβέρνηση και επ’ αυτού µου απαντήσατε µε
δύο τρόπους. Μου απαντήσατε τι είπατε κάποτε, ότι είστε θετι-
κός στις ειδικές οικονοµικές ζώνες και µετά µου είπατε ότι η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση µπορεί να µην τις επιτρέψει.

Μήπως µπορείτε να µου πείτε στη δευτερολογία σας τι θέλει
η ελληνική Κυβέρνηση; 

Επίσης, θα ήθελα να µου απαντήσετε στο εξής: Εάν µια ειδική
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οικονοµική ζώνη δεν έχει διαφορετικές εργασιακές σχέσεις από
ό,τι έχει η υπόλοιπη χώρα, γιατί χρειάζεται; Έχετε το fast track
όπου µπορείτε σε οποιαδήποτε επένδυση να κάνετε ιδιαίτερες
φορολογικές, δασµολογικές ή τελωνειακές κινητροδοτικές πρά-
ξεις για µια µεγάλη επένδυση. Έχετε τις ΒΙΠΕ. Έχετε ΒΙΠΕ και
στην Αλεξανδρούπολη και όχι µόνο εκεί, την οποία δεν έχετε κι-
νητοποιήσει όπως και άλλες ΒΙΠΕ σε ολόκληρη τη χώρα όπου κι
αυτό θα µπορούσατε να το έχετε κάνει.

Δεν έχετε κανένα λόγο να κάνετε µια ειδική οικονοµική ζώνη
για να δηµιουργήσετε έλξη επενδύσεων.

Όσο για την απογύµνωση της περιοχής πρέπει να σας πω ότι
δεν φταίει ούτε η περιοχή ούτε η γεωγραφική της θέση. Προφα-
νώς φταίει το γεγονός ότι σε αυτήν τη χώρα οι φορολογικοί συν-
τελεστές κάνουν όλες τις επιχειρήσεις της Μακεδονίας και της
Θράκης να πηγαίνουν στη Βουλγαρία και όχι µόνο, για να γλιτώ-
σουν από τους υπέρογκους φόρους που τις κλείνουν.

Άρα, λοιπόν, ενδιαφέρει το ελληνικό Κοινοβούλιο –και γι’ αυτό
έκανα την ερώτηση- τι θέλει να κάνει η Κυβέρνηση. Και γίνοµαι
σαφής:

Θα κάνει η Κυβέρνηση διαπραγµάτευση µε την Ευρωπαϊκή
Επιτροπή για τη δηµιουργία ελεύθερης οικονοµικής ζώνης στη
Θράκη ή οπουδήποτε αλλού; Διότι αν το κάνει, σηµαίνει ότι προ-
γραµµατίζει. Εάν την προγραµµατίσει, γιατί δεν µας το λέτε;
Γιατί, δηλαδή, πρέπει να ενηµερωνόµαστε από τις εφηµερίδες,
από τους ξένους συναδέλφους της Γερµανίας, από συµφέροντα
οικονοµικά, που καλώς υπάρχουν σε όλο τον κόσµο, τα οποία θέ-
λουν ή δεν θέλουν; Γιατί πρέπει να ενηµερωνόµαστε από την κ.
Καραγιάννη, που προέκυψε από το πουθενά και από το Μητρο-
πολίτη Αλεξανδρούπολης, ο οποίος δηλώνει ότι αν γίνει αυτό το
πράγµα, µε τον τρόπο µε τον οποίο περιγράφει αυτή η έκθεση
της «Capital Market», που µιλάει για εργασιακό µεσαίωνα, τότε
θα δώσει οδηγία να εκκενωθεί η περιοχή από τους Έλληνες χρι-
στιανούς ορθόδοξους, διότι έχει καταλάβει τι θα γίνει;

Τέλος, πρέπει να σας πω το εξής: Είναι τόσο πολύ βαριά η χει-
ροτέρευση των µισθολογικών συνθηκών των Ελλήνων εργαζόµε-
νων στον ιδιωτικό τοµέα, που δεν έχετε ανάγκη να κάνετε ειδική
οικονοµική ζώνη ούτε γι’ αυτόν το λόγο. Έχετε κατεβάσει τόσο
πολύ χαµηλά τα µεροκάµατα, που δεν υφίσταται τέτοιος λόγος. 

Άρα, γιατί γίνεται αυτή η συζήτηση; Γιατί χρηµατοδοτείτε το
χρηµατοοικονοµικό φόρουµ; Γιατί χορεύουµε; Διότι εδώ υπάρ-
χουν φωτογραφίες µε χορούς και µε γιορτές Υπουργών της Κυ-
βέρνησης -που δεν ήταν τότε Υπουργοί- µε την κ. Καραγιάννη
και τους άλλους εκπροσώπους. Μήπως µπορείτε να πείτε στο
ελληνικό Κοινοβούλιο τι πραγµατικά ετοιµάζεται σε αυτήν την πε-
ριοχή και τι ρόλο παίζει ο Τούρκος πρόξενος της Κοµοτηνής, ο
οποίος είναι παρών σε όλες αυτές τις εκδηλώσεις; 

Ασφαλώς και δεν έχουµε µεταξύ µας λιγότερη εθνική ευαισθη-
σία για την περιοχή. Μόνο που εσείς κυβερνάτε τον τόπο και πρέ-
πει να µας πείτε τι θα κάνετε εδώ τώρα και όχι στα τετελεσµένα
γεγονότα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Μαρκόπουλε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας

και Υποδοµών κ. Μηταράκης για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
συνάδελφε, άκουσα µε µεγάλη προσοχή τη δευτερολογία σας.
Θέσατε, όµως, θέµατα τα οποία έχω ήδη απαντήσει στην πρω-
τολογία µου. 

Κατ’ αρχάς, απήντησα για τα εργασιακά, ότι δεν τίθεται θέµα
εργασιακών. Και αφιερώσατε ένα λεπτό από τη δευτερολογία
σας θέτοντας ξανά το θέµα των εργασιακών. Ξεκαθαρίζω: δεν
υπάρχει θέµα εργασιακών.

Είπατε ότι δεν σας ενδιαφέρει αυτό που είπα, αν υπάρχει εν-
διαφέρον τουρκικών ή γερµανικών εταιρειών. Αυτό, όµως, ήταν
το δεύτερο σκέλος της ερώτησής σας λέξη προς λέξη. Με ρω-
τήσατε αν υπάρχει ενδιαφέρον και σας απάντησα.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ρώτησα αν το ξέρετε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Επί-

σης, σας είπα ότι η Κυβέρνηση προτίθεται –και αυτό το έχουµε
πει από τον Ιούλιο- να διερευνήσει, στο πλαίσιο των δυνατοτήτων
που µας δίνει η Ευρωπαϊκή Επιτροπή, τη δηµιουργία τέτοιων
ζωνών είτε θεµατικών –επαναλαµβάνω- είτε γεωγραφικών. Αυτό
σηµαίνει ότι γίνεται διαβούλευση και θα γίνει διαβούλευση, για
να δούµε ποιο είναι το πλαίσιο που µας επιτρέπει να προχωρή-
σουµε ταχύτερα στην προσέλκυση επενδύσεων στην Ελλάδα.
Γιατί το fast track, όπως πολύ καλά γνωρίζετε, δεν δηµιουργεί ει-
δικά φορολογικά καθεστώτα. Συµφωνώ µαζί σας ότι υπάρχει
θέµα φορολογίας γενικότερα στην ελληνική οικονοµία. Αυτό είναι
κάτι που το έχω πει πάρα πολλές φορές. Ήταν θέση της Νέας
Δηµοκρατίας και παραµένει θέση της Νέας Δηµοκρατίας. 

Κατά συνέπεια, είναι απαραίτητο αυτήν τη στιγµή να βρούµε
τις έκτακτες λύσεις σε µία χώρα µε πολύ υψηλή ανεργία, για να
µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε τώρα θέσεις εργασίας.

Για το συγκεκριµένο φόρουµ που µε ρωτήσατε: Η Κυβέρνηση
διαβουλεύεται κατ’ αρχάς µε τους επίσηµους φορείς. Σας θυµίζω
ότι η Κεντρική Ένωση Επιµελητηρίων στη συνάντηση που είχα
µαζί τους στις 12 Ιουλίου έθεσαν αυτοί ως αίτηµα τη δηµιουργία
ειδικών οικονοµικών ζωνών.

Μιλάµε µε τους παράγοντες της αγοράς. Μιλάµε µε όλους. Με
την ίδια λογική µιλήσαµε και µε αυτό το φόρουµ που είπατε, το
οποίο, όµως, δεν έχει κανένα ειδικό ρόλο και δεν έχει χρηµατο-
δοτηθεί από την παρούσα Κυβέρνηση.

Ο στόχος αυτήν τη στιγµή είναι να προσελκύσουµε επενδύσεις
σε αυτό τον τόπο. Διότι για να µπορέσει να ξαναπατήσει η χώρα
στα πόδια της, χρειάζεται η αύξηση παραγωγής και η αύξηση
ανταγωνιστικότητας. Αυτό το αντιλαµβανόµαστε όλοι. 

Αντί, λοιπόν, να καθόµαστε και να λέµε τι δεν µας αρέσει, πρέ-
πει να πούµε και τι πρέπει να κάνουµε. Αυτό που πρέπει να κά-
νουµε είναι να δηµιουργήσουµε θέσεις εργασίας. Και η
Κυβέρνηση Σαµαρά αυτό έχει ως προτεραιότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Σας ευχαρι-
στούµε, κύριε Υπουργέ.

Η πέµπτη µε αριθµό 94/20-8-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ. Χρήστου Παππά
προς τον Υπουργό Εσωτερικών, σχετικά µε τις ηλεκτρονικές ταυ-
τότητες και τη χρήση εναλλακτικών εγγράφων για απόδειξη ταυ-
τοπροσωπίας, δεν θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας και
διαγράφεται.

Περνάµε στην έκτη µε αριθµό 86/20-8-2012 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου της Βουλευτού της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.
Ασηµίνας Ξηροτύρη - Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
σχετικά µε την επικείµενη αναθεώρηση του ΕΣΠΑ.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων κ. Σταύρος Καλογιάννης.

Κυρία Αικατερινάρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτησή σας. 

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κύριοι συνάδελφοι, µετά τις αλλεπάλληλες
µειώσεις του εθνικού σκέλους του Προγράµµατος Δηµοσίων
Επενδύσεων, το ΕΣΠΑ είναι το βασικό, δυστυχώς, το µοναδικό
αναπτυξιακό εργαλείο που έχει στα χέρια της η Κυβέρνηση. Είναι
γνωστά τα προβλήµατα και οι καθυστερήσεις που αντιµετώπισε
και συνεχίζει να αντιµετωπίζει η υλοποίηση του ΕΣΠΑ. 

Οι εξαγγελίες του 2011 για εξυγίανση και επανεκκίνηση των
προγραµµάτων περιορίστηκαν στο κυνήγι της ετήσιας απορρό-
φησης και της επίτευξης µνηµονιακών υποχρεώσεων. Προκειµέ-
νου να επιτευχθούν στόχοι Ν+3 και του µνηµονίου για το 2011
και να διευκολυνθεί το ταµειακό πρόβληµα της χώρας µε εισροή
κοινοτικών κονδυλίων, έγινε χρήση χρηµατοδοτικών και διαχει-
ριστικών τεχνικών, που όµως πολύ λίγο βοήθησαν την επίλυση
των πραγµατικών προβληµάτων. 

Έτσι, φτάσαµε σήµερα ενάµιση χρόνο πριν τη λήξη της περιό-
δου και την έναρξη της εποµένης να έχουµε καταφέρει να απορ-
ροφήσουµε µόλις το 1/3 των πόρων του ΕΣΠΑ. Εγκαταλείφτηκε
πριν καν επιχειρηθεί ο στόχος της απλούστευσης δοµών και δια-
δικασιών που αυξάνουν τη γραφειοκρατία, αποθαρρύνουν τους
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δικαιούχους και καθυστερούν την εκτέλεση των έργων. Η παρα-
κολούθηση των περίφηµων εκατόν ογδόντα ενός έργων προτε-
ραιότητας έχει καταλήξει στη σύνταξη καταλόγου επαναλαµβα-
νοµένων ανά τρίµηνο αναφορών χωρίς όµως να γίνεται τίποτα
για την επίλυση των προβληµάτων των καθυστερήσεων. 

Σήµερα, έχει ξεκινήσει µια νέα διαδικασία αναθεώρησης του
ΕΣΠΑ και των επιχειρησιακών του προγραµµάτων. Μάλιστα,
έχουν εγκριθεί από τις περιφερειακές επιτροπές παρακολούθη-
σης µέσω γραπτής διαδικασίας αναθεωρήσεις των περιφερει-
ακών προγραµµάτων µε µεταφορά πόρων στην Επιχειρηµα-
τικότητα και το Ταµείο Εγγυήσεων. Αντίστοιχες αναθεωρήσεις
για τα τοµεακά προγράµµατα δεν έχουν γίνει.

Κύριε Υπουργέ, µε την ερώτησή µου και το ιστορικό που σας
ανέπτυξα µέχρι τώρα θέλω να τονίσω πόσο σηµαντικά είναι τα
µέτρα που πρέπει να ληφθούν, ούτως ώστε να µην έχουµε µια
τεχνική επίλυση των προβληµάτων, που επιχειρήθηκε µέχρι τώρα
και δεν πέτυχε, αλλά µια ουσιαστική επίλυση για να γίνει πράγ-
µατι το ΕΣΠΑ ένα αναπτυξιακό εργαλείο και κυρίως γι’ εµάς ένα
εργαλείο ενίσχυσης της απασχόλησης.

Έρχοµαι τώρα στις δικές σας προτάσεις. Έχετε προτείνει την
ενίσχυση των αξόνων: Επιχειρηµατικότητα, Ανταγωνιστικότητα,
µε µείωση των υποδοµών µε σκοπό τη διοχέτευση πόρων προς
τα νέα χρηµατοδοτικά εργαλεία, όπως είναι το Ταµείο Εγγυή-
σεων και το Χρηµατοδοτικό Μέσο Επιµερισµού Κινδύνου για τις
Συµβάσεις Παραχώρησης. Ο σχεδιασµός σας λέει ότι τα ταµεία
αυτά µε τη διαµεσολάβηση της ΕΤΕΠ θα χορηγήσουν δάνεια ή
και εγγυήσεις στις ελληνικές τράπεζες, οι οποίες στη συνέχεια
θα τα διοχετεύουν στις επιχειρήσεις.

Λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι έως σήµερα η στάση της Ευρωπαϊ-
κής Τράπεζας Επενδύσεων είναι πολύ επιφυλακτική και τα προ-
βλήµατα στον τραπεζικό κλάδο της χώρας είναι πολύ µεγάλα,
σας ερωτώ πώς θα διασφαλισθεί ότι τελικά τα χρήµατα θα φτά-
σουν στους δικαιούχους και θα φτάσουν εκεί όπου οι δικαιούχοι
θα κάνουν νέες επενδύσεις και θα εξασφαλίσουν νέες θέσεις ερ-
γασίας;

Βέβαια, το δελτίο Τύπου της 21ης Ιουλίου που είχε το Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης αναφέρει µε χαρά ότι έγινε πλέον συµφωνία µε
την Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων για να προχωρήσουν όλα
αυτά τα θέµατα. Εγώ, όµως ξέρω πολύ καλά ότι η Ευρωπαϊκή
Τράπεζα Επενδύσεων δεν έχει εκπληρώσει υποχρεώσεις σε βα-
σικούς οργανισµούς, όπως στη ΔΕΗ κ.λπ., χρηµατοδότησης, δα-
νειοδότησης που έπρεπε να το κάνει επικαλούµενη την οικονο-
µική κατάσταση της χώρας και πολύ φοβάµαι εάν θα συµβάλλει
µε τον τρόπο που πρέπει και την ταχύτητα που πρέπει και σ’
αυτήν εδώ την υπόθεση.

Η δεύτερη ερώτησή µου, πολύ σηµαντική, είναι ότι ο κατα-
σκευαστικός κλάδος αντιµετωπίζει τεράστια προβλήµατα για
πολλούς και διαφόρους λόγους και κυρίως από τη µείωση του
Προγράµµατος Δηµοσίων Επενδύσεων, κ.λπ..

Δεν έχει εγγυητικές επιστολές, δεν έχει ρευστότητα, δεν έχει
ΦΠΑ. Στο τέλος δεν έχει τίποτα. Και τα περισσότερα έργα του
ΕΣΠΑ, τα µικρότερα και τα µικροµεσαία, εξαρτώνται πραγµατικά
από την εκτέλεση των έργων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ολοκληρώ-
στε, κυρία συνάδελφε, παρακαλώ.

ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Τι θα κάνετε για να
µπορέσετε να λύσετε αυτό το πρόβληµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ
πολύ.

Κύριε Αναπληρωτά Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Πράγµατι το θέµα που θέτει η αγαπητή συνάδελφος είναι εξαι-
ρετικά ενδιαφέρον. Βεβαίως είναι ευρύτατο και θέσατε ήδη πάρα
πολλά θέµατα. Είναι ελάχιστος ο χρόνος που έχω στη διάθεσή
µου για να δώσω πολύ συγκεκριµένες απαντήσεις. Θα επιχει-
ρήσω να σας δώσω κάποια γενικά στοιχεία σε ό,τι αφορά την πο-
ρεία αναθεώρησης των προγραµµάτων του ΕΣΠΑ και στη
συνέχεια να απαντήσω στα ερωτήµατα τα οποία έχετε θέσει.

Το 2011, όπως γνωρίζετε, πραγµατοποιήθηκε η αναθεώρηση

των χρηµατοδοτικών πινάκων των επιχειρησιακών προγραµµά-
των µε την αναδροµική αύξηση του ποσοστού της κοινοτικής
συµµετοχής στο 85%. Σήµερα βρισκόµαστε στη φάση όπου εξε-
λίσσεται η διαδικασία της δεύτερης φάσης αναθεώρησης των
Περιφερειακών Επιχειρησιακών Προγραµµάτων. 

Έχει προηγηθεί και ολοκληρώθηκε, θα έλεγα, η διαβούλευση
µε τις περιφέρειες σε συνεργασία µε το σύνολο των διαχειριστι-
κών αρχών, λαµβάνοντας υπ’ όψιν τις εξής κυρίως παραµέτρους:
Πρώτον, τα εκατόν ογδόντα ένα έργα προτεραιότητας, τα οποία
αναφέρονται και τα οποία θα πρέπει ένα προχωρήσουν πολύ πιο
γρήγορα. Την υψηλή υπερδέσµευση που υπάρχει στους άξονες
επιχειρηµατικότητας, την υστέρηση που παρουσιάζεται στα προ-
γράµµατα που αφορούν κυρίως τον κύκλο «ποιότητας ζωής», το
σχεδιασµό για ένταξη νέων ταµείων και ένα νέο κύκλο ενισχύ-
σεων των µικροµεσαίων επιχειρήσεων ύψους 500.000.000 ευρώ.
Το Μάιο του 2012 εγκρίθηκαν οι κατευθυντήριες γραµµές σε ό,τι
αφορά την αναδιανοµή των πόρων στους άξονες προτεραιότη-
τας. 

Συνολικά για τα Περιφερειακά Επιχειρησιακά Προγράµµατα
σας ενηµερώνω ότι προβλέπεται αύξηση των αξόνων επιχειρη-
µατικότητας κατά 1,3 δισεκατοµµύριο ευρώ σε βάρος άλλων
αξόνων των ΠΕΠ, όπως είναι για παράδειγµα οι υποδοµές, οι µε-
ταφορές, κ.λπ.. Παράλληλα σχεδιάζεται και η αναθεώρηση των
τοµεακών επιχειρησιακών προγραµµάτων του ΕΣΠΑ. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά τα ερωτήµατα τα οποία θέσατε θα σας
απαντήσω στο πρώτο και στη δευτερολογία µου στα υπόλοιπα
δύο. 

Αυτό το οποίο µπορώ να πω σε ό,τι αφορά τα νέα χρηµατοδο-
τικά εργαλεία είναι ότι καταβάλλεται κάθε προσπάθεια να λη-
φθούν υπ’ όψιν οι ανάγκες της αγοράς στο σύνολό τους, έτσι
ώστε το Ταµείο Εγγυήσεων για τις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και
το Ταµείο Επιµερισµού Κινδύνου, που αφορά έργα υποδοµής και
παραγωγικές επενδύσεις, να συµβάλουν αποτελεσµατικά στη
στήριξη της πραγµατικής οικονοµίας της χώρας και στα αναπτυ-
ξιακά σχέδια και προγράµµατα που τόσο έχουµε ανάγκη αυτήν
την εποχή. 

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ

πολύ.
Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, για δευτερο-

λογία.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ - ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, στο

ιστορικό και στις διαπιστώσεις συµφωνούµε. Να δούµε τώρα,
όµως, πώς ακριβώς θα διαχειριστούµε την κατάσταση, γιατί η
κατάσταση µέχρι τώρα έχει δηµιουργήσει σωρεία προβληµάτων
και πραγµατικά είναι ορατός ο κίνδυνος και νοµίζω και σε σχετική
ανακοίνωση και του Υπουργείου Ανάπτυξης, του Υπουργείου
σας, έχει αναφερθεί ότι πράγµατι αυτήν τη στιγµή δεν µπορεί να
διασφαλιστεί µε σιγουριά ότι έχει αποφευχθεί ο κίνδυνος απώ-
λειας πόρων από το ΕΣΠΑ. 

Το δεύτερο µεγάλο θέµα, το οποίο µας απασχολεί όλους, είναι
ότι αυτές οι απορροφήσεις οι οποίες θα γίνουν, θα πρέπει πράγ-
µατι να τονώσουν ουσιαστικά την οικονοµία της χώρας, αφού το
ΕΣΠΑ είναι το µοναδικό αναπτυξιακό εργαλείο και πράγµατι να
τονώσουν την απασχόληση. 

Το θέµα είναι αν η ροή γίνεται, που εγώ είµαι επιφυλακτική,
µέσω όλων αυτών των χρηµατοδοτικών εργαλείων και τελικά των
δανείων εγγυήσεων από την Ευρωπαϊκή Τράπεζα και µετά χρη-
µατοδότηση από τον τραπεζικό κλάδο, που αντιµετωπίζει µεγάλα
προβλήµατα και που δεν ξέρω τελικά αν θα διοχετεύσει όλα αυτά
τα χρήµατα στην αγορά, πρέπει να διοχετευτούν τα χρήµατα
στην αγορά και να επιτευχθούν αυτοί οι στόχοι.

Από την άλλη πλευρά, ξέρετε τα προβλήµατα. Διατηρούν αυτά
τα εκατόν ογδόντα ένα έργα προτεραιότητας στην ίδια κατά-
σταση. Και είδα και ανακοινώσεις του Υπουργείου. Χρειάζεται
ένα γρήγορο πρόγραµµα απλούστευσης των διαδικασιών: Αντι-
µετώπιση ακόµη περαιτέρω των θεµάτων των απαλλοτριώσεων
των έργων, αντιµετώπιση των θεµάτων των διαφόρων υπογρα-
φών, µείωση του χρόνου για τις αδειοδοτήσεις κ.λπ.. Αυτά
έπρεπε να τα είχατε κάνει. Κατά τη δική µου πρόταση, θα έπρεπε
να συσταθεί µια οµάδα εργασίας που σ’ ένα µήνα να σας έκανε
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όλες αυτές τις προτάσεις και να προχωρήσετε µε απλούστευση
των διαδικασιών και της νοµοθεσίας εκτέλεσης δηµόσιων συµ-
βάσεων –δεν αναφέροµαι εγώ σε fast track διαδικασίες κ.λπ., ξέ-
ρετε πολύ καλά ότι έχουµε γνώση από την εκτέλεση των
συµβάσεων- µέσα από διαφανείς διαδικασίες. Μπορεί να γίνει
απλούστευση των διαδικασιών, ούτως ώστε να προχωρήσουν οι
απορροφήσεις. 

Στο θέµα του περιβάλλοντος, εκεί έχετε τεράστιο πρόβληµα.
Έγιναν υπερεγγραφές και τελικά ανώριµα έργα έχουν ενταχθεί
και η χώρα κινδυνεύει πάλι µε πρόστιµα από την Ευρωπαϊκή
Ένωση. Θα πρέπει να δείτε τι θα κάνετε µε την ωρίµανση των µε-
λετών εδώ και τώρα. Έχετε χρήµατα από την τεχνική βοήθεια.
Πρέπει να δείτε τι θα κάνετε µε το πρόγραµµα αυτό. Δεν µπο-
ρείτε να το εγκαταλείψετε, είναι πάρα πολύ σηµαντικό, αλλά πρέ-
πει να βρείτε εκείνους τους τρόπους, ούτως ώστε να προχω-
ρήσει. 

Και έρχοµαι στο µεγάλο θέµα, που είναι και θέµα του ενδιαφέ-
ροντός σας απόλυτα και θα µου απαντήσετε τώρα: Πραγµατικά
µπορεί να µειώθηκαν από τις υποδοµές –άλλο αν συµφωνούµε
και πώς θα γίνει αυτό το πράγµα- όµως από τις κατασκευές των
µικρών και µεσαίων έργων τελικά εξαρτάται η ανάπτυξη της
χώρας και η επίλυση του προβλήµατος της ανεργίας. Αν δεν επι-
λύσετε αυτό το θέµα, δεν θα µπορέσουν να προχωρήσουν ούτε
τα περιφερειακά προγράµµατα, ούτε οι ανάγκες ούτε να γίνει η
εκτέλεση αυτού του δηµοκρατικού προγραµµατισµού των µι-
κρών και µεγάλων έργων που αφορούν την ανάπτυξη της χώρας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαρι-
στούµε, κυρία Αικατερινάρη. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Για το περιβάλλον, αγαπητή κυρία συνάδελφε, έχουµε δώσει
από κοινού µάχες τα προηγούµενα χρόνια. Γνωρίζετε τις ευαι-
σθησίες που έχουµε και εγώ αναγνωρίζω τις δικές σας ευαισθη-
σίες. 

Επιτρέψτε µου να δώσω δύο-τρία στοιχεία σε ό,τι αφορά το
επιχειρησιακό πρόγραµµα «Περιβάλλον», παρ’ ότι όπως γνωρί-
ζετε, είναι συναρµοδιότητα του ΥΠΕΚΑ και η οικεία διαχειριστική
του αρχή έχει πολύ περισσότερα στοιχεία. Σε ό,τι αφορά την
αναθεώρηση πάντα του ΕΠΠΕΡΑΑ, του επιχειρησιακού προ-
γράµµατος «Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη», θέλω να πω
ότι οι συνολικοί του πόροι παραµένουν ως έχουν. Οι όποιες
υπερδεσµεύσεις υπάρχουν στο πρόγραµµα σε επίπεδο αξόνων
προτεραιότητας θα αντιµετωπιστούν µε εσωτερικές µετακινήσεις
πόρων µεταξύ των αξόνων. Βεβαίως, την ευθύνη διαµόρφωσης
την έχει, όπως είπα προηγουµένως, το αρµόδιο Υπουργείο µε τη
διαχειριστική του αρχή. 

Στο πλαίσιο υλοποίησης του ΕΠΠΕΡΑΑ η βαρύτητα η οποία
δόθηκε το προηγούµενο διάστηµα και δίδεται βεβαίως και σή-
µερα, αφορά στην ορθολογική διαχείριση των υγρών αποβλή-
των, στην αποκατάσταση των χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης,
ένα θέµα το οποίο έρχεται από πολύ παλιά –υπάρχει, όπως γνω-
ρίζετε, καταγγελία στο Ευρωπαϊκό Δικαστήριο από το 2001- και
στην ολοκλήρωση της διαχείρισης των στερεών αποβλήτων, ένα
θέµα το οποίο  θίξατε και εσείς. Πρέπει οπωσδήποτε να καλύ-
ψουµε τις «ανελαστικές»,  απαιτήσεις που θέτουν οι σχετικές κοι-
νοτικές οδηγίες. 

Τώρα, σχετικά µε το τρίτο ερώτηµα που αφορά στην επιτά-
χυνση των έργων, στην αντιµετώπιση της µεγάλης κρίσης, που
πραγµατικά ταλαιπωρεί όλο τον τεχνικό κόσµο της χώρας, πολύ
επιγραµµατικά θα έλεγα ότι το τελευταίο διάστηµα έχουµε προ-
χωρήσει πρώτον, στον ορισµό ειδικού διαπραγµατευτή σε ό,τι
αφορά τη οριστική απεµπλοκή των έργων που υλοποιούνται µε
συµβάσεις παραχώρησης. Το χρονοδιάγραµµα που έχει τεθεί
λέει ότι περίπου σ’ ένα µήνα θα πρέπει να έχουµε ξεκαθαρίσει
πού θα πάµε και πιστεύω ότι θα τηρηθεί το χρονοδιάγραµµα
αυτό. 

Επίσης, το Υπουργείο προχώρησε στη χορήγηση προκαταβο-
λής µέχρι ποσοστό 10% επί του συνολικού ποσού της σύµβασης
σε ό,τι αφορά τις συµβάσεις συγχρηµατοδοτούµενων έργων

στην κατεύθυνση να αντιµετωπιστεί η µεγάλη έλλειψη ρευστό-
τητας που αντιµετωπίζουν οι τεχνικές επιχειρήσεις. Παρακολου-
θούµε πάρα πολύ στενά τα τριάντα έξι έργα προτεραιότητας που
αφορούν στο επιχειρησιακό πρόγραµµα «Ενίσχυση της προσπε-
λασιµότητας» και πιστεύω ότι θα έχουµε σύντοµα ορατά αποτε-
λέσµατα. 

Προχωρούµε στα έργα που εκκρεµούσαν επί µακρόν. Επι-
τρέψτε µου να αναφέρω ότι µόνο τον τελευταίο µήνα έχουν
απεµπλακεί τα αεροδρόµια Χανίων, Θεσσαλονίκης, ένα µεγάλο
κοµµάτι στο «πέταλο» του Μαλιακού που εκκρεµούσαν για µε-
γάλο χρονικό διάστηµα και άλλα.

Τέλος, επιτρέψτε µου να πω ότι βρισκόµαστε σε στενή συνερ-
γασία µε το σύνολο του τεχνικού κόσµου, µε όλες τις εργοληπτι-
κές οργανώσεις, µικρές, µεσαίες, µεγαλύτερες, µε το Τεχνικό
Επιµελητήριο, στην κατεύθυνση να  δώσουµε λύσεις στα πολύ
οξυµένα προβλήµατα που αντιµετωπίζει ο τεχνικός κόσµος.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστού-

µε, κύριε Υπουργέ.
Επόµενη είναι η έβδοµη µε αριθµό 93/20-8-2012 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε το σχεδιασµό της Κυβέρνησης για
τον ΟΣΕ και τις σιδηροδροµικές µεταφορές. 

Ο κ. Καραθανασόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Όπως προκύπτει τόσο από τις προγραµµατικές δηλώσεις της

Κυβέρνησης όσο και από την  πρόσφατη, στις αρχές Αυγούστου,
συνέντευξη Τύπου του Υπουργού Ανάπτυξης κ. Χατζηδάκη, µία
από τις προτεραιότητες της Κυβέρνησης είναι να επιταχύνει τη
διαδικασία ιδιωτικοποίησης του ΟΣΕ. Αυτή βεβαίως είναι µία δια-
δικασία η οποία έχει παρελθόν και θα έχει µέλλον απ’ ό,τι φαίνε-
ται. Παρελθόν που ξεκινάει από τα µέσα της δεκαετίας του 1990. 

Άρα, τα δύο επιχειρήµατα της Κυβέρνησης ότι σχετίζεται µε
την αντιµετώπιση του δηµόσιου χρέους ή µε την άσχηµη δηµο-
σιονοµική κατάσταση της χώρας και µε την άσχηµη οικονοµική
κατάσταση του ΟΣΕ, την ελλειµµατική, δεν έχουν βάση, δεν πα-
τάνε στην πραγµατικότητα. Αποτελούν πρόσχηµα, γιατί αν ήταν
έτσι τα πράγµατα, αν θέλατε, δηλαδή, να ξεφορτωθείτε µία ελ-
λειµµατική επιχείρηση, τότε πώς εξηγείται στο παρελθόν ότι ιδιω-
τικοποιήσατε τον ΟΤΕ, µία κερδοφόρα επιχείρηση ή ότι σήµερα
θέλετε να ιδιωτικοποιήσετε τον ΟΠΑΠ, άλλη µία κερδοφόρα επι-
χείρηση. Απλούστατα θέλετε να συγκαλύψετε ότι αυτή η επιλογή
εντάσσεται στο πλαίσιο συνολικά της ευρωενωσιακής πολιτικής
της απελευθέρωσης των αγορών. Ιδιαίτερα ο τοµέας των µετα-
φορών ήταν από τους βασικούς. Έτσι, λοιπόν, είχαµε απελευθέ-
ρωση στις θαλάσσιες µεταφορές, στις εναέριες, στις οδικές και
στις σιδηροδροµικές. 

Μάλιστα έχουµε τρία πακέτα για το σιδηρόδροµο, για τη δη-
µιουργία του ενιαίου ευρωπαϊκού σιδηροδροµικού χώρου, όπου
βασική κατεύθυνση είναι ο διαχωρισµός, από τη µία µεριά τα δί-
κτυα και οι υποδοµές και από την άλλη το µεταφορικό έργο για
να διευκολύνει τη δράση και την παρέµβαση επιχειρηµατικών
οµίλων, ιδιαίτερα στο πιο κερδοφόρο τµήµα, το  µεταφορικό και
την εκµετάλλευσή του. 

Άρα, δηλαδή, πρόκειται για µία στρατηγικού χαρακτήρα επι-
λογή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που διευκολύνει τη δράση των
επιχειρηµατικών µονοπωλιακών οµίλων, επεκτείνει τη δράση του
σε νέους τοµείς για να θωρακίσει την κερδοφορία τους. Έτσι,
λοιπόν, αποδεικνύεται ότι το καπιταλιστικό κράτος αποσύρεται
από µία σειρά δραστηριότητες στις οποίες δείχνουν ιδιαίτερο εν-
διαφέρον να επενδύσουν, άρα να κερδίσουν, οι επιχειρηµατικοί
όµιλοι.

Από την άλλη µεριά, κύριε Υπουργέ, αποτελεί αποπροσανατο-
λισµό, στην καλύτερη περίπτωση, ο ισχυρισµός τον οποίο ανέ-
πτυξε στην προκειµένη συνέντευξη Τύπου ο Υπουργός, κ. Χατζη-
δάκης, ότι από τη µία µεριά υπάρχουν τα δυσάρεστα µέτρα, τα
εισοδηµατικού χαρακτήρα, µείωσης των δαπανών και από την
άλλη υπάρχουν τα αναγκαία, άρα και ευχάριστα µέτρα που πρέ-
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πει να πάρουµε για να χαρεί ο ελληνικός λαός, που είναι οι ανα-
διαρθρώσεις και οι µεταρρυθµίσεις. Σε αυτό το πλαίσιο ιεραρ-
χείτε ως τρίτο µέτρο την ιδιωτικοποίηση της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και της
«ROSCO».

Ποια είναι όµως αυτά τα αποτελέσµατα που µέχρι σήµερα τα
γνωρίζουµε και τα βιώνουµε; Δεν έχουν να κάνουν µε δραµατική
µείωση του προσωπικού του ΟΣΕ; µε την ανάπτυξη των εργολα-
βιών σε µία σειρά τοµείς; µε την ύπαρξη ενός φθηνού, ευέλικτου
εργατικού δυναµικού; µε τη συρρίκνωση, την κατάργηση περι-
φερειακών δροµολογίων, την ανυπαρξία ουσιαστικά δικτύου και
δροµολογίων σε ολόκληρη την Πελοπόννησο, την αύξηση των
εισιτηρίων και βεβαίως την απελευθέρωση, καθήλωση και µη
αποπεράτωση του σιδηροδροµικού δικτύου; 

Από αυτήν την άποψη, λοιπόν, η ολοκλήρωση αυτής της επι-
λογής µε την ιδιωτικοποίηση δηλαδή της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» και της
«ROSCO» θα διευρύνει τα αρνητικά αποτελέσµατα απέναντι στο
λαό και στους εργαζόµενους.

Άλλωστε τρανταχτό διεθνές παράδειγµα, όχι µόνο για αυτά
που ζούµε µέχρι τώρα µε τον ΟΣΕ, είναι οι βρετανικοί σιδηρό-
δροµοι που αποτέλεσαν το πρωταρχικό γεγονός.

Έτσι, εµείς δεν λέµε όχι στην ιδιωτικοποίηση του ΟΣΕ θέλον-
τας να παραµείνει ο υποβαθµισµένος και συρρικνωµένος ΟΣΕ,
όπως τον έχετε καταδικάσει, αλλά ουσιαστικά θέλουµε να αντι-
παλευτούν αυτές οι επιλογές που εξυπηρετούν συγκεκριµένα οι-
κονοµικά συµφέροντα επιχειρηµατικών οµίλων και θυσιάζουν σ’
αυτό το βωµό την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών για σύγχρο-
νους ασφαλείς σιδηρόδροµους ως λαϊκό δικαίωµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Κύριε Υπουρ-
γέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά, για να απαντήσετε.

ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-
πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.

Πράγµατι ο κύριος συνάδελφος θέτει το πλαίσιο που έχει δια-
µορφωθεί σε ευρωπαϊκό επίπεδο. Αγαπητέ συνάδελφε, γνωρί-
ζετε ότι η Ελλάδα αποτελεί ισότιµο µέλος της Ευρωπαϊκής
Ένωσης, συνεπώς η ευρωπαϊκή νοµοθεσία αποτελεί και εθνική
νοµοθεσία. 

Από το 2001, όπως γνωρίζετε καλά, µε τρεις οδηγίες άρχισε
να ισχύει το πρώτο σιδηροδροµικό πακέτο. Μεταφέρθηκε στο
εθνικό δίκαιο µε προεδρικά διατάγµατα µετά από τρία, τέσσερα
χρόνια. Ακολούθησαν το 2004 και το 2007 το δεύτερο και τρίτο
σιδηροδροµικό πακέτο αντίστοιχα και σήµερα βρίσκεται υπό δια-
µόρφωση, σε ευρωπαϊκό επίπεδο πάντα, το τέταρτο σιδηροδρο-
µικό πακέτο για τη δηµιουργία του ενιαίου σιδηροδροµικού
χώρου σε επίπεδο Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Τι προτείνεται µέσα σε αυτά τα πακέτα, τι προωθείται; Επιχει-
ρείται ουσιαστικά η περαιτέρω αυτονοµία της διαχείρισης -όπως
νοµίζω το είπατε και εσείς- της υποδοµής από την εκµετάλλευση
του µεταφορικού έργου. 

Ποιο καθεστώς υπάρχει στη χώρα µας; Διότι αυτό είναι που
µας δεσµεύει και βάσει του οποίου οφείλει η Κυβέρνηση να προ-
χωρήσει. Από 1-1-2007 έχει διαχωριστεί η λειτουργία της υποδο-
µής της εταιρείας από την εκµετάλλευση και δηµιουργήθηκε η
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ ΑΕ» 

Με το ν.3710/2008 η «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» έχει ανεξαρτητοποιηθεί από
τον όµιλο του ΟΣΕ και έχει υπαχθεί στο ελληνικό δηµόσιο. Συνε-
πώς ο ΟΣΕ σήµερα διαχειρίζεται τη σιδηροδροµική υποδοµή.
Δεν τίθεται κανένα θέµα σ’ αυτό, είναι απολύτως ξεκάθαρο. Ο
ΟΣΕ µεριµνά για τη συντήρηση και επέκταση και για τις επενδύ-
σεις της σιδηροδροµικής υποδοµής, η δε «ΤΡΑΙΝΟΣΕ» ως ανώ-
νυµη εταιρεία του δηµοσίου, µε µοναδικό µέτοχο το ελληνικό
δηµόσιο, παρέχει υπηρεσίες µεταφοράς επιβατών και εµπορευ-
µάτων. 

Με το ν.3891/2010 προβλέπεται η εξυγίανση και η ανάπτυξη
του οµίλου του ΟΣΕ και της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ». Με το ν.3985/2011 η
«ΤΡΑΙΝΟΣΕ» έχει ενταχθεί στις εταιρείες προς πώληση στο πλαί-
σιο του Προγράµµατος Αποκρατικοποιήσεων για την περίοδο
2011-2015.

Η βούληση της Κυβέρνησης είναι η εξυγίανση του ΟΣΕ και η
αποκρατικοποίηση της «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», έτσι όπως έχει τεθεί από
τον ίδιο τον Πρωθυπουργό στις προγραµµατικές δηλώσεις εδώ,

στο Κοινοβούλιο, πριν από δύο µήνες.
Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Το λόγο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αναφέ-

ρατε το περίγραµµα, το πλαίσιο. Παρουσιάσατε τους νόµους
που υπάρχουν και τη διάθεση της Κυβέρνησης να εξυγιάνει τον
ΟΣΕ.

Βεβαίως, οι κυβερνήσεις οδήγησαν τον ΟΣΕ στη χρεοκοπία,
µε σαφείς πολιτικές επιλογές που πήραν, ώστε να συρρικνώσουν
τη δραστηριότητά του, να του φορτώσουν τη δηµιουργία και κα-
τασκευή των σιδηροδροµικών δικτύων και βεβαίως, µέσα από
όλη αυτήν τη διαδικασία, να βγουν ωφεληµένοι συγκεκριµένοι
επιχειρηµατικοί όµιλοι. Το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά αυτό.

Άλλο όµως είναι το πρόβληµα και το ζητούµενο, στο οποίο
πρέπει να απαντήσετε ως Κυβέρνηση. Εµείς αντιµετωπίζουµε το
ζήτηµα των σιδηροδροµικών µεταφορών από την πλευρά του τι
εξυπηρετεί και τι συµφέρει τις λαϊκές ανάγκες και την ικανοποί-
ησή τους. Εσείς µας είπατε εδώ τι εξυπηρετεί και τι συµφέρει
την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αυτά τα δυο πράγµατα
όµως δεν τα συνταιριάζουµε. 

Η πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης και για τους σιδηρόδρο-
µους, στο πλαίσιο της απελευθέρωσης των µεταφορών, ενδια-
φέρεται ουσιαστικά για το πώς θα διασφαλίσει τους επιχειρηµα-
τικούς οµίλους και την κερδοφορία όσων δραστηριοποιούνται
εκεί και πώς θα αντιµετωπίσει ταυτόχρονα ένα δίκτυο, το οποίο
δεν είναι συµβατό, για τη διευκόλυνση της µεταφοράς εµπορευ-
µάτων στο πλαίσιο της απελευθέρωσης της αγοράς. 

Αυτό την ενδιαφέρει την Ευρωπαϊκή Ένωση; Αυτά, απαντούν
στις σύγχρονες ανάγκες της λαϊκής οικογένειας στην Ελλάδα,
στο να έχει ασφαλείς, σύγχρονες, φθηνές µεταφορές, και όπου
ο σιδηρόδροµος πρέπει να παίξει πρωταγωνιστικό ρόλο; Όχι βε-
βαίως. Οι σχεδιασµοί της Κυβέρνησης εντάσσονται σ’ αυτήν τη
λογική; Μα αν εντάσσονταν σ’ αυτήν τη λογική, η ανάπτυξη του
δικτύου του ΟΣΕ θα ήταν προτεραιότητα κι όχι δευτερεύον ση-
µείο. Και παραµένει δευτερεύον σηµείο. Σας θυµίζω την κατά-
σταση που υπάρχει µε το δίκτυο της Πελοποννήσου, το οποίο
δεν πρόκειται να ολοκληρωθεί, ούτε καν µέχρι την Πάτρα. Άρα,
είναι δευτερεύον σηµείο. Γιατί; Για να εξυπηρετηθούν οι αυτοκι-
νητόδροµοι ως πρώτης προτεραιότητας ζήτηµα. Δευτερεύον ση-
µείο από τα πράγµατα αποδεικνύεται και η κατάργηση µιας
σειράς γραµµών που εξυπηρετούσαν ανάγκες µικρότερου ίσως
πληθυσµού. Όµως θα βάλουµε στη λογική της βιωσιµότητας και
της κερδοφορίας των δροµολογίων, το αν θα πρέπει να υπάρ-
χουν δροµολόγια που θα καλύπτουν ανάγκες µικρών πληθυσµών
αποµονωµένων περιοχών, όπως καταργήσατε και µια σειρά από
περιφερειακά δροµολόγια; Σ’ αυτά τα πλαίσια, λοιπόν, θα µπουν;
Και πώς θα εξυπηρετηθεί αυτός ο κόσµος; 

Αυτή η κατάσταση θα επιδεινωθεί πολύ περισσότερο -το γνω-
ρίζετε πολύ καλά- διότι δεν έχουν µέλλον τέτοιου είδους δροµο-
λόγια όπου οι επιχειρηµατίες δεν θα έχουν κέρδος για να µπουν.
Και βεβαίως εκεί όπου θα µπουν, θα αυξηθούν πάρα πολύ τα κό-
µιστρα. Δεν βλέπετε τι γίνεται µε την ακτοπλοΐα και τη σύνδεση
των νησιών και στις επιδοτούµενες, τις λεγόµενες «άγονες γραµ-
µές», όπως τις ονοµάζετε; Έχουµε τεράστια αύξηση των εισιτη-
ρίων. Άρα, αυτό το µέλλον προδιαγράφεται. Στο πλαίσιο, λοιπόν,
της απελευθέρωσης της αγοράς και της ενίσχυσης των όποιων
επιχειρηµατικών οµίλων έχουν βλέψεις -κι έχει γραφεί και στο
παρελθόν για ρώσικους, ρουµάνικους σιδηρόδροµους και για
τους γαλλικούς σιδηρόδροµους- κι ενδιαφέρονται να πάρουν
«φιλέτα» και κυρίως τα «φιλέτα» που έχουν να κάνουν µε τη σύν-
δεση των µεγάλων λιµανιών µε το σιδηροδροµικό δίκτυο στο
πλαίσιο των κόµβων διαµεταφορών, εκεί εντάσσεται αυτή η πο-
λιτική. Άρα, αυτή η πολιτική είναι επικίνδυνη για τις ανάγκες των
λαών. 

Εποµένως, χρειάζονται συγκεκριµένες απαντήσεις. Σκέφτεται
η Κυβέρνηση, έχει τρόπο να απαντήσει στο ερώτηµα για φθηνές
µεταφορές, για την ικανοποίηση του λαού; Δεν το βλέπετε έτσι
το ζήτηµα. Αυτό είναι που απασχολεί κι αυτό πρέπει να απασχο-
λήσει, κατά τη γνώµη µας, και τους εργαζόµενους στον ΟΣΕ, που
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πρέπει να εναντιωθούν στην περαιτέρω ιδιωτικοποίηση αλλά και
τα λαϊκά στρώµατα, που προσπαθείτε να τα πείσετε ότι µία τέ-
τοια διαδικασία θα είναι προς όφελός τους, για να αποδεχθούν
το ξεπούληµα, την ιδιωτικοποίηση και την εκποίηση συνολικά και
του ΟΣΕ αλλά και της δηµόσιας περιουσίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστού-
µε, κύριε συνάδελφε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Ανά-

πτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Είναι προφανές, αγαπητέ συνάδελφε, ότι έχουµε διαφορετική
θεώρηση των πραγµάτων. Σέβοµαι τις απόψεις σας, όµως θέλω
να επισηµάνω ότι η Κυβέρνηση µε σοβαρότητα θα προχωρήσει
και στην εξυγίανση του ΟΣΕ και στην αποκρατικοποίηση της
ΤΡΑΙΝΟΣΕ. 

Επισηµαίνω ότι δεν πρόκειται να υπάρξει κανένας αιφνιδια-
σµός για τους εργαζόµενους. Επειδή τίθεται αυτό το θέµα –το
έχουµε συζητήσει και µαζί- θέλω να είµαι απολύτως ξεκάθαρος.
Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου και ο ίδιος ο κ. Χατζηδάκης
το έχει ξεκαθαρίσει: δεν πρόκειται να υπάρξει αιφνιδιασµός για
τους εργαζόµενους. 

Παράλληλα, όµως, οφείλω να πω ότι νοιαζόµαστε και για τον
κάθε φορολογούµενο πολίτη, αυτό το οποίο εσείς λέτε, για τις
λαϊκές ανάγκες. Νοιαζόµαστε πραγµατικά. 

Επί της ουσίας, η προτεραιότητά µας είναι, σε ό,τι αφορά το
θέµα που συζητάµε, να ξεκαθαρίσουµε το θέµα που υπάρχει για
τις κρατικές ενισχύσεις τόσο του ΟΣΕ όσο και της ΤΡΑΙΝΟΣΕ.
Σήµερα βρίσκονται σε εξέλιξη οι διαπραγµατεύσεις µε την Ευ-
ρωπαϊκή Επιτροπή και ευελπιστούµε ότι µέσα στους επόµενους
µήνες θα έχει ξεκαθαρίσει αυτό το θέµα. 

Η οργανωτική αναδιάρθρωση του ΟΣΕ θα προχωρήσει µε την
αποκρατικοποίηση της ΤΡΑΙΝΟΣΕ και της «ROSCO», την οποία
αναφέρατε κι εσείς. Είναι η εταιρεία συντήρησης του τροχαίου
υλικού. Πρέπει να αντιµετωπιστεί το θέµα της συντήρησης αυτού
του υλικού, καθώς απαξιώνεται λόγω κακής ή ενδεχοµένως ανα-
ποτελεσµατικής συντήρησης. Θέλουµε να δώσουµε και σ’ αυτό
το θέµα µία ξεκάθαρη και υγιή λύση. 

Τέλος, θα κάνω µία αναφορά στο δίκτυο. Θέλω να σας βεβαι-
ώσω, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, ότι καταβάλλουµε κάθε προ-
σπάθεια για να προχωρήσει, να ολοκληρωθεί το δίκτυο του ΟΣΕ
από την Πάτρα στην Αθήνα και από την Αθήνα στη Θεσσαλονίκη
και να αποκτήσει η χώρα επιτέλους έναν σύγχρονο κορµό σιδη-
ροδροµικών µεταφορών. 

Δεν συµφωνώ µαζί σας ότι υπάρχει καθήλωση του δικτύου, το
αντίθετο: στόχος µας είναι η επιτάχυνση και η ολοκλήρωση των
εργασιών σε αυτό το δίκτυο.

Σας ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµεθα στη συζήτηση της έβδοµης µε αριθµόν 92/20-8-

2012 επίκαιρης ερώτησης πρώτου κύκλου του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας σχετικά µε τη διατήρηση των µισθολο-
γικών και εργασιακών δικαιωµάτων των εργαζοµένων στην Αγρο-
τική Τράπεζα της Ελλάδος. 

Κύριε Χαλβατζή, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το τελευταίο διάστηµα προωθούνται συνεχώς εξαγορές, συγ-

χωνεύσεις στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα. Στο πλαίσιο αυτά εκχω-
ρήθηκε το υγιές τµήµα της ΑΤΕ στην Τράπεζα Πειραιώς. 

Αµέσως µόλις έγινε αυτή η εκχώρηση φάνηκαν οι αρνητικές
συνέπειες για τους εργαζόµενους στην ΑΤΕ. Η Τράπεζα Πει-
ραιώς ζητά από τους εργαζόµενους να υπογράψουν νέες συµ-
βάσεις εργασίας ατοµικά. Αυτό ασφαλώς οδηγεί στην κατάρ-
γηση της µέχρι τώρα επιχειρηµατικής σύµβασης που είχαν. Ου-
σιαστικά πάνε ως νεοπροσλαµβανόµενοι στην Τράπεζα Πειραιώς
και µε αυτό σίγουρα θα χάσουν ένα µέρος των αποδοχών τους. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Το δεύτερο ζήτηµα: Δέχονται οι εργαζόµενοι και οι συνταξιού-
χοι σοβαρά πλήγµατα στα δικαιώµατά τους, αφού επί της ου-
σίας, καταργείται το αυτοδιαχειριζόµενο Ταµείο Υγείας της ΑΤΕ
και επιδιώκεται η ένταξή τους στο κλάδο υγείας του Ταµείου
Ασφάλισης Υπαλλήλων Τραπεζών και Επιχειρήσεων Κοινής Ωφέ-
λειας. Οι εργαζόµενοι φοβούνται ότι από τους είκοσι χιλιάδες πε-
ρίπου µαζί µε τους συνταξιούχους αφαιρούνται µια σειρά
παροχές υγείας που είχαν µέχρι σήµερα. 

Άλλος φόβος που εκφράζεται είναι ότι µε αυτήν την εξέλιξη
µπορεί να οδηγηθούν σε αύξηση του ορίου ηλικίας συνταξιοδό-
τησης ειδικά αυτοί οι οποίοι προσλήφθηκαν πριν από το 1993.

Εµείς ρωτάµε την Κυβέρνηση: Τι µέτρα προτίθεται να λάβει,
ώστε να διατηρηθούν µισθολογικά και εργασιακά δικαιώµατα
των εργαζοµένων στην ΑΤΕ, όπως προβλεπόταν από την επιχει-
ρησιακή τους σύµβαση; Θα αφαιρεθούν οι δυσµενείς όροι της
νέας σύµβασης σχετικά µε µεταθέσεις και µονοµερείς µεταβο-
λές;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο  Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ) 

Τι θα γίνει µε την άµεση καταβολή των αποζηµιώσεων γι’ αυ-
τούς που αποχωρούν;

Τέλος υπάρχει το θέµα που εµείς θέτουµε, για τη διατήρηση
του Ταµείου Υγείας Προσωπικού της ΑΤΕ και για την ανάγκη να
ρυθµιστούν µια σειρά ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά ζητήµατα.
Και για αυτά θέλουµε απαντήσεις συγκεκριµένες, κύριε Υπουργέ.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Στην επίκαιρη ερώ-

τηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Εργασίας κ. Νικόλαος Πανα-
γιωτόπουλος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, θα προσπαθήσω να είµαι όσο συγκεκριµέ-
νος µπορώ να είµαι, δεδοµένου ότι η εξαγορά του υγιούς τµή-
µατος της ΑΤΕ από την Τράπεζα Πειραιώς έχει ολοκληρωθεί πριν
από ένα περίπου µήνα, υπάρχουν ζητήµατα τα οποία είναι σε εξέ-
λιξη, όσον αφορά τα εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα των
πρώην εργαζοµένων στην ΑΤΕ και ζητήµατα που είναι ακόµα υπό
ρύθµιση και δεν έχουν –να το πω έτσι- λυθεί οριστικά και αµετά-
κλητα. 

Όµως, το Υπουργείο µας τα παρακολουθεί όλα διαµέσου της
Διεύθυνσης Κοινωνικής Επιθεώρησης Αθηνών του Σώµατος Επι-
θεώρησης Εργασίας και παρεµβαίνει ή πρόκειται να παρέµβει
εκεί που θεωρεί ή θα θεωρήσει ότι συντρέχει λόγος σύµφωνα µε
αυτά που ορίζονται στο νόµο.

Να σας πω, λοιπόν, παίρνοντας από την αρχή τα πράγµατα ότι
στις 27 Ιουλίου του 2012 η Τράπεζα της Ελλάδος εφάρµοσε
µέτρα εξυγίανσης στην Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος. Επρό-
κειτο για τη νοµική φόρµουλα υλοποίησης αυτής της συγχώνευ-
σης του υγιούς µέρους της ΑΤΕ από την Τράπεζα Πειραιώς. Στο
πλαίσιο αυτών των µέτρων ανακλήθηκε η τραπεζική άδεια της
ΑΤΕ, η οποία τέθηκε σε καθεστώς ειδικής εκκαθάρισης. Εποµέ-
νως, η πρώην ΑΤΕ βρίσκεται υπό καθεστώς ειδικής εκκαθάρισης
σύµφωνα µε τα όσα ο νόµος ορίζει. Επιλεγµένα υγιή στοιχεία του
ισολογισµού της µεταβιβάστηκαν στην Τράπεζα Πειραιώς ενώ τα
υπόλοιπα στοιχεία ενεργητικού και παθητικού παρέµειναν στο
υπό εκκαθάριση νοµικό πρόσωπο, προκειµένου να ρευστοποι-
ηθούν ή να αξιοποιηθούν από το δηµόσιο σύµφωνα µε την κεί-
µενη νοµοθεσία. 

Τι σηµαίνει αυτό επί της ουσίας; Όντως, υπήρξε καταγγελία
των συµβάσεων εργασίας των εργαζοµένων της ΑΤΕ –διότι
πλέον είναι πρώην εργαζόµενοι- και βέβαια πρόσληψη από την
Τράπεζα Πειραιώς, στο πλαίσιο κατάρτισης µιας νέας σύµβασης
εργασίας, η οποία –όπως ορίζουν αυτά που διέπουν τη λειτουρ-
γία των τραπεζών- είναι ατοµική σύµβαση εργασίας. 

Όµως, ξεκαθαρίστηκε ότι θα δοθούν αποζηµιώσεις στους ερ-
γαζοµένους, στο πλαίσιο όµως ειδικής εκκαθάρισης της τράπε-
ζας. Εποµένως, στο πλαίσιο ειδικής εκκαθάρισης, σε αυτό το

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΙΔ’ - 23 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ 2012                                                                                            493



νοµικό καθεστώς, προνοµιακά –το τονίζω- έναντι των λοιπών πι-
στωτών θα αποζηµιωθούν πρώην εργαζόµενοι της ΑΤΕ και µε το
καθεστώς της προσωρινής διανοµής µετά από άδεια βέβαια της
Τράπεζας της Ελλάδος. 

Επίσης, να προσθέσω ότι υπάρχει σε εκκρεµότητα εργατική
διαφορά, σύµφωνα µε τις διαδικασίες του Σώµατος Επιθεώρη-
σης Εργασίας, που θα εκδικαστεί στις 28/9 και αφορά µη κατα-
βολή αποζηµίωσης σε εργαζόµενο. Εποµένως, αυτό το ζήτηµα
σας περιέγραψα πώς θα προχωρήσει. 

Από εκεί και πέρα, η Τράπεζα Πειραιώς έχει δεσµευθεί για τη
διατήρηση των θέσεων εργασίας των πρώην εργαζοµένων της
ΑΤΕ σε ποσοστό 100%. Δεν θα υπάρξουν δηλαδή απολύσεις, δεν
θα χάσουν οι εργαζόµενοι της ΑΤΕ τη δουλειά τους. Φυσικά θα
προκύψει µια πρόσκληση για κατάρτιση νέας σύµβασης εργα-
σίας µε τους όρους που σας είπα, δηλαδή ατοµική, η οποία όµως
διέπεται από το γενικό πλαίσιο της συλλογικής σύµβασης εργα-
σίας της ΟΤΟΕ, για τους υπαλλήλους δηλαδή του τραπεζικού
τοµέα. 

Οι µεικτές αποδοχές των νέων –πρώην της ΑΤΕ- εργαζοµένων
προσδιορίζονται σύµφωνα µε αυτές που ελάµβαναν την 31η
Μαΐου 2012 και βέβαια αυτή η νέα απασχόληση θα γίνει µε τους
συνήθεις όρους απασχόλησης των υπαλλήλων της Τράπεζας
Πειραιώς. Δεν θα µπορούσε να γίνει αλλιώς, διαφορετικά θα εί-
χαµε εργαζοµένους δύο ταχυτήτων και δύο, αν θέλετε, οµάδων
προνοµίων. Εδώ το ζητούµενο είναι όλοι να εργαστούν µε τον
ίδιο τρόπο. 

Βέβαια, καταλαβαίνω την πρόκληση ανασφάλειας στους
πρώην εργαζοµένους της ΑΤΕ. Όµως, αυτή η ανασφάλεια προ-
κύπτει στο µέτρο που προηγουµένως απασχολούνταν σε έναν
οργανισµό, ο οποίος διέπετο από κριτήρια λειτουργίας δηµοσίου
τοµέα, ενώ από αύριο θα απασχολούνται σε έναν οργανισµό, ο
οποίος διέπεται από σαφώς ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια. 

Παρά ταύτα, σε κάποιες περιπτώσεις –και υπάρχει εδώ απάν-
τηση από την Τράπεζα Πειραιώς που κάνει λόγω για χίλιους
επτακοσίους εργαζοµένους- οι αποδοχές τους θα είναι υψηλό-
τερες από αυτές που ελάµβαναν στην ΑΤΕ, δεδοµένου ότι εκεί
ελάµβαναν αποδοχές κάτω από τη συλλογική σύµβαση εργασίας
της ΟΤΟΕ. Στην Τράπεζα Πειραιώς θα παίρνουν περισσότερα.
Εποµένως, δεν είναι όλες οι εξελίξεις προς το αρνητικότερο.
Υπάρχουν και θετικές εξελίξεις για µερίδα εργαζοµένων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Κλείνω την πρωτολογία µου λέγοντας ότι θα υπάρξουν νέες
προσλήψεις στην Τράπεζα Πειραιώς, νέες σχέσεις απασχόλησης
υπό διαφορετικό νοµικό καθεστώς, όπως περιέγραψα, καµµία
διαφοροποίηση παλαιών και νέων εργαζοµένων –νοµίζω ότι αυτό
θα ήταν κυρίως άδικο- και βέβαια διατήρηση από πλευράς του
εργοδότη του διευθυντικού δικαιώµατος, όπως προβλέπεται και
στο νόµο, χωρίς, βέβαια, καταχρηστικές συµπεριφορές. 

Για παράδειγµα, αυτό σηµαίνει ότι δεν µπορεί ο πρώην εργα-
ζόµενος της ΑΤΕ να έχει το αµετάθετο, να µην πρέπει να πάρει
καµµία µετάθεση, ενώ αντίστοιχα ο εργαζόµενος της Τράπεζας
Πειραιώς να µπορεί ανά πάσα ώρα να µετατεθεί. Εννοείται ότι
όλα αυτά θα γίνουν κάτω από το νέο οργανόγραµµα και σύµ-
φωνα µε τις ανάγκες της νέας τράπεζας, αλλά από εκεί και πέρα
–όπως σας είπα- µε χρηστή άσκηση του διευθυντικού δικαιώµα-
τος της εργοδοσίας. Το ζητούµενο είναι να µη δηµιουργηθούν
εργαζόµενοι δύο ταχυτήτων και το νέο σχήµα να δουλέψει αρ-
µονικά. 

Κύριε Πρόεδρε, στη δευτερολογία µου θα θίξω τα ασφαλι-
στικά θέµατα των υπαλλήλων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπύρος Χαλ-
βατζής για τρία λεπτά. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, δεν απαντήσατε σε ένα συγκεκριµένο θέµα, τι

θα γίνει µε το ταµείο υγείας των εργαζοµένων. Λέτε ότι θα το
απαντήσετε στη δευτερολογία σας. Μα, εµείς δεν έχουµε τριτο-
λογία. Θα ρίξετε δηλαδή το θέµα στον αέρα και θα µείνει έτσι.
Γιατί; 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα σας απαντήσω. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Μα, αυτό ήταν βασικό. 
Λέτε ότι υπάρχουν ανοικτά ζητήµατα. Ακριβώς επειδή υπάρ-

χουν ανοικτά ζητήµατα και επειδή υπάρχει µια λογική να παίρ-
νονται αποφάσεις σε βάρος των εργαζοµένων, γι’ αυτό θέσαµε
τα ερωτήµατα αυτά για να προλάβουµε τις δυσµενείς εξελίξεις. 

Εµείς ήµασταν και είµαστε αντίθετοι σε ατοµικές συµβάσεις.
Τα ασφαλιστικά και συνταξιοδοτικά δικαιώµατα, γενικά τα εργα-
σιακά δικαιώµατα για το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδος είναι
αδιαπραγµάτευτα. Η διαδικασία εξαγορών και συγχωνεύσεων
στο χρηµατοπιστωτικό τοµέα θα συνεχιστεί. Και το θέµα είναι ότι
κάθε φορά που υπάρχουν αλλαγές τέτοιες, οι επιπτώσεις στους
εργαζόµενους είναι πολύ αρνητικές και σε µερικές περιπτώσεις
-θα θυµάστε ενδεχοµένως από το παρελθόν- σε κάποιες τράπε-
ζες ήταν ολέθριες.

Η αλλαγή των εργασιακών σχέσεων, κύριε Υπουργέ, γίνεται
πάντα σε βάρος των εργαζοµένων. Είναι µία πολιτική και της ση-
µερινής συγκυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας, του ΠΑΣΟΚ και
της ΔΗΜΑΡ. Ήταν η ίδια πολιτική που ακολούθησαν και οι κυ-
βερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας παλαιότερα και του ΠΑΣΟΚ
και εντάσσονται στη στρατηγική της Ευρωπαϊκής Ένωσης των
µονοπωλίων. Εντάσσεται σε µία λογική να µειώνεται συνεχώς το
λεγόµενο «εργασιακό κόστος». Αυτό που επιδιώκεται –µε «αι» ή
µε «ε» δεν έχει σηµασία, διαχρονικά γίνεται αυτό τα τελευταία
χρόνια- είναι η µείωση της τιµής της εργατικής δύναµης. Είµαστε
κατηγορηµατικά αντίθετοι µε αυτήν την πολιτική.

Και θα πρέπει να µας απαντήσετε τι θα γίνει και µε το Ταµείο
Υγείας του προσωπικού της ΑΤΕ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον
κ. Χαλβατζή.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Επί της αρχής πρώτα, κύριε συνάδελφε. Ήταν κάποτε δύο
τράπεζες. Η µία δεν ήταν σε τόσο καλή κατάσταση. Η άλλη ήταν
σε αρκετά καλύτερη. Αποφασίστηκε ότι αυτή που ήταν σε καλύ-
τερη κατάσταση να εξαγοράσει και εποµένως να συγχωνεύσει
στους κόλπους της το υγιές τµήµα της άλλης και προέκυψε το
καινούργιο σχήµα. 

Σας περιέγραψα τα σχετικά µε τα εκκρεµή εργασιακά ζητή-
µατα. Σας είπα ότι η ανασφάλεια, ενδεχοµένως, ή η απαισιοδοξία
των εργαζοµένων προκύπτει από το ότι από τώρα θα κληθούν να
εργαστούν σε µία τράπεζα που λειτουργεί µε κριτήρια ιδιωτικοοι-
κονοµικού τοµέα. 

Προσθέτω, όµως, και το άλλο. Όπως σας είπα, οι συµβάσεις
εργασίας τους ανήκουν στο πλαίσιο της συλλογικής σύµβασης
της ΟΤΟΕ. Γνωρίζουµε ότι η υπάρχουσα εν ενεργεία συλλογική
σύµβαση εργασίας της ΟΤΟΕ λήγει µέσα στο 2013. Ίσως, η ανα-
σφάλεια προκύπτει από το τι θα γίνει µε αυτό. Εγώ νοµίζω ότι
εάν προκύψει νέα συλλογική σύµβαση εργασίας της ΟΤΟΕ, δη-
λαδή του τραπεζοϋπαλληλικού κλάδου, τότε από εκεί και πέρα,
αυτό  θα προσθέσει µία τόνωση ασφάλειας, εάν θέλετε, σε αυ-
τούς τους εργαζόµενους. Αυτό, όµως, είναι να γίνει µέσα στο
2013. Ελπίζω, να προκύψει.

Τώρα, ως προς τα ασφαλιστικά δικαιώµατα και τα συνταξιο-
δοτικά, βέβαια, των υπαλλήλων της πρώην Αγροτικής Τράπεζας,
αυτοί ασφαλίζονται σε τέσσερα ασφαλιστικά ταµεία, στο ταµείο
κύριας ασφάλισης πρώην ΑΤΕ που έχει ενταχθεί ήδη στο ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ, το Ταµείο Επικουρικής Ασφάλισης, το Ταµείο Υγείας ΤΥ-
ΠΑΤΕ και το Ταµείο Πρόνοιας που χορηγεί εφάπαξ παροχές. Τα
δύο τελευταία, Ταµείο Υγείας και Ταµείο Πρόνοιας, λειτουργούν
ως νοµικά πρόσωπα ιδιωτικού δικαίου σωµατειακής µορφής, αλ-
ληλοβοηθητικά και δεν υπάγονται στον έλεγχο και την εποπτεία
του δηµοσίου. Αυτό πρέπει να το τονίσουµε. 

Το ζήτηµα, όµως, της διασφάλισης των ευνοϊκότερων συντα-
ξιοδοτικών δικαιωµάτων των ήδη ασφαλισµένων στο πρώην Τα-
µείο Υγείας ΑΤΕ µελετάται από την Κυβέρνηση εν όψει και των
κρίσιµων συνθηκών για την εξεύρεση πλέον δικαιότερης λύσης.
Δηλαδή, δεν προεξοφλείται αυτήν την ώρα ότι όλοι οι εργαζόµε-
νοι πρώην ΑΤΕ θα µεταφερθούν σε κάποιο άλλο ταµείο. Αυτό
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που προκρίνεται ως κατ’ αρχήν λύση είναι το ταµείο στο οποίο
ασφαλίζονται και οι εργαζόµενοι στην Τράπεζα Πειραιώς, το ΤΕ-
ΑΦΤΕΠ.

Είναι φυσιολογικό –και αυτή είναι η θέση της Τράπεζας Πει-
ραιώς- ότι όπου ασφαλίζονται οι εργαζόµενοί της Τράπεζας Πει-
ραιώς, εκεί θα πάνε να ασφαλιστούν και οι πρώην εργαζόµενοι
της ΑΤΕ που θα κληθούν να εργαστούν µε τους όρους που πε-
ριέγραψα στην Τράπεζα Πειραιώς. Εποµένως, αυτή είναι και η
λογική, αν θέλετε, λύση εν όψει της διαδοχής αυτών των σχηµά-
των.

Όµως, ειδικά για το ζήτηµα του Ταµείου Υγείας, σας λέω ότι
αυτήν την ώρα είναι στο τραπέζι και άλλα σενάρια. Δεν γνωρίζω
αυτήν τη στιγµή, καθότι µελετώνται από τη Γενική Γραµµατεία
Κοινωνικών Ασφαλίσεων σε συνεργασία µε το Υπουργείο Οικο-
νοµικών. Θεωρώ ότι µπορεί να υπάρξει κάποια διαφοροποίηση,
χωρίς να είµαι σε θέση να σας δώσω πιο συγκεκριµένη απάντηση
τούτη την ώρα. Όπως σας είπα, η συγχώνευση αυτή έχει-δεν έχει
ένα µήνα λειτουργίας. Εποµένως, αυτό που πρέπει να κρατή-
σουµε είναι ότι η πολιτεία µελετά όλες τις ενδεχόµενες εκδοχές
εν όψει και των οικονοµικών συνθηκών, ώστε να βρεθεί η προ-
σφορότερη κοινωνικά και οικονοµικά λύση για τους ασφαλισµέ-
νους και τους ήδη συνταξιούχους.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υπουργό.
Η πρώτη µε αριθµό 90/20-8-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου

κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου
Κουτσογιαννακόπουλου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων και Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατι-
κής Αλλαγής, σχετικά µε τα αρδευτικά δίκτυα του Νοµού
Φθιώτιδας, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου Βου-
λευτή και διαγράφεται.

Συνεχίζουµε µε την έκτη µε αριθµό 87/20-8-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον Υπουργό Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αναζήτηση
πολιτικών, αστικών και πιθανόν ποινικών ευθυνών για τις συντά-
ξεις και τα επιδόµατα «µαϊµού».

Ο κ. Τσούκαλης έχει το λόγο για δύο λεπτά για να αναπτύξει
την επίκαιρη ερώτησή του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σαν Δηµοκρατική Αριστερά αλλά και εγώ προ-

σωπικά, παρακολουθώντας το έργο του κυρίου Υπουργού και το
δικό σας, της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου, όσον αφορά
τη θωράκιση του ασφαλιστικού συστήµατος, προκειµένου να
κλείσουν όλες εκείνες οι ρωγµές που έχουν οδηγήσει σε αυτά
τα απαράδεκτα φαινόµενα διαφθοράς, διαπλοκής και κατασπα-
τάλησης του δηµοσίου πλούτου, µπορώ να πω και να αξιολο-
γήσω κατ’ αρχάς θετικές όλες τις πράξεις και τις ενέργειες του
Υπουργείου.

Όµως, ξέρετε ότι υπάρχει ένα αίσθηµα στους Έλληνες πολί-
τες, όπου δεν τους επαρκεί απλώς και µόνο το να θωρακιστεί
από δω και πέρα το σύστηµα, ούτως ώστε να µην υπάρχουν αυτά
τα φαινόµενα. Αυτό το οποίο απαιτεί ο ελληνικός λαός, αυτό που
είναι το κοινό περί δικαίου αίσθηµα, δίκαιη απαίτησή του, είναι
το να εντοπιστούν και να τιµωρηθούν όσοι µέχρι σήµερα δεν
φρόντισαν να θωρακίσουν το σύστηµα για να µην υποστεί τις ζη-
µιές αυτές που έχει υποστεί το ελληνικό δηµόσιο.

Θεωρούµε θετική την παρέµβαση του κυρίου Υπουργού στην
εισαγγελία του Αρείου Πάγου. Θεωρούµε θετικές τις εξαγγελίες
ότι µέχρι τέλος Σεπτεµβρίου το σύστηµα θα έχει θωρακιστεί
ούτως ώστε να µην υπάρξουν τέτοιες περιπτώσεις. Όµως, τα
ερωτήµατα είναι αµείλικτα. Όπως αναφέρω στην ερώτησή µου,
το ασφαλιστικό σύστηµα, οι οργανισµοί κοινωνικής ασφάλισης,
ήταν µεθοδευµένα ανοργάνωτο, µε µεθοδικό τρόπο είχε αυτές
τις ρωγµές ούτως ώστε να εξυπηρετεί το πολιτικό σύστηµα.

Ερώτηση συγκεκριµένη: Ευθύνονται κάποιοι από τους πρώην
διορισµένους διοικητές ασφαλιστικών ταµείων για την κατά-
σταση που επικρατούσε στο ασφαλιστικό σύστηµα; Δεύτερον:
Ευθύνονται οι γενικοί γραµµατείς κοινωνικών ασφαλίσεων των
προηγουµένων ετών γι’ αυτήν την κατάσταση; Τρίτον: Η ατελής

απογραφή που έγινε στο ΙΚΑ πέρυσι, η οποία επαναλαµβάνεται
φέτος, ζηµίωσε το ΙΚΑ, ζηµίωσε το ελληνικό δηµόσιο; Θα υπάρξει
αναζήτηση όλων των ευθυνών;

Και επειδή είστε νοµικός, αναφέροµαι σε όλο το πλέγµα των
ευθυνών, εκτός των ποινικών, των διοικητικών και κυρίως των
αστικών, κύριε Υφυπουργέ, ούτως ώστε κάποια στιγµή το δηµό-
σιο να καταφέρει να εισπράξει κάποια χρήµατα, κάποιο µέρος
της ζηµιάς. Επιτέλους, θα υπάρξει σε κάποια από αυτά τα πρό-
σωπα καταλογισµός;

Η ερώτηση είναι σαφής και περιµένω την απάντησή σας ούτως
ώστε να απαντήσω και στη δευτερολογία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός κ.
Νικόλαος Παναγιωτόπουλος θα απαντήσει στον Βουλευτή κ.
Τσούκαλη.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, προφανώς υπάρχει στην Κυβέρνηση και
στην ηγεσία του Υπουργείου η πολιτική βούληση να γίνουν όλα
αυτά. Άλλως, δεν θα πήγαινε ο Υπουργός στον εισαγγελέα του
Αρείου Πάγου προ ηµερών για να κάνει µία τυπική παράσταση,
αν δεν του ζητούσε κιόλας να διενεργηθούν οι έρευνες και να
καταλογιστούν ευθύνες, πρώτα ποινικές φυσικά, µετά και αστι-
κές, όπου υπάρχουν.

Ας τα πάρουµε, όµως, τα πράγµατα από την αρχή. Το ΙΚΑ προ-
έβη για πρώτη φορά σε απογραφή µέσα στο έτος 2011. Απο-
γραφή σηµαίνει καταγραφή της φυσικής παρουσίας των
συνταξιούχων. 

Μετά την ολοκλήρωσή της διαπιστώθηκε ότι περίπου επτάµισι
χιλιάδες συνταξιούχοι δεν προσήλθαν. Η καταβολή της σύνταξής
τους ανεστάλη. Από τη διασταύρωση του αρχείου των συνταξι-
ούχων που δεν ανταποκρίθηκαν στη φυσική καταγραφή µε τα
αρχεία της Γενικής Γραµµατείας Πληροφοριακών Συστηµάτων
της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Υπουργείου Εσωτερικών προ-
έκυψε ότι από αυτούς τους επτάµισι χιλιάδες, περίπου δυόµισι
χιλιάδες συντάξεις αφορούσαν συνταξιούχους που είχαν απο-
βιώσει. Προφανώς, αφού ανεστάλη η καταβολή των συντάξεων
στο σύνολο, φυσικά ανεστάλη και για τους κληρονόµους ή για
τους «νέους δικαιούχους» των αποβιωσάντων. 

Από εκεί και πέρα, όπως καταλαβαίνετε, µία ενδελεχής έρευνα
θέλει προσοχή. Χρειάζεται να γίνει ταυτοποίηση των προσώπων,
να προχωρήσουµε σε διακοπή συνταξιοδότησης, να εντοπίσουµε
τα πρόσωπα που τυχόν εισέπραξαν συντάξεις στη θέση αυτών
που είχαν αποβιώσει και φυσικά να καταλογίσουµε τις συντάξεις
που έχουν εισπραχθεί αχρεωστήτως. 

Βάσει στοιχείων της σχετικής υπηρεσίας µέχρι τις 20-8-2012
έχουν διακοπεί δύο χιλιάδες διακόσιες πενήντα συντάξεις, όπως
σας είπα, λόγω θανάτου των δικαιούχων και ακόµα επιβεβαι-
ώνουµε τα στοιχεία. 

Επίσης, έχουν κατατεθεί µηνυτήριες αναφορές στους κατά
τόπον αρµόδιους εισαγγελείς για τις περιπτώσεις εκείνες που η
διαδικασία ελέγχου και ταυτοποίησης των στοιχείων αυτών που
εισέπρατταν παράνοµες συντάξεις έχει ολοκληρωθεί. Εκατόν σα-
ράντα οκτώ µηνυτήριες αναφορές για παρανόµως εισπραχθεί-
σες συντάξεις για διάφορες αιτίες έχουν κατατεθεί από τον
Ιούλιο του 2011 έως σήµερα. 

Όπως σας είπα, βέβαια, θέλει προσοχή αυτός ο έλεγχος, γιατί
δεν συντρέχει απαραίτητα λόγος υποβολής µηνυτήριας αναφο-
ράς σε όλες τις περιπτώσεις αναπόγραφων συνταξιούχων εξαι-
τίας θανάτου, αφού σε κάποιες από αυτές τις περιπτώσεις
-θανόντων δηλαδή συνταξιούχων- δεν έχουν αναληφθεί ποσά
συντάξεων που πιστώθηκαν στα πιστωτικά ιδρύµατα µετά το θά-
νατο. Πιστώθηκαν δηλαδή τα ποσά µετά το θάνατο των συνταξι-
ούχων αλλά δεν τα πήρε κανείς, για να τον εντοπίσουµε και να
του υποβάλουµε µηνυτήρια αναφορά. Συµβαίνουν και κάποια τέ-
τοια περιστατικά. 

Όσον αφορά τη ζηµιά που υπέστη το ίδρυµα, είναι δύσκολο
πράγµα ο συνολικός υπολογισµός της. Οι έρευνες βρίσκονται σε
εξέλιξη, διότι τα στοιχεία συνέχεια προστίθενται και αντιπαρα-
βάλλονται. Χρειάζεται έρευνα και εντοπισµός των προσώπων
κατά των οποίων θα εκδοθούν και θα επιδοθούν οι σχετικές πρά-
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ξεις, καθόσον αυτοί µπορεί να είναι είτε συνδικαιούχοι τραπεζι-
κών λογαριασµών είτε πρώην πληρεξούσιοι, ακόµα και κληρονό-
µοι. Η διαδικασία του ελέγχου βρίσκεται σε εξέλιξη. Όπως σας
είπα, τα ανωτέρω στοιχεία µεταβάλλονται διαρκώς. 

Θα ήθελα εδώ να σας πω ότι όσον αφορά τα προνοιακά επι-
δόµατα, αυτά είναι έξω από όλο αυτόν τον υπολογισµό, δεδοµέ-
νου ότι είναι εφάπαξ προνοιακές παροχές οι οποίες δεν
καταβάλλονται από το ΙΚΑ, αλλά από υπηρεσίες πρόνοιας των
κατά τόπους νοµαρχιών, περιφερειακών αυτοδιοικήσεων ή
δήµων. Και εκεί έχουµε το φαινόµενο να καταβάλλονται προνοι-
ακά επιδόµατα σε φυσικά πρόσωπα που ενδεχοµένως δεν έχουν
το δικαίωµα να τα παίρνουν. Αυτός ο έλεγχος, όµως, διενεργείται
και αποτελέσµατα προκύπτουν από τους οργανισµούς που τα
καταβάλλουν, για παράδειγµα και κυρίως τον ΟΓΑ. Δεν είναι δη-
λαδή ζήτηµα του ΙΚΑ. 

Τα υπόλοιπα θα σας τα αναλύσω στη δευτερολογία µου. 
Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Τσούκαλης έχει

το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ: Μόνο που δεν απαντήσατε, κύριε

Υφυπουργέ, στον πυρήνα της ερώτησής µου. Όλα αυτά που πε-
ριγράψατε, όλα αυτά που κάνετε από εδώ και πέρα τα καταλό-
γισα στην πολιτική ηγεσία ως θετικά. 

Η ερώτησή µου ήταν κυρίως, πρωτίστως πολιτική και αφορά
πολιτικές και αστικές ευθύνες προσώπων –πολιτικών κυρίως- που
αµέλησαν να κάνουν τη δουλειά τους όλα αυτά τα χρόνια και να
θωρακίσουν εγκαίρως το σύστηµα. Παραδείγµατος χάριν, δεν
µε ενδιαφέρει αυτήν τη στιγµή αν θα στραφείτε εναντίον αυτού
που έπαιρνε επί δεκαεννιά χρόνια τη σύνταξη της µητέρας του
στον ΟΓΑ και θα πάρετε τα χρήµατα. 

Υπάρχει ευθύνη του εκάστοτε διοικητή του ΟΓΑ, που δεν
φρόντισε µε µία απλή κίνηση όλο αυτό το διάστηµα να εντοπίσει
όλους αυτούς που έπαιρναν αυτήν τη σύνταξη;

Δεύτερον, η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων
σε πρόσφατη έρευνά της στα µητρώα των ασφαλιστικών οργα-
νισµών διαπίστωσε ότι για το 10% όσων είναι εγγεγραµµένοι στα
µητρώα για συντάξεις δεν προκύπτει ποιος λαµβάνει τη σύνταξη
και το ότι υπάρχει πληθώρα λαθών σε ΑΦΜ και τα λοιπά.

Τρίτον, για το ότι δεν φρόντισε κανένας αυτήν την απλή κίνηση
που κάνατε εσείς, να θωρακίσετε το σύστηµα ηλεκτρονικά και µε
ένα πάτηµα ενός κουµπιού να εντοπίζονται οι συντάξεις-«µαϊµού»
φταίνε µόνο οι επίορκοι υπάλληλοι, αυτοί που έδιναν συντάξεις
ή έκαναν τα στραβά µάτια; Οι διοικητές των ασφαλιστικών τα-
µείων που δεν έκαναν αυτές τις απλές κινήσεις ευθύνονται;

Σας λέω, όσο µπορώ να σας πω λόγω του επαγγέλµατός µου
-και το ξέρετε- ότι µπορούν να στοιχειοθετηθούν αστικές ευθύ-
νες. Επιτέλους, θα κινηθείτε µε αγωγές εναντίον τους; Θα γίνει
καταλογισµός; Ξέρω ότι είναι πάρα πολύ δύσκολο γιατί θα στρα-
φείτε κατά προσώπων που ήταν στελέχη του κόµµατός σας.
Όµως, δεν βγαίνει αλλιώς.

Ο ελληνικός λαός απαιτεί κάθαρση. Δεν βγαίνει αλλιώς. Αν δεν
υπάρξουν καταλογισµοί, αν δεν κατασχεθούν κάποιες περιου-
σίες, δεν υπάρχει περίπτωση να περάσουµε τις εξετάσεις µας
απέναντι στον ελληνικό λαό.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι η διαδικασία των αγωγών δεν είναι
αρµοδιότητα ούτε του Αρείου Πάγου, ούτε της δικαιοσύνης.
Είναι αρµοδιότητα της πολιτικής ηγεσίας, της εκτελεστικής εξου-
σίας, είναι αρµοδιότητα του Υπουργείου να συσκεφθεί άµεσα µε
τους νοµικούς συµβούλους, µε το Νοµικό Συµβούλιο του Κρά-
τους και να ξεκινήσει η διαδικασία.

Επ’ αυτού, κύριε Υφυπουργέ, και εγώ και η Δηµοκρατική Αρι-
στερά συνεχώς θα σας πιέζουµε µέχρι να δούµε τις πρώτες αγω-
γές.

Ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω να κάνω µερικές ανακοινώ-

σεις προς το Σώµα.
Οι Υπουργοί Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, Οικονοµικών

και Εθνικής Άµυνας, Εσωτερικών και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση

της από 1 Ιουνίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κα-
ταβολή της ειδικής αποζηµίωσης και των οδοιπορικών εξόδων
σε όσους διορίζονται έφοροι των αντιπροσώπων της δικαστικής
αρχής, δικαστικοί αντιπρόσωποι, γραµµατείς των εφορευτικών
επιτροπών και διερµηνείς της τουρκικής γλώσσας στις εκλογές
της 17ης Ιουνίου. Τροποποίηση της παραγράφου 1 του άρθρου
28 του ν. 1892�1990 (Α 101) και λοιπές διατάξεις».

2. Οι Υπουργοί Εθνικής  Άµυνας, Εξωτερικών, Οικονοµικών,
Εσωτερικών, Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Δια-
κυβέρνησης, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, Υγείας, Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων, Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, Τουρισµού, Ναυτιλίας και Αιγαίου, Μακεδονίας και Θρά-
κης, Επικρατείας και οι Αναπληρωτές Υπουργοί Οικονοµικών,
Εσωτερικών, Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μετα-
φορών και Δικτύων, Παιδείας, Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και
Αθλητισµού, Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
Υγείας και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων κατέθεσαν σχέδιο
νόµου: «Κύρωση της Πράξεως Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Με-
ταφορά του χρόνου διενέργειας των ετήσιων τακτικών κρίσεων
του έτους 2012 στις Ένοπλες Δυνάµεις, την Ελληνική Αστυνοµία
και το Λιµενικό Σώµα – Ελληνική Ακτοφυλακή» και λοιπές διατά-
ξεις».

3. Οι Υπουργοί Ναυτιλίας και Αιγαίου, Οικονοµικών, Εξωτερι-
κών, Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Υγείας
κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Σύµβασης Ναυτικής Ερ-
γασίας 2006 της Διεθνούς Οργάνωσης Εργασίας».

Παραπέµπονται στις αρµόδιες Διαρκείς Επιτροπές.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να σας ανακοινώσω

ότι οι συνάδελφοί µας, ο κ. Πολύδωρας, ο κ. Κρεµαστινός και ο
κ. Καµµένος ζητούν άδεια ολιγοήµερης απουσίας τους στο εξω-
τερικό.

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τις ζητηθείσες άδειες.
Το λόγο έχει ο κ. Υπουργός για τη δευτερολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Χρωστάω µία δευτερο-
λογία στο συνάδελφο γιατί βάζει ερωτήµατα πραγµατικά, τα
οποία δεν πρέπει να µείνουν χωρίς οριστική απάντηση από εµάς.

Εποµένως, κύριε συνάδελφε, επαναλαµβάνω ότι αυτήν τη
στιγµή δηµιουργείται µία σειρά από εισαγγελικές έρευνες. Αυτές
είναι ο προποµπός, η κατευθυντήρια γραµµή. Όπου εντοπιστούν
ευθύνες θα τις αναζητήσουµε εµείς και ποινικά και αστικά και δι-
οικητικά και µε κάθε τρόπο. Βέβαια, υπάρχουν και οι πολιτικές
ευθύνες. Όµως, βλέπετε ότι σε αυτόν τον τόπο συνέχεια κατα-
λογίζουµε πολιτικές ευθύνες και µετά φεύγουµε σπίτι µας νοµί-
ζοντας ότι έχουµε κάνει τη δουλειά µας και όλα τελείωσαν. 

Και η κοινωνία από πίσω δυσανασχετεί, διότι δεν βλέπει να λύ-
νονται τα προβλήµατα και κυρίως να υπάρχει η τιµωρία των
υπευθύνων. Αρκούσε µέχρι τώρα ο καταλογισµός πολιτικών ευ-
θυνών. Περάσατε από αρκετές εξεταστικές επιτροπές και εγώ
µαζί σας σε µερικές απ’ αυτές και νοµίζω ότι όλοι σ’ αυτή τη
χώρα έχουµε καταλήξει ότι αυτό πλέον δεν αρκεί. Χρειάζεται να
πάµε παρακάτω και θα το κάνουµε, αν, βέβαια, προκύψουν ευ-
θύνες, µέσα από τις έρευνες των αρµοδίων οργάνων. Καµµία αµ-
φιβολία γι’ αυτό και συµφωνούµε 100%!

Από εκεί και πέρα, όµως, θα σας δώσω ένα παράδειγµα –και
µ’ αυτό θα ολοκληρώσω- ως προς την προβληµατική φύση της
απογραφής σε κάποιες περιπτώσεις. Γιατί η απογραφή του 2011
κρίθηκε ελλειµµατική; Υπάρχουν, για παράδειγµα, περιπτώσεις
που διαπιστώθηκαν κενά όσον αφορά την αξιοπιστία των απο-
γραφών που διενεργήθηκαν είτε µε την προσκόµιση πληρεξου-
σίων είτε µε την προσκόµιση εξουσιοδοτήσεων. Δεν ξέρω κατά
πόσο ήταν λάθος του συστήµατος ή ευθύνη του διοικητή. Υπάρ-
χει νέα απόφαση για τη διενέργεια της απογραφής του 2012.
Συµφωνούµε ότι δεν µπορεί να υπάρχει ευθύνη αλλά από εκεί
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και πέρα γίνεται διορθωτική ενέργεια, ώστε να έχει αποτέλεσµα. 
Γίνεται νέα απογραφή, λοιπόν, µέσα στο 2012, η οποία ολο-

κληρώνεται στα τέλη του Σεπτέµβρη. Εδώ ζητείται το σύνολο των
πληρεξουσίων να έχουν εκδοθεί µέσα στο 2012 –να µην έρχονται
δηλαδή από το παρελθόν και να µην µπορούν να ελεγχθούν ως
προς την ωριµότητά τους- και, βέβαια, το σύνολο των εξουσιο-
δοτήσεων να συνοδεύεται και µε την προσκόµιση θεωρηµένου
φωτοαντιγράφου της αστυνοµικής ταυτότητας του συνταξιού-
χου. Είναι δύο απλές ενέργειες, οι οποίες τονώνουν την ποιότητα
αυτής της απογραφής, έτσι ώστε το σύστηµα να λειτουργήσει
καλύτερα. 

Ποιο είναι, λοιπόν, το τελικό ζητούµενο; Το τελικό ζητούµενο
είναι το σύστηµα να λειτουργήσει καλύτερα, να υπάρχει ο εξορ-
θολογισµός για τον οποίο τόσα πολλά είπαµε και τόσα πολλά
σχολιάστηκαν σε βάρος της ηγεσίας του Υπουργείου, έτσι ώστε
τελικά ο εξορθολογισµός αυτός να έχει σαν αποτέλεσµα να µει-
ωθούν οι δυσµενείς επιπτώσεις µέτρων που αναπόφευκτα λαµ-
βάνονται οριζοντίως κατά των συνταξιούχων ή των δικαιούχων
προνοιακών επιδοµάτων. Όσο περισσότερο εξορθολογίσουµε
αυτό το σύστηµα και αποβάλουµε τα ανέντιµα στοιχεία του, τόσο
λιγότερο θα χρειάζεται να παρέµβουµε, όπως σας είπα, σ’ αυτό
το δυσάρεστο κοµµάτι των µειώσεων. Νοµίζω ότι αυτό και µόνο
λέει τα πάντα για τη σηµασία του έργου που έχουµε αναλάβει
αυτήν τη στιγµή στο Υπουργείο ως προς τον εξορθολογισµό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υφυπουργό.
Συνεχίζουµε µε τη συζήτηση της δεύτερης µε αριθµό 88/20-8-

2012 επίκαιρης ερώτησης δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Νικολάου Βούτση προς τους Υπουργούς Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την πολιτική αντι-
µετώπιση των φαινοµένων ρατσιστικής βίας.

Κύριε Βούτση, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύξετε
την επίκαιρη ερώτησή σας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες
και κύριοι συνάδελφοι, είναι πάρα πολύ σοβαρό το ζήτηµα που
συζητάµε και συζητά και η ελληνική κοινωνία. Στο απώτερο πα-
ρελθόν δεν υπήρχαν τέτοια φαινόµενα, διότι η ελληνική κοινωνία
είχε µία διαφορετική διαδροµή, µία διαφορετική κουλτούρα που
δεν προσιδίαζε σε αντιλήψεις ξενοφοβίας και ρατσισµού.

Μετά το πρώτο µεταναστευτικό κίνηµα που υπήρξε στην Ελ-
λάδα την προηγούµενη δεκαετία, υπήρξαν περιπτωσιολογικές
αναφορές σε τέτοια φαινόµενα. Σήµερα πλέον, δηλαδή τα τελευ-
ταία χρόνια και σε συνθήκες κρίσης, είναι µαζικά αυτά τα φαινό-
µενα. Ερωτάται η ελληνική πολιτεία σε ποιο βαθµό αντιµετωπί-
ζονται, όταν ουδείς έχει συλληφθεί, ουδείς έχει καταδικαστεί και
δεν υπάρχει καµµία ιδιαίτερη µέριµνα και καµµία ιδιαίτερη θε-
σµική πρόνοια για την καταγραφή αυτού του πλήθους των κρου-
σµάτων. Ήταν εξήντα τρία στην πιλοτική έρευνα που έγινε στο
τελευταίο τρίµηνο του 2011, ενώ το 2012 είναι περισσότερα.
Υπάρχουν αναφορές σε έγκριτα έντυπα του εξωτερικού, οι
οποίες κυριολεκτικά δοκιµάζουν τη χώρα µας σε σχέση µ’ αυτό
το ζήτηµα, µε εκατοντάδες φαινόµενα και κρούσµατα ρατσιστι-
κής βίας και ξενοφοβίας που φθάνουν µέχρι τις δολοφονίες.

Δεν είναι δυνατόν να αντιµετωπίζουµε την κατάσταση σαν να
µη βλέπουµε την ιδιαιτερότητα της κρίσης. Δεν θα αναφερθώ
εδώ στις ιδιαίτερες αποσαφηνίσεις που ο προοδευτικός διανο-
ούµενος Κωνσταντίνος Τσουκαλάς έχει κάνει γι’ αυτό το ζήτηµα.

Θα µπορούσαµε να αναφερθούµε και στις αναλύσεις έγκριτων
φορέων σαν την Εθνική Επιτροπή για τα Δικαιώµατα, όπου ανα-
φέρεται ότι σε συνθήκες κρίσης -και το βιώνουµε τώρα- ακριβώς
επειδή υποχωρεί το κράτος από πάρα πολλές ενέργειες στη
σφαίρα του δηµοσίου χώρου και λόγω της οικονοµικής κρίσης
και ακριβώς επειδή υπάρχει και µία υποτίµηση και απαξίωση αν-
τιπροσωπευτικών θεσµών, άλλων θεσµών που κρατούσαν την
κοινωνική συνοχή και τον όποιο πολυπολιτισµικό χαρακτήρα των
σηµερινών κοινωνιών, ακριβώς επειδή υπάρχει τεράστια υποχώ-
ρηση αυτών των θεσµών, ανοίγει ελεύθερα ένα πεδίο για τη δια-
µόρφωση άλλου τύπου συλλογικοτήτων που δρουν σαν

συµµορίες, που δρουν µε την έννοια της δικής τους παρουσίας
και παρέµβασης που φτάνει µέχρι τους ελέγχους ταυτοτήτων ή
παρεµβάσεις σε θρησκευτικούς χώρους από κρούσµατα που ξυ-
λοκοπούν ανθρώπους κ.λπ..

Τα κρούσµατα τα οποία έχουν καταγραφεί είναι λιγότερα από
τα πραγµατικά και το γνωρίζουµε όλοι µας, ας µην υποκρινόµα-
στε. Διότι πάρα πολλοί άνθρωποι επειδή δεν έχουν χαρτιά –
εννοώ από τους ξένους- δεν πηγαίνουν να καταµαρτυρήσουν
τέτοια κρούσµατα ή και άλλοι άνθρωποι Έλληνες και ξένοι για
λόγους µη στοχοποίησης τους –γνωρίζω πάρα πολλά τέτοια φαι-
νόµενα- δεν προβαίνουν σε καταγγελίες. 

Είναι σαφές ότι θα πρέπει ως κοινωνία, ως πολιτεία και απαι-
τούµε και από την Κυβέρνηση να υπάρξει ή αν υπάρχει να µας
ειπωθεί -δεν προκύπτει από τις δηµόσιες δράσεις της αστυνο-
µίας ή της δικαιοσύνης σε αυτόν το συγκεκριµένο τοµέα- αυτό
το ειδικό σχέδιο το οποίο θα αποτρέπει µία τέτοια αντίληψη, µία
τέτοια κουλτούρα και κυρίως θα αποτρέπει τέτοιες δράσεις που
οδηγούν µέχρι τη δολοφονία. 

Κλείνω και µε συγχωρείτε για τη µακρηγορία. Η ατιµωρησία τι
µήνυµα δίνει; Ο κύριος Υπουργός και άλλοι πολλές φορές χρη-
σιµοποιούν τη φράση «θέλουµε να δώσουµε ένα µήνυµα ότι δεν
είναι ξέφραγο αµπέλι», είτε κάνοντας τρία στρατόπεδα κ.λπ, σύµ-
φωνα µε τη δική τους λογική. 

Σε σχέση µε αυτό το ζήτηµα υπάρχει χρόνια ατιµωρησία και
σαφής και ανοιχτός από µεγάλα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
συµψηφισµός που οδηγεί στη νοµιµοποίηση στη συνείδηση των
πολιτών τέτοιων ενεργειών, συµψηφισµός είτε µε ειδεχθή και
απεχθή εγκλήµατα, ποινικά εγκλήµατα προσφύγων, µεταναστών
-όπως και οι Έλληνες κάνουν τέτοια εγκλήµατα και σηµειώνον-
ται- είτε µε το γενικό µεταναστευτικό πρόβληµα το οποίο είναι
πρόβληµα και το αναγνωρίζουµε όλοι σε συνθήκες κρίσης. 

Όταν τα βάζεις όλα αυτά µαζί και αρχίζεις και τα κάνεις σα-
λάτα, βεβαίως η επίθεση και η οποιαδήποτε βίαιη δράση πηγαίνει
δίπλα και διαµορφώνει µία συνείδηση συναίνεσης σε αυτόν που
υποφέρει σήµερα ακόµα και στον Έλληνα πολίτη από την οικο-
νοµική κατάσταση κ.λπ.

Άρα, λοιπόν, τέτοια µηνύµατα στέλνει η ελληνική πολιτεία;
Εµείς δεν θέλουµε να το δεχθούµε, θέλουµε να προβληµατι-
στούµε όλοι από κοινού, έτσι ώστε να µπορέσουµε να πάµε σε
µία διαφορετική κατεύθυνση. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Δηµό-

σιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Νικόλαος- Γεώργιος
Δένδιας έχει το λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Θα είµαι εξαιρετικά ολιγόλογος ακριβώς επειδή το θέµα είναι
ιδιαίτερα σοβαρό.

Κύριε συνάδελφε, η πολιτική βούληση της παρούσας Κυβέρ-
νησης –έχω όµως την αίσθηση και της κάθε ελληνικής κυβέρνη-
σης- είναι η απόλυτη αντίθεση και η απόλυτη πάταξη του
φαινοµένου. Επ’ αυτού δεν έχω να προσθέσω πολλά. 

Θέλω να σας πω ότι υπάρχουν ρητές εντολές προς την Ελλη-
νική Αστυνοµία προς αυτήν την κατεύθυνση, υπάρχει εντολή για
την ακριβή καταγραφή των φαινοµένων. Έχει εκδοθεί ειδική
φόρµα γι’ αυτό και θα δηµιουργηθεί και ειδικό τµήµα εντός της
κρατικής ασφάλειας που να µπορεί µε ποιο εξειδικευµένο τρόπο
να αντιµετωπίζει το φαινόµενο. 

Τα στατιστικά στοιχεία που µου έχουν δώσει οι υπηρεσίες δεν
συµφωνούν µε τα δικά σας. Μου αναφέρουν µόνο τρεις περιπτώ-
σεις για το 2010 και είκοσι δύο περιπτώσεις για το 2011. Δεν µου
έχει δώσει καταγραφή για το 2012 η οποία θα µου δοθεί στο
τέλος του Αυγούστου για το χρονικό διάστηµα του πρώτου εξα-
µήνου, επταµήνου, οπότε και θα σας τα γνωστοποιήσω. 

Επί του πολιτικού θέµατος όµως- διότι αυτό φαντάζοµαι ρω-
τάτε τον Υπουργό- η απάντησή µου υπήρξε σαφής και σας
εδόθη.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Βούτσης έχει
το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο που
είπε ο κύριος Υπουργός από το πολιτικό θέµα, διότι διάβασα και
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µία συνέντευξή του την Κυριακή επ’ αυτού του θέµατος. 
Αυτές οι δεσµεύσεις ακόµη και όταν γίνονται –και είναι σηµαν-

τικό- σε δηµόσιο χώρο έχουν τη σηµασία τους έστω και µε την
έννοια της διαπαιδαγώγησης του δηµόσιου χώρου σε µία αντί-
ληψη µιας άλλης αντιµετώπισης. Η ίδια η ζωή όµως θα δείξει.

Όσον αφορά τα κρούσµατα, οι καταγραφές δεν έχουν γίνει
από εµάς. Προφανώς δεν έχουµε τέτοιο δίκτυο και δεν ενδιαφε-
ρόµαστε για την περιπτωσιολογία. Υπάρχουν έγκριτα δίκτυα µε
επίκεντρο την Ύπατη Αρµοστεία του ΟΗΕ για τους πρόσφυγες,
τα οποία έχουν καταγράψει ένα προς ένα τα περιστατικά και τα
εξήντα τρία του τελευταίου τριµήνου του 2011 στο πιλοτικό πρό-
γραµµα.

Θα σας καταθέσω όλα τα χαρτιά που έχουµε απ’ όλες τις ορ-
γανώσεις και από καθηγητές πανεπιστηµίων και από παρατηρή-
τρια και από µη κυβερνητικές οργανώσεις που δεν έχουν
διαψευσθεί ποτέ. Επίσης θα σας καταθέσω και όλα τα δηµοσι-
εύµατα και θα σας αναφέρω ως παράδειγµα το δηµοσίευµα της
20ης Ιουλίου της εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ» όπου είναι ένα ολοσέ-
λιδο µε πέντε από τις µεγαλύτερες αµερικάνικες και καναδέζικες
εφηµερίδες που κατήγγειλαν τη χώρα µας και όχι στη βάση υπο-
βολιµαίων, «πρακτόρικων» δηµοσιευµάτων για τέτοια κρούσµατα
που τα προσδίδουν σε σχέση µε την παλαιότερη –το είπα και
στην αρχή της οµιλίας µου- εντύπωση και αίσθηση που υπήρχε
για το ότι ο ελληνικός λαός δεν είναι ξενόφοβος και δεν υπήρχαν
ρατσιστικά κρούσµατα. Είναι µία εντελώς διαφορετική εικόνα
στον σύγχρονο κόσµο.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Βούτσης, καταθέ-
τει για τα Πρακτικά της Βουλής τα προαναφερθέντα στοιχεία, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, σε κάθε περίπτωση να επισηµάνω ότι σε συν-
θήκες κρίσης –και το γνωρίζετε νοµίζω πάρα πολύ καλά- και διε-
θνώς και στην Ελλάδα και ιδιαίτερα εδώ, έχουµε γίνει ανθρωπο-
φύλακες της Ευρώπης. Και λυπούµαι βαθύτατα –ήσασταν και
εσείς χθες παρών- που στην Αίθουσα της Γερουσίας του Ελλη-
νικού Κοινοβουλίου ακούστηκε η ανατριχιαστική έκφραση «σκου-
πιδότοπος της Ευρώπης». Μπορεί να είµαστε ανθρωποφύλακες
µέσω του Δουβλίνου ΙΙ ή οτιδήποτε άλλο, µπορεί να έχουµε δια-
φορετικές απόψεις για το µεταναστευτικό, για την προσέγγιση
µε τους ξένους, µε τους πρόσφυγες, αλλά το να µιλάµε µε έναν
τέτοιο τρόπο και να διαµορφώνεται µία τέτοια ορολογία για αν-
θρώπινες ψυχές που µέσα από τη δική τους απόγνωση κάνουν
δεκάδες χιλιάδες χιλιόµετρα για να πάνε στο άγνωστο και να
υποστούν ότι υφίσταται, είναι κάτι το οποίο δεν τιµά καθόλου
όσους το λένε.

Πιστεύω πως θα δοθεί η ευκαιρία –και χθες έγινε µία αρχή
στην Επιτροπή να υπάρξει µία εν γένει πλέον συζήτηση του προ-
βλήµατος- επί της ουσίας να συµβάλουµε όλοι στην αντιµετώ-
πιση του θέµατος. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κ. Βούτση.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Κύριε Πρόεδρε, δεν θα λάβω το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Θα συζητηθεί η

τρίτη µε αριθµό 83/20.8.2012 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύ-
κλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Γεωργίου Ντόλιου προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αντιµετώπιση της παρά-
νοµης µετανάστευσης µέσω του επιχειρησιακού σχεδίου «Ξένιος
Ζευς».

O κ. Ντόλιος έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Κύριε Υπουργέ, το θέµα σας είναι πολύ

γνωστό. Νοµίζω πως είναι γνωστά πανελλαδικά πλέον και το επι-
χειρησιακό σχέδιο «Ξένιος Ζευς» και η απόφασή σας να δηµιουρ-
γήσετε κέντρα φύλαξης παράνοµων µεταναστών στη Θράκη και
µάλιστα συγκεκριµένα σε δύο εκπαιδευτήρια, στις σχολές αστυ-
φυλάκων Ξάνθης και Κοµοτηνής. 

Θέλω να σας θυµίσω και να το ακούσει η Εθνική Αντιπροσω-
πεία, πως η µεταφορά των σχολών αστυφυλάκων στη Θράκη κά-

ποια εποχή ήταν ένα εµβληµατικό ζήτηµα. Χαρακτήριζε την από-
φαση της ελληνικής πολιτείας και όχι της τότε Κυβέρνησης να
αντιµετωπισθεί το θέµα των αναπτυξιακών ιδιαιτεροτήτων στη
Θράκη µε έναν ιδιαίτερο τρόπο. 

Αποφασίστηκε από την ελληνική πολιτεία να µεταφερθούν σε
αυτή την περιοχή οι κρατικές δραστηριότητες, δηλαδή έτοιµες
θέσεις εργασίας. Και αυτό γιατί διαπιστώθηκε ότι µε τα κλασσικά
αναπτυξιακά µέσα και εργαλεία δεν ήταν δυνατόν να καλύψουµε
τη µεγάλη διαφορά που χωρίζει την ανάπτυξη αυτής της περιο-
χής από την υπόλοιπη χώρα.

Η απόφαση για τη µετατροπή των εκπαιδευτηρίων σε κέντρα
φύλαξης λαθροµεταναστών, δηµιούργησε την αίσθηση ότι η ελ-
ληνική πολιτεία, λόγω της οικονοµικής κρίσης, λόγω των δυσχε-
ρειών που υπάρχουν, αποφάσισε να αλλάξει τακτική στο θέµα
της αντιµετώπισης της ανάπτυξης στη Θράκη. Γι’ αυτό, το πρώτο
ερώτηµα το οποίο τίθεται είναι εάν η Κυβέρνηση σηµατοδοτεί
αυτή την αλλαγή, εάν η Κυβέρνηση δεσµεύεται ότι θα συνεχίσει
η λειτουργία των σχολών αστυφυλάκων στη Θράκη. 

Βεβαίως, νοµίζω ότι αυτονόητη είναι η δέσµευση πως θα λει-
τουργήσει η Σχολή Διδυµοτείχου, η οποία δεν µετατράπηκε σε
κέντρο φύλαξης παράνοµων µεταναστών.

Μία παράλληλη δέσµευση –γιατί η Θράκη είναι ενιαία- πως σε
εύλογο χρονικό διάστηµα και µέσα στη φετινή ακαδηµαϊκή χρο-
νιά θα λειτουργήσουν και οι δύο άλλες σχολές, νοµίζω ότι θα
αποκαταστήσει ένα κλίµα εµπιστοσύνης της πολιτείας µε εκείνη
την περιοχή. Έχω, όµως, και τη γνώµη ότι θα ακουστεί θετικά σε
όλο τον ελληνικό λαό.

Τώρα υπάρχει κι ένα δεύτερο ζήτηµα: Αποφασίστηκε –και συµ-
φωνούµε µε την απόφαση της Κυβέρνησης- η όσο το δυνατόν
αποτελεσµατικότερη φύλαξη του ποταµού Έβρου. Συµφωνούµε
απόλυτα. Επέλεξε η Κυβέρνηση να αποσπάσει ή να µετακινήσει
πάνω από χίλιους πεντακόσιους αστυφύλακες –πρώην συνοριο-
φύλακες συνήθως- στον Έβρο για την όσο το δυνατόν ασφαλέ-
στερη φύλαξη του ποταµού. Συµφωνούµε µε την πολιτική αυτή.
Εξάλλου, εµείς –κι εγώ προσωπικά- είχαµε συµφωνήσει -στην
ίδια λογική- και µε την κατασκευή του φράχτη. Το θέµα που ανα-
κύπτει είναι ότι θα χρειαστεί αυτή η προσπάθεια να έχει διάρκεια.
Εποµένως, η δίµηνη απόσπαση αυτών των ανθρώπων δεν είναι
αρκετή. Ή θα συνεχιστεί ή θα χρειαστεί να µετακινηθούν κι άλλοι
άνθρωποι, κάποιες εκατοντάδες. Θα δηµιουργηθεί, όµως, θέµα.
Οι άνθρωποι αυτοί είναι οικογενειάρχες, οι άνθρωποι αυτοί έχουν
πραγµατικά πρόβληµα, πέραν του ότι το κόστος για την ελληνική
πολιτεία είναι πραγµατικά µεγάλο. 

Γι’ αυτό διατυπώνω τη σκέψη να χρησιµοποιηθεί ντόπιο προ-
σωπικό, κατάλληλο για τη φύλαξη του ποταµού, για τη φύλαξη
της διόδου, το οποίο θα στελεχώνει µεικτά κλιµάκια. Επικεφαλής
θα είναι αστυνοµικός. Και αναφέροµαι στους εθνοφύλακες. Είναι
κάποιες χιλιάδες στον Έβρο. Έχουν οπλισµό. Έχουν εκπαί-
δευση. Τους βλέπουµε να παρελαύνουν στις παρελάσεις. Δεν
είναι ένα Σώµα το οποίο δεν έχουµε ξαναδεί ποτέ. Έχουν ευαι-
σθησία, η οποία προκύπτει από την καταγωγή τους. Έχουν
γνώση της γεωγραφίας της περιοχής. Νοµίζω ότι θα τα καταφέ-
ρουν αποτελεσµατικότερα.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ, δεν είναι κρυφό, δεν είναι µυστικό,
ότι αυτό θα αποτελούσε µία σοβαρή οικονοµική ενίσχυση στον
πενόµενο Νοµό Έβρου, όπου η ανεργία σε όλη την Περιφέρεια
Ανατολικής Μακεδονίας και Θράκης προπορεύεται σε σχέση µε
όλες τις άλλες περιφέρειες της χώρας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο
Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Δέν-
διας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Κύριε συνάδελφε, σας ευχαριστώ πολύ
που µου δίνετε την ευκαιρία µε την ερώτησή σας να διαβεβαι-
ώσω και πάλι κάτι το οποίο επανειληµµένως έχω πει: Η µετα-
τροπή των δύο αστυνοµικών σχολών της Θράκης σε κέντρα
φύλαξης παρανόµων µεταναστών είναι προσωρινή. Έχω χρησι-
µοποιήσει, µάλιστα, και την έκφραση «απολύτως προσωρινή».
Προς αυτή την κατεύθυνση η Κυβέρνηση συνεχίζει να κινείται.
Και είναι χαρά µου που έχω τη δυνατότητα να σας επαναλάβω
αυτή τη δέσµευση.
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Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι δεν είµαι έτοιµος να σας
απαντήσω στο δεύτερο τµήµα της ερώτησής σας, όσον αφορά
το ζήτηµα χρήσης εθνοφυλάκων. Είναι κάτι το οποίο το είδα στην
ερώτησή σας. Ζήτησα από τις Υπηρεσίες της Ελληνικής Αστυνο-
µίας και του Υπουργείου να έχουν µία εισήγηση επί του θέµατος
-εάν είναι εφικτό- και τι σηµαίνει βεβαίως και για τη φύλαξη και
για το κόστος και για τη δυνατότητα χρηµατοδότησης του κό-
στους από την Ευρωπαϊκή Ένωση και από τα Ταµεία τα οποία
χρηµατοδοτούν όλη αυτή την προσπάθεια κατά το ποσοστό
τους. Ελπίζω ότι σε εύλογο χρόνο θα έχω τη δυνατότητα να σας
απαντήσω.

Ελπίζω η διαβεβαίωσή µου για τα θέµατα των σχολών να λει-
τουργήσει µε τον τρόπο που πρέπει να λειτουργήσει προς την
κοινωνία της Θράκης, προς την οποία θέλω να πω και το εξής: Ο
αριθµός των αστυφυλάκων, οι οποίοι θα προσληφθούν φέτος,
είναι εξαιρετικά χαµηλός εξαιτίας των γενικών µέτρων. Κατά συ-
νέπεια, η δυνατότητα λειτουργίας πολλών σχολών είναι µάλλον
µακρινή. Πάρα ταύτα, έχω δεσµευτεί και θέλω επί τούτου να το
επαναλάβω και αυτό εδώ: Αν λειτουργήσει έστω και µία σχολή,
αυτή θα λειτουργήσει στη Θράκη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να πω και
κάτι γενικά επί του µεταναστευτικού και του τρόπου χειρισµού
της επιχείρησης αυτής. Έχω πει επανειληµµένως -και σας κου-
ράζω ίσως επαναλαµβάνοντας τον εαυτό µου- ότι κατά την
άποψη της Κυβέρνησης η χώρα εβρίσκετο και βρίσκεται σε κα-
τάσταση απόλυτου κινδύνου, σε κατάσταση συνολικής ανατρο-
πής της κοινωνικής δοµής από το µεταναστευτικό. 

Η προσπάθεια, η οποία αναλήφθηκε είναι µεγάλη. Ξέρω ότι σε
πάρα πολλές περιοχές της χώρας δεν είναι δηµοφιλής, το κατα-
λαβαίνω πάρα πολύ καλά. Από την άλλη µεριά όµως θέλω να δια-
κηρύξω την κυβερνητική βούληση και την προσωπική µου
βούληση και να δηλώσω ότι δεν έχει την παραµικρή έννοια να
παραµένει κανείς Υπουργός στο συγκεκριµένο Υπουργείο εάν
δεν υπηρετεί µια συγκεκριµένη πολιτική επίλυσης αυτού του ζη-
τήµατος. Άγνοια του ζητήµατος αυτού στη συγκεκριµένη φάση
συνιστά πραγµατικά εθελοτυφλία σε µέγα κίνδυνο για τη χώρα
και την κοινωνία.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κ. Ντόλιος, έχει

το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Με θετικό τρόπο άκουσα την επαναδέ-

σµευση του Υπουργού για το ότι το κλείσιµο των σχολών αστυ-
φυλάκων είναι προσωρινό. Νοµίζω, όµως, κύριε Υπουργέ, ότι θα
µπορούσε να υπάρξει µια δέσµευση σας εάν λειτουργήσει µια
σχολή. Μια σχολή θα λειτουργήσει έτσι και αλλιώς. Τη φετινή
ακαδηµαϊκή χρονιά θα υπάρξει ένας αριθµός φοιτητών. Αυτή η
σχολή εάν είναι µια µπορεί να είναι το Διδυµότειχο και ζητώ τη
δέσµευσή σας τώρα στη Βουλή. Εάν υπάρξει δεύτερη νοµίζω ότι
µε µια µετακίνηση προς…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Εάν υπάρξει µια, δεν θα είναι το Διδυµό-
τειχο, θα είναι µια άλλη σχολή της Θράκης. Εντάξει;

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Της Θράκης;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Της Θράκης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Γιατί δεν θα είναι το Διδυµότειχο;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Εάν υπάρξει µια µου είπατε. Θα προσπα-
θήσουµε να υπάρξουν και άλλες. Με συγχωρείτε που σας
διέκοψα, αλλά για να κλείνουµε το θέµα, να µην µένουν θέµατα
ανοιχτά. Με συγχωρείτε πάρα πολύ, µου διέφυγε ότι δεν διεξά-
γουµε αυτόν το διάλογο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Γιατί βάζω το θέµα έτσι; Γιατί θεωρώ
ότι η ακαδηµαϊκή…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Μου είπατε εάν υπάρξει µια.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Ναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Εάν υπάρξει µια θα είναι στη Θράκη και
δεν θα είναι το Διδυµότειχο. Κάνουµε προσπάθειες να υπάρξουν
παραπάνω από µια.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΝΤΟΛΙΟΣ: Επιτρέψτε µου τότε, µιας και κάνουµε
το διάλογο, να σας πω το εξής: Εάν υπάρχει µια δεν µπορεί να
ξεκινήσει φυσιολογικά η ακαδηµαϊκή χρονιά. Αντιλαµβάνοµαι ότι
δεν πρόκειται να αδειάσουν οι σχολές αστυφυλάκων Κοµοτηνής
και Ξάνθης έγκαιρα, έτσι ώστε να αρχίσει έγκαιρα η ακαδηµαϊκή
χρονιά, γι’ αυτό και σας είπα ότι αν υπάρξει µια πρέπει να είναι
το Διδυµότειχο. Ελπίζω και πιστεύω ότι δεν θα είναι οι νέοι αστυ-
φύλακες λιγότεροι από πεντακόσιους, εποµένως δεν θα είναι µια.
Αυτό είναι το πρώτο ζήτηµα που θέλω να θέσω.

Το δεύτερο ζήτηµα που θέλω να θέσω, για να το ακούσει και
η Εθνική Αντιπροσωπεία, γιατί θα συνεχιστεί και η συζήτηση γι’
αυτό το θέµα στην επιτροπή ή στην Ολοµέλεια, είναι µε ποια λο-
γική επιλέγονται περιοχές για τη χωροθέτηση κέντρων φύλαξης.
Εάν γίνει η απέλαση των παράνοµων µεταναστών κάποια στιγµή,
σε κάποιες εβδοµάδες ελπίζω, τότε οι άνθρωποι αυτοί θα πρέπει
από τη Θράκη να ξαναµπούν σε λεωφορεία και να µεταφερθούν
στους τόπους αναχώρησής τους. Εποµένως, ένα κριτήριο θα
µπορούσε να είναι -και πρέπει να είναι, λογικό µου φαίνεται- ότι
τα κέντρα φύλαξης θα πρέπει να χωροθετούνται κοντά στους τό-
πους αναχώρησης, απέλασης εθελοντικής ή µη των παράνοµων
µεταναστών.

Το άλλο ζήτηµα το οποίο υπάρχει είναι οι χώροι υποδοχής.
Εδώ µιας και χαλαρώσαµε λίγο µε την παρέµβασή σας τη διαδι-
κασία, και επιτρέψτε µου κύριε Πρόεδρε, είναι ότι υπάρχει το φυ-
λάκιο, το οποίο λειτουργεί όπως λειτουργεί. Έχει παρθεί µια
απόφαση για επέκτασή του. Δεν είναι διευκρινισµένο εάν η επέ-
κταση αυτή αφορά συγκεκριµένα ένα κέντρο, που θα το ονοµά-
ζουµε κέντρο υποδοχής ή εάν θα µεγαλώσει το φυλάκιο και θα
είναι κέντρο φύλαξης. 

Αυτά είναι ζητήµατα που απασχολούν την τοπική κοινωνία για
πολλούς και διαφόρους λόγους, τους οποίους δεν έχω τη δυνα-
τότητα να αναπτύξω σ’ αυτήν µου την ερώτηση.

Κλείνοντας, κρατάω µε πολύ θετικό τρόπο το γεγονός ότι το
Υπουργείο και η Κυβέρνηση θα εξετάσουν τη δυνατότητα αξιο-
ποίησης ντόπιου προσωπικού για τη φύλαξη των συνόρων. Επα-
ναφέρω ένα ζήτηµα, το οποίο λέει ότι τη στιγµή που µετακινού-
νται µε απόσπαση τόσες εκατοντάδες άνθρωποι εγώ προτείνω -
ως σκέψη- να µετακινηθούν επί µονίµου βάσεως αστυφύλακες
από τον Έβρο που υπηρετούν σε διάφορες περιοχές της χώρας,
οι οποίοι µπορούν να ανταποκριθούν καλύτερα και βεβαίως µε
µια αναπτυγµένη αίσθηση καθήκοντος, η οποία προκύπτει από
την ευαισθησία καταγωγής τους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Κύριε συνάδελφε, αφού ζητήσω και πάλι
συγνώµη που σας διέκοψα πριν, λέω «ναι» στο τελευταίο που εί-
πατε. Έχει δοθεί ήδη η σχετική εντολή: αν υπάρχουν αστυνοµικοί
από τον Έβρο που επιθυµούν να πάνε εκεί και να υπηρετήσουν,
αυτό θα γίνει.

Ως προς το θέµα της προηγούµενης ερώτησής σας, αν το φυ-
λάκιο θα είναι κέντρο πρώτης υποδοχής ή κέντρο φύλαξης, σας
απαντώ ότι θα είναι κέντρο πρώτης υποδοχής. Επίσης, σας
απαντώ ότι ο σχεδιασµός του Υπουργείου δεν είναι να υπάρξουν
στο Νοµό Έβρου κέντρα φύλαξης, κέντρα φιλοξενίας. Ο σχεδια-
σµός για το Νοµό Έβρου είναι να υπάρχουν κέντρα πρώτης υπο-
δοχής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Εισερχόµεθα στην πέµπτη µε αριθµό 95/20-8-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Χρυσής Αυγής κ.
Ηλία Κασιδιάρη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τον Πακιστανό λαθροµε-
τανάστη στο τραγικό συµβάν της Πάρου.

Κύριε Κασιδιάρη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, για να αναπτύ-
ξετε την ερώτησή σας.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Επειδή έχει γίνει πολύς λόγος για το µε-
ταναστευτικό και επειδή αυτή η ερώτηση αφορά ένα συγκεκρι-
µένο πρόσωπο, τον Πακιστανό βιαστή και δολοφόνο, διότι δεν
γνωρίζουµε αν θα επιβιώσει το κοριτσάκι, η δεκαπεντάχρονη που
έπεσε θύµα του Πακιστανού αυτού, εγώ θα επιµείνω στην ορο-
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λογία «σκουπίδια». Τον «άνθρωπο» αυτό τον κατατάσσουµε στα
σκουπίδια, εκεί ανήκει. Και στον όρο «σκουπιδότοπος της Ευρώ-
πης» για την Ελλάδα θα επιµένουµε και έχουµε κάθε δικαίωµα,
διότι δηµοκρατία έχουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Σεβαστείτε το χώρο
αυτό.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Εγώ σέβοµαι απόλυτα το χώρο. Σεβα-
στείτε κι εσείς τους Έλληνες, οι οποίοι δεινοπαθούν από όλους
αυτούς τους εγκληµατίες που έχουν µαζευτεί στη χώρα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Εµείς τους σεβόµα-
στε απόλυτα. Σας παρακαλώ πάρα πολύ.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Σας παρακαλώ, όχι παρεµβάσεις. Σας
παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Αλίµονό µου αν δεν
µπορώ να κάνω παρεµβάσεις σε ορισµένες εκφράσεις που δεν
εκπροσωπούν το ελληνικό Κοινοβούλιο.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Σε πρώτο επίπεδο απευθύνοµαι στον
κύριο Υπουργό και όχι σε εσάς.

Έχουµε δηµοκρατία και έχω δικαίωµα να χρησιµοποιώ όποιες
εκφράσεις θεωρώ ότι αρµόζουν στην περίπτωση αυτή.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Έχουµε δηµοκρα-
τία, αλλά όχι όπως την εννοείτε εσείς, κύριε Κασιδιάρη.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Έχω κάθε δικαίωµα και δεν µπορείτε να
µου το στερήσετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Δεν σας διακόπτω.
Πάρτε το λόγο για όσο θέλετε να µας πείτε. Αλλά µην χρησιµο-
ποιείτε βαριές εκφράσεις που δεν εκπροσωπούν τους Έλληνες
πολίτες.

ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Θα επιµείνουµε εγώ και το κόµµα µου
στην ορολογία «σκουπίδια» και «σκουπιδότοπος της Ευρώπης».
Έτσι έχουν καταντήσει την Ελλάδα.

Να έρθουµε στο προκείµενο. Σε πρώτο επίπεδο η ερώτησή
µου ξεπερνά τον Κοινοβουλευτικό Έλεγχο, αφορά την αγωνία
µιας ολόκληρης κοινωνίας, η οποία έχει πέσει θύµα ενός ανεξέ-
λεγκτου πολέµου, ενός ανεξέλεγκτου κύµατος εγκληµατικότη-
τας, η οποία πηγάζει, σχεδόν κατά αποκλειστικότητα, από
λαθροµετανάστες.

Η βασική αιτία του φαινοµένου, κύριε Υπουργέ, είναι ότι µπαί-
νουν στη χώρα χιλιάδες εγκληµατικά στοιχεία για τα οποία δεν
γνωρίζουµε τίποτα. Εγώ θα σας µεταφέρω απλά και µόνο κάτι
που µου κατήγγειλαν δεσµοφύλακες, υπάλληλοι φύλαξης στις
φυλακές. Έτυχε να είναι µε κάποιον κρατούµενο Αλγερινό ο
οποίος µιλούσε µε την πρεσβεία του και ο Έλληνας δεσµοφύλα-
κας που ήξερε αραβικά άκουγε να του λέει ο άνθρωπος της πρε-
σβείας ότι εσύ αν απελαθείς στην Αλγερία, αν γυρίσεις στη χώρα
σου, θα βγάλεις δις ισόβια µε αυτά που έχεις κάνει εκεί, γι’ αυτό
µείνε στην Ελλάδα». 

Όλους αυτούς τους έχουµε µαζέψει εδώ πέρα. Η κατάσταση
την οποία αντιµετωπίζουµε είναι τραγική και το θλιβερό φαινό-
µενο είναι ότι δεν γνωρίζουµε ποιοι είναι αυτοί που µπαίνουν, πό-
σους έχουν βιάσει, πόσους έχουν σκοτώσει, πόσες ληστείες
έχουν διαπράξει.

Εδώ µέσα στην Ελλάδα, δυστυχώς, όλοι αυτοί τα βρήκαν εύ-
κολα, διότι ο Πακιστανός αν έκλεβε στο Πακιστάν ήξερε ποια
είναι η τιµωρία: διαµελισµός, απευθείας κοπή χειρός. Εδώ τα
βρήκε εύκολα. Τι έκανε ο συγκεκριµένος; Βίασε και παραλίγο να
σκοτώσει. Και πώς τον αντιµετώπισε το ελληνικό κράτος; Δέ-
χτηκε αυτό το ψέµα το οποίο είπε, διότι όλος ο ελληνικός λαός
γνωρίζει ότι είπε ψέµατα. Δεν είναι σε καµµία περίπτωση, ανήλι-
κος αυτός ο άνθρωπος. Με το που είδε όλη η Ελλάδα στα κανά-
λια τις φωτογραφίες του, στην κυριολεξία ανατρίχιασε. Είδε ότι
αυτός ο άνθρωπος κορόιδεψε επισήµως ένα ολόκληρο κράτος
και βέβαια, το ερώτηµα, το οποίο θα τεθεί στη δευτερολογία µου,
είναι πώς αποδεχτήκαµε αυτή την κοροϊδία.

Λοιπόν, κατά πρώτο λόγο ερωτώ: Τι γνωρίζουµε γι’ αυτούς
τους χιλιάδες που µπαίνουν στη χώρα σε µηνιαία βάση; Είναι δε-
κάδες χιλιάδες σε µηνιαία βάση αυτοί που µπαίνουν. Τι γνωρί-
ζουµε; Προφανώς πολλοί από αυτούς έχουν βγει από φυλακές,
έχουν διαπράξει άπειρα εγκλήµατα στις χώρες προέλευσής
τους. Έχουµε τη δυνατότητα να γνωρίζουµε το παραµικρό γι’ αυ-
τούς; Γνωρίζω ότι δεν την έχουµε. 

Γνωρίζω εξ ορισµού και εξ αρχής την απάντησή σας, αλλά
επειδή κι εσείς είστε ένας δηµόσιος λειτουργός και αµείβεστε γι’
αυτό το οποίο κάνετε, ζητώ µια απάντηση επισήµως. Για να δι-
καιολογούµε και τα λεφτά που παίρνουµε από το ελληνικό κρά-
τος, την ώρα που ο ελληνικός λαός πεινάει. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Στον κύριο Βου-

λευτή θα απαντήσει ο Υφυπουργός, κ. Κωνσταντίνος Καραγκού-
νης.

Έχετε το λόγο, κύριε Υπουργέ, για τρία λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Ευχαριστώ
πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Καταρχάς, θέλω να εκφράσω τη συµπαράσταση του Υπουρ-
γείου, αλλά φαντάζοµαι και όλης της ελληνικής κοινωνίας, για
τις δύσκολες ώρες που περνά η οικογένεια αυτής της ανήλικης
µαθήτριας και ευχόµαστε και προσευχόµαστε όλοι για τη γρή-
γορη ανάρρωσή της.

Θέλω επίσης, να εκφράσω τον αποτροπιασµό µου για το στυ-
γερό αυτό έγκληµα που διαπράχτηκε, το λιγότερο που µπορεί
να το χαρακτηρίσει κανείς είτε αυτός είναι Έλληνας είτε είναι αλ-
λοδαπός, από ένα ανθρωπόµορφο τέρας. 

Κατ’ αρχάς, θέλω να σας διαβάσω τις δύο απαντήσεις που λά-
βαµε από τις αρµόδιες υπηρεσίες σχετικά µε την ερώτησή σας.
Η πρώτη απαντάται από το Πρωτοδικείο Σύρου η οποία λέει: «Σε
συνέχεια των ανωτέρω σχετικών σας ενηµερώνουµε ότι δυνάµει
της διατάξεως του άρθρου 241 του Κώδικα Ποινικής δικονοµίας
η ανάκριση διέπεται από µυστικότητα και έλλειψη δηµοσιότητας.
Σας πληροφορούµε ως τόσο ότι έχουν γίνει όλες οι νόµιµες ενέρ-
γειες κατ’ άρθρο 248 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας για τη δια-
κρίβωση της ηλικίας του κατηγορουµένου. 

Να σας διαβάσω και την απάντηση από την  Διεύθυνση Σω-
φρονιστικής Πολιτικής, η οποία λέει ότι ο ανωτέρω κατηγορού-
µενος κρατείται σύµφωνα µε τις διατάξεις του άρθρου 12 του
Σωφρονιστικού Κώδικα στο ειδικό κατάστηµα κράτησης νέων Αυ-
λώνα  δυνάµει του υπ’ αρθµ.7/2012 εντάλµατος προσωρινής κρά-
τησης του Αναπληρωτή Ανακριτή Πληµµελειοδικών Σύρου. 

Κύριοι συνάδελφοι, είναι σε όλους γνωστό ότι σε όλη την προ-
δικασία -πάγια δικονοµική αρχή, σύµφωνα µε τον Κώδικα Ποινι-
κής Δικονοµίας- και εν προκειµένω η διαδικασία της κυρίας
ανάκρισης είναι µυστική. Η παρούσα υπόθεση αφορά εκκρε-
µούσα ποινική δίωξη ευρισκόµενη στο στάδιο της κύριας ανάκρι-
σης. Είναι καθαρά στην εξουσία του ανακριτή όλες οι ανακριτι-
κές πράξεις. Εκεί εµπίπτει και η διακρίβωση της ηλικίας του δρά-
στη. Έκρινε λοιπόν, ο ανακριτής, αφού προχώρησε σε όλες τις
νόµιµες ενέργειες του άρθρου 248 του Κώδικα Ποινικής Δικονο-
µίας -που στο άρθρο αυτό περιλαµβάνεται, όπως είπα, και η δια-
κρίβωση της ηλικίας του δράστη- ότι µε βάση τα στοιχεία που
έχει στα χέρια του ο εν λόγω κατηγορούµενος είναι γεννηµένος
το 1993, µε συνέπεια η παραγγελία προς φυλάκιση από τον Ει-
σαγγελέα εκτέλεσης ποινών της Σύρου να τον µετάγει στο Ειδικό
Κατάστηµα Νέων Αυλώνας. 

Σε περίπτωση που κατά το στάδιο της εκκρεµούσας κύριας
ανάκρισης περιέλθουν εις γνώσει του ανακριτή καινούργια στοι-
χεία όσον αφορά την ηλικία του κατηγορουµένου -που µπορεί,
κύριε συνάδελφε, να τα έχει ήδη ζητήσει ο κ. Ανακριτής και να
εκκρεµούν, αλλά εµείς δεν τα γνωρίζουµε, διότι ακριβώς η προ-
δικασία είναι µυστική- τότε µετά από σχετική ενηµέρωση αρµο-
δίως της Κεντρικής Επιτροπής Μεταγωγών ο κατηγορούµενος
θα µεταχθεί άµεσα σε κατάστηµα κράτησης ενηλίκων, σύµφωνα
µε το άρθρο 9 του Σωφρονιστικού Κώδικα. Η ανάκριση είναι σε
εξέλιξη και είναι στην ευχέρεια του ανακριτή, χρησιµοποιώντας
τα µέσα που διαθέτει, να διακριβώσει περαιτέρω στοιχεία, τα
οποία, όταν θα περιέλθουν σε γνώση του Υπουργείου, θα τα
αξιοποιήσουµε άµεσα. 

Στη συνέχεια θα σας απαντήσω και όσον αφορά το ποινικό µη-
τρώο και τι ελέγχεται και τι δεν ελέγχεται στη χώρα. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον

κ. Υφυπουργό. 
Ο κ. Κασιδιάρης έχει το λόγο για τρία λεπτά. 

500 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΗΛΙΑΣ ΚΑΣΙΔΙΑΡΗΣ: Κατ’ αρχάς, τα στοιχεία που διέθετε ο εν
λόγω ανακριτής ήταν µια δήλωση του πακιστανού ότι δεν είναι
ανήλικος –αυτή ήταν η αρχική του δήλωση- την οποία καθ’ υπό-
δειξη δικηγόρου µετά την άλλαξε. Δεν υπάρχουν άλλα στοιχεία.
Εποµένως, αυτός ο ανακριτής και ο εισαγγελέας -διότι δύο απο-
φασίζουν από κοινού, όπως γνωρίζετε, για τη προφυλάκιση ή µη
ή το κατάστηµα κράτησης, στο οποίο θα γίνει η µεταγωγή- είναι
ή τρελοί ή τυφλοί. Εφόσον ο συγκεκριµένος ανακριτής και ο συγ-
κεκριµένος εισαγγελέας –τους οποίους εσείς καλύπτετε και δεν
σας τιµά καθόλου αυτό, ενώ θα µπορούσατε µε ένα τηλέφωνο
να είχε τελειώσει αυτή η ιστορία, διότι εµπαίζει ένας πακιστανός
ολόκληρη την Ελλάδα- είδαν αυτόν τον άνθρωπο και έκριναν ότι
είναι δεκαοκτώ χρονών, που τον είδε όλη η Ελλάδα και κατάλαβε
ότι είναι πάνω από είκοσι πέντε, οι συγκεκριµένοι είναι ή τυφλοί
ή τρελοί. Δεν µπορεί όµως στο Πρωτοδικείο της Σύρου να είναι
δύο τρελοί λειτουργοί της δικαιοσύνης. Θα ήταν τροµερή σύµ-
πτωση. Εποµένως, υπάρχει µια άλλη σκοπιµότητα. Υπάρχει κά-
ποιος λόγος να ευνοείται αυτός ο πακιστανός; Αυτό είναι το
ερώτηµα που τίθεται από ολόκληρη την ελληνική κοινωνία. Εφό-
σον δεν υπάρχει, για να φύγει αυτό το βάρος από πάνω σας, θα
πάρετε ένα τηλέφωνο για να τελειώσει η διαδικασία άµεσα. Διότι
αυτή τη στιγµή το κοριτσάκι είναι στο νοσοκοµείο, δεν επικοινω-
νεί µε το περιβάλλον και κανείς δεν γνωρίζει αν ο εγκέφαλός του
θα λειτουργήσει ξανά και την ίδια ώρα αυτό το σκουπίδι είναι
στις φυλακές Αυλώνα και «την περνάει ζάχαρη», όπως λέει και ο
λαός. Εποµένως, περιµένουµε να πάρετε πιο άµεση πρωτοβου-
λία από το να µου απαντάτε εδώ µε ευχολόγια και τυπικότητες.
Αυτό είναι µία απαίτηση της κοινωνίας. 

Δεν θέλω να πολυλογήσω. Θέλω να πω ότι η ιστορία µε τη ρα-
τσιστική βία εις βάρος αλλοδαπών πρέπει να τελειώσει κάποια
στιγµή. Έχει κουραστεί η ελληνική κοινωνία. Είναι ένα τέχνασµα
αποπροσανατολισµού. Και θέλω να πω ότι, από τότε που ξεκί-
νησε αυτή η ιστορία, η Χρυσή Αυγή δέχτηκε µία βοµβιστική  εµ-
πρηστική επίθεση στα γραφεία της στο Παγκράτι όπου
καταστράφηκαν ολοσχερώς και χθες το βράδυ στο κατάστηµα
ενός Βουλευτή µας, του κ. Μπούκουρα, του Βουλευτή Κορινθίας,
δεχθήκαµε δεύτερη βοµβιστική εµπρηστική επίθεση. Και αυτό το
κατάστηµα καταστράφηκε ολοσχερώς και µιλάµε για έναν εκλεγ-
µένο αντιπρόσωπο του ελληνικού λαού και βέβαια, δεν έχει γίνει
ούτε µία προσαγωγή γι’ αυτές τις τροµοκρατικές επιθέσεις. Ας
τελειώνουµε, λοιπόν, µε την «καραµέλα» της ρατσιστικής βίας.
Ο µόνος ρατσισµός ο οποίος υπάρχει είναι ο ρατσισµός κατά των
Ελλήνων και η ευνοϊκή µεταχείριση την οποία απολαµβάνουν
πάρα πολλοί αλλοδαποί εγκληµατίες. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΑΡΑΓΚΟΥΝΗΣ (Υφυπουργός Δικαιοσύ-

νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Δεν θα προ-
χωρήσω ούτε θα σχολιάσω τις εκφράσεις που αναφέρατε. Εγώ
θεωρώ ότι οι νόµοι πρέπει να λειτουργούν σε ένα κράτος και οι
διαδικασίες να τηρούνται. 

Θα σας απαντήσω τώρα στο σκέλος της δεύτερης ερώτησης
που µου κάνατε για το µητρώο. Έχω την απάντηση της Γενικής
Διεύθυνσης Δικαιοσύνης του Αυτοτελούς Τµήµατος Ποινικού
Μητρώου, η οποία λέει το εξής: Όσον αφορά το δράστη, καµµία
επιπλέον πληροφορία ταυτοποίησης δεν βρέθηκε στην ηλεκτρο-
νική βάση του πληροφοριακού µας συστήµατος. Σας γνωρίζουµε
επίσης ότι η εν λόγω βάση ενηµερώνεται µε καταδικαστικές απο-
φάσεις που εκδίδονται από δικαστικές αρχές κρατών που συµ-
µετέχουν στο Ευρωπαϊκό Σύστηµα Πληροφοριών Ποινικού
Μητρώου ECRIS για Ευρωπαίους πολίτες ή έχουν επικυρώσει
την Ευρωπαϊκή Σύµβαση Περί Αµοιβαίας Δικαστικής Συνδροµής
επί Ποινικών Υποθέσεων και ενδεχοµένως αφορά και πολίτες µε
µη ευρωπαϊκή ιθαγένεια. Προσπάθειες γίνονται από την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή για τη διαµόρφωση Ευρωπαϊκού Συστήµατος
Πληροφοριών Ποινικού Μητρώου για πολίτες τρίτων κρατών.
Είναι το ECRIS της ΥΕΝ, είναι Third Country Nationals, το οποίο
η Υπηρεσία µας συνδράµει µε συµµετοχή σε οµάδες εργασίας
µε συµπλήρωση ερωτηµατολογίων. 

Εκτός από τις παραπάνω περιπτώσεις, στο πλαίσιο της διε-

θνούς δικαστικής συνεργασίας σε ποινικές υποθέσεις είναι δυ-
νατή η αναζήτηση πληροφοριών ποινικού µητρώου και από
κράτη που η Ελλάδα έχει συνάψει διακρατικές διµερείς ή πολυ-
µερείς συµβάσεις. Στις περιπτώσεις που δεν υπάρχει σύµβαση,
οι όροι δικαστικής συνδροµής ρυθµίζονται από τις διατάξεις των
άρθρων 4-36 του Κώδικα Ποινικής Δικονοµίας και επαφίεται στη
συνεργασία των κρατών. Θα επαναλάβω ότι έχει στα χέρια του
ο ανακριτής αρκετά όπλα µέχρι να περατωθεί η ανάκριση, να
µπορεί να διακριβώσει περαιτέρω στοιχεία για την ακριβή ηλικία
του δράστη και από εκεί και πέρα θα υπάρξουν οι κατάλληλες
ενέργειες από το Υπουργείο Δικαιοσύνης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
προς το Σώµα ότι η υπ’ αριθµόν 1/1/20-7-2012 Επίκαιρη Επερώ-
τηση του Προέδρου της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Αλέξη Τσίπρα και επτά Βουλευτών του κόµµατός του, αρµο-
διότητας του Υπουργείου Οικονοµικών, σχετικά µε την απόπειρα
εξώδικου συµβιβασµού µεταξύ του Ελληνικού Δηµοσίου και της
«SIEMENS» που είχε προγραµµατιστεί για αύριο Παρασκευή 24
Αυγούστου δεν θα συζητηθεί.

Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 84/20-8-2012 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελόνη προς τους Υπουρ-
γούς Επικρατείας και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρο-
νικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την αξιοποίηση προσωπικού
άµεσα συγχωνευµένων φορέων. 

Η κυρία Βουλευτής έχει το λόγο για δυο λεπτά.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΟΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στις 13 Αυγούστου του τρέχοντος έτους ο Υπουργός κ. Μανι-

τάκης µου απέστειλε ένα έγγραφο που τιτλοφορείτο ως απάν-
τηση για το ίδιο θέµα που αφορά η σηµερινή ερώτηση, δηλαδή
για τον τρόπο αξιοποίησης του προσωπικού των άµεσα συγχω-
νευοµένων φορέων, το περιεχόµενο της οποίας θα τολµούσα να
πω ότι ήταν εξαιρετικά αόριστο. Το γεγονός αυτό, αν µη τι άλλο,
υποδηλώνει ότι υπάρχει µία συστηµατική προσπάθεια συσκότι-
σης για το τι προτίθεστε να πράξετε µε τους υπαλλήλους του
δηµοσίου, µε σκοπό να συνεχίσετε να τους εκφοβίζετε µε τα ίδια
σενάρια. Ανακοινώσατε ως Υπουργείο ότι σκοπεύετε άµεσα να
προχωρήσετε σε καταργήσεις-συγχωνεύσεις που αφορούν κατ’
αρχήν είκοσι έναν  τοµείς του δηµοσίου.

Το πιλοτικό αυτό σχέδιο, σύµφωνα µε προχθεσινά δηµοσιεύ-
µατα του Υπουργείου σας, το επεκτείνετε σε χίλιους συνολικά
φορείς. Αυτό σηµαίνει πως σε πλήθος οργανισµών που πρόκειται
να συγχωνευτούν θα προκύψει προσωπικό τριών διαφορετικών
ταχυτήτων: δηλαδή θα έχουµε εκείνους που θα παραµείνουν
στους νέους φορείς που θα προκύψουν από τις συγχωνεύσεις,
εκείνους που θα µεταφερθούν σε άλλο φορέα και βέβαια τους
απολυόµενους µέσω της περίφηµης εφεδρείας, που αποτελεί
µια ακόµα ιστορία ακραίας κυβερνητικής αναξιοπιστίας.

Τούτο το λέγω διότι οι αρχηγοί της συγκυβέρνησης έλεγαν
στην αρχική τους συµφωνία ότι αποκλείεται ρητά η εφεδρεία. Ο
Υπουργός κ. Μανιτάκης στις προγραµµατικές δηλώσεις της Κυ-
βέρνησης δήλωνε πως ούτε σκέψη δεν υπάρχει για απολύσεις
και σήµερα η Κυβέρνηση αναδιπλώνεται εκ νέου. 

Προσθέσατε δε και ορισµένες καινούργιες ανακαλύψεις εισά-
γοντας ορολογίες, όπως «νέα εφεδρεία, έξυπνη εφεδρεία» και
άλλες µεταφράσεις της λέξης «απόλυση», στη διάλεκτο που µιλά
µόνο η Κυβέρνηση. Όλοι αυτοί οι ευφηµισµοί βέβαια δεν µπο-
ρούν να συγκαλύψουν την αλήθεια: ότι δηλαδή προαναγγέλλετε
απολύσεις υπαλλήλων για να µην εξεγερθούν για τις νέες µει-
ώσεις που πρόκειται να τους επιβάλλετε. 

Με λίγα λόγια, σε κάθε περίπτωση έχουµε την άποψη ότι δεν
νοείται καµµία υπηρεσιακή µεταβολή για κανέναν απολύτως
υπάλληλο, χωρίς να έχει προηγηθεί κάποια αξιολόγηση, για τον
απλούστατο λόγο ότι δεν είναι δυνατόν να κρίνεται ποιος µένει,
ποιος µπορεί να πάει αλλού και ποιος θα απολυθεί από το δηµό-
σιο, χωρίς επ’ αυτού να υπάρχουν ξεκάθαρα αξιοκρατικά κριτή-
ρια.

Ακούµε µέσω διαρροών σας στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης
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διάφορες θέσεις για αυτό το θέµα, για ηλεκτρονικά τεστ για πα-
ράδειγµα, για αποµάκρυνση χωρίς καµία αξιολόγηση βάσει υπη-
ρεσιακών αναγκών, για µοριοδότηση τυπικών µόνο προσόντων
από το ΑΣΕΠ, για επιλογή βάσει της ηλικίας προς συνταξιοδοτική
διαθεσιµότητα ή συνταξιοδοτική ωρίµανση, όπως διαβάσαµε
χθες σε δηµοσιεύµατα του Τύπου και ένα σωρό άλλες τοποθε-
τήσεις. 

Τίποτα όµως δεν έχει ειπωθεί από την Κυβέρνηση υπεύθυνα
και συγκεκριµένα. Αυτό περιµένω να ακούσω από εσάς, κύριε
Υπουργέ, σαν απάντηση στην ερώτησή µου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε. 
Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης κ. Μανούσος Βολουδάκης.
ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, µου δίνετε πράγµατι την ευκαιρία να µιλήσω
για ορισµένα ζητήµατα τα οποία δεν έχουν ακουστεί σ’ αυτή την
Αίθουσα. Θα ήταν όµως σκόπιµο –επιτρέψτε µου να επισηµάνω,
ξεκινώντας- όταν µιλάµε στην Αίθουσα αυτή επί συγκεκριµένων
πολιτικών δεσµεύσεων της Κυβέρνησης, να µην συγχέουµε έν-
νοιες, πληροφορίες, εικασίες, εκτιµήσεις που µπορεί να προέρ-
χονται από δηµοσιεύµατα. 

Θα µου επιτρέψετε, λοιπόν, να σας απαντήσω υπεύθυνα, όπως
το λέτε, πάνω σε αυτά που ήδη έχουµε ανακοινώσει, πάνω σε
αυτά που είναι νόµος του κράτους και πάνω σε αυτά που είναι οι
πολιτικές µας δεσµεύσεις.

Οι συγχωνεύσεις οµοειδών ή οι καταργήσεις φορέων, που δεν
εξυπηρετούν πλέον το σκοπό για τον οποίο ιδρύθηκαν, είναι απα-
ραίτητο µέρος µιας πολιτικής εξορθολογισµού του κράτους, µιας
πολιτικής που θα µας οδηγήσει σε ένα κράτος αποτελεσµατικό,
οικονοµικό και λειτουργικό. Γιατί, είµαι βέβαιος ότι θα συµφωνή-
σετε ότι ο Έλληνας πολίτης δεν µπορεί, στις συνθήκες που βιώ-
νει σήµερα, να πληρώνει τις συνέπειες και τις δαπάνες που
προκύπτουν από ένα κράτος κατακερµατισµένο. Γιατί ένα κρά-
τος κατακερµατισµένο έχει πολλές πληγές που το συνοδεύουν,
όπως είναι τα πολλά διοικητικά συµβούλια διαφόρων φορέων και
νοµικών προσώπων, οι πολλές διευθυντικές θέσεις που αλληλο-
καλύπτονται, τα πολλά κτήρια, τα πολλά γραφεία, οι πολλές δια-
δικασίες στις οποίες υποβάλλεται ο πολίτης για να διεκπεραιώσει
τη δουλειά του µε το δηµόσιο. Πιστεύω ότι σε αυτά οι περισσό-
τερες πτέρυγες αυτής της Αίθουσας δεν θα διαφωνήσουν. 

Πρέπει τώρα να εξηγήσουµε πιο συγκεκριµένα τι κάνουµε, µε
βάση αυτές τις γενικές αρχές, σήµερα σε σχέση µε τους φορείς
του δηµοσίου, τα νοµικά πρόσωπα που είναι εποπτευόµενα από
το δηµόσιο. 

Όπως ήδη ανακοινώσαµε επίσηµα –όχι µε διαρροές, κυρία συ-
νάδελφε, υπάρχει ανακοίνωσή µας, που προφανώς από τα λεγό-
µενά σας την έχετε διαβάσει- ξεκινάµε πρώτα µε είκοσι έναν
φορείς και οµάδες φορέων -συνολικά πρόκειται για περίπου δια-
κόσια νοµικά πρόσωπα- των οποίων η αναγκαιότητα της συγχώ-
νευσης, ή και για λίγους από αυτούς της κατάργησης, ήταν
προφανής. Σε συνεννόηση πάντα µε τα αρµόδια εποπτεύοντα
Υπουργεία ξεκινήσαµε, χρησιµοποιώντας την οµάδα αυτή ως
οδηγό, να κάνουµε τη νοµοθετική ρύθµιση που σε λίγες µέρες
θα είναι έτοιµη, όπως ακριβώς έχουµε ανακοινώσει, µε την οποία
θα συγχωνεύονται οι οµοειδείς ή θα καταργούνται ορισµένοι φο-
ρείς, πάντα µε την πρόνοια ώστε οι πραγµατικά παρεχόµενες
προς τον πολίτη υπηρεσίες να συνεχίσουν να παρέχονται. Δεν
σταµατά, δηλαδή –και θέλω να το τονίσω αυτό- καµµιά πραγµα-
τικά παρεχόµενη υπηρεσία προς τον πολίτη µέσω της διαδικα-
σίας αυτής. 

Ως προς το προσωπικό, που κάνατε αναφορά εδώ µε νεότερα
στοιχεία, αλλά και µε όσα έχετε καταθέσει γραπτά στην ερώτησή
σας, είναι απολύτως σαφές –και συµφωνούµε σ’ αυτό- ότι δεν
µπορεί να γίνει καµµιά µεταβολή της υπηρεσιακής κατάστασης
του προσωπικού, χωρίς να έχει προηγηθεί αξιολόγηση. Αυτό
είναι απολύτως σαφές. Είναι δέσµευσή µας. Το έχουµε εξαγγεί-
λει. Είναι νόµος του κράτους. Έχουµε ορίσει και χρονοδιαγράµ-

µατα -τα ορίζει και ο νόµος- κι επιχειρούµε να είµαστε και ακόµη
ταχύτεροι απ’ όσα ο νόµος προβλέπει. Όλες λοιπόν, οι ενδεχό-
µενες στο µέλλον µεταβολές –κι αυτό που λέω δεν αφορά µόνον
τους υπό κατάργηση ή υπό συγχώνευση φορείς σήµερα, αλλά
αφορά τους πάντες- κι όλες οι διαδικασίες των ενδεχόµενων µε-
τακινήσεων, µετατάξεων κ.λπ.–εν πάση περιπτώσει, ό,τι προκύ-
ψει- θα είναι µετά από αξιολόγηση και µάλιστα µετά από
αξιολόγηση του ΑΣΕΠ, το οποίο ήδη είναι έτοιµο και στην απάν-
τηση που ο Υπουργός σάς έδωσε έχετε και το έγγραφο της
απαντήσεως του ΑΣΕΠ. Έτσι λοιπόν θα προχωρήσουµε, µε
διαφάνεια και µε αξιοκρατία.

Στη δευτερολογία µου θα δώσω περισσότερα στοιχεία, κύριε
Πρόεδρε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει η κ.

Χρυσοβελώνη. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Χαίροµαι που από την πλευρά του ο κύριος Υπουργός αποδέ-

χεται το γεγονός ότι θα πρέπει να υπάρξει αξιολόγηση, διότι κι
εµείς, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, αυτό το οποίο τονίζουµε κι αυτό
στο οποίο επιµένουµε είναι ότι πρώτα απ’ όλα θα πρέπει σαφώς
να υπάρχει αξιολόγηση του προσωπικού. Λέµε δηλαδή ξεκάθαρα
«όχι» σε προτάσεις «του ποδαριού», «όχι» σε εµβαλωµατικές λύ-
σεις της τελευταίας στιγµής, δηλαδή σε αδιαφανείς µεθοδεύσεις
µετατάξεων ερήµην των ιδίων των υπαλλήλων.

Γι’ αυτό, λοιπόν, το λόγο δηλώνουµε ότι απαιτούµε -και φαν-
τάζοµαι ότι συµφωνείτε κι εσείς, κύριε Υπουργέ- αξιολόγηση
µόνον µε συγκεκριµένα και απολύτως διαφανή κριτήρια, τα οποία
όµως θα γίνουν έγκαιρα γνωστά σε όλους. Τα κριτήρια και οι δια-
δικασίες δηλαδή, που θα τηρηθούν δεν πρέπει απλώς να δηµο-
σιοποιηθούν, αλλά θα πρέπει να καταβληθεί προσπάθεια να
γίνουν κτήµα του κάθε δηµόσιου υπαλλήλου, γιατί –και πιστεύω
ότι συµφωνείτε κι εσείς- µόνον εάν οι άνθρωποι της δηµόσιας δι-
οίκησης αποδεχθούν το γεγονός αυτό και κατανοήσουν τη ση-
µασία των κριτηρίων, θα µπορούν να συµµετέχουν ουσιαστικά
στην αναµόρφωση του κράτους.

Δηλώνουµε ως Ανεξάρτητοι Έλληνες ότι θα προωθήσουµε την
κατάργηση µε νόµο της εργασιακής εφεδρείας, δηλαδή των σχε-
τικών διατάξεων των νόµων 3845/2010, 4046/2012, που γέννησαν
τα µνηµόνια και όλων των συνεπειών αυτών, όπως έχουν συµπε-
ριληφθεί σε δέκα περίπου εφαρµοστικούς νόµους, που περιλαµ-
βάνουν διατάξεις, που διευκολύνουν αυτό το τέχνασµα, έτσι
ώστε να προωθούνται µαζικές απολύσεις στο δηµόσιο. 

Κατόπιν αυτών, ζητούµε από την  Κυβέρνηση να ενηµερώσει
σήµερα τους Έλληνες πολίτες για το πόσους θα αφορά η νέα
εφεδρεία, δηλαδή η απόλυση στο δηµόσιο εντός τριετίας, µε
ποια λογική εισηγείστε την απόλυση υπαλλήλων του δηµοσίου
προκειµένου να απορροφηθούν από ιδιωτικές επιχειρήσεις που
θα παρέχουν υπηρεσίες πάλι στο δηµόσιο και από ποιους φορείς
και µε ποια κριτήρια θα επιλέξετε τους χιλιάδες απολυµένους-
θύµατα της νέας εφεδρείας, που εξαγγέλλετε. 

Καταλήγοντας, σας ζητούµε να αναλογιστείτε την τεράστια
έκταση των κοινωνικών επιπτώσεων από την πολιτική σας και να
αναλάβετε τις ευθύνες σας, όχι απέναντι στην τρόικα, αλλά απέ-
ναντι στον ελληνικό λαό. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε

Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-

ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κυρία συνά-
δελφε, µε συγχωρείτε, αλλά έχω την αίσθηση ότι µιλάµε σε
διαφορετικούς χώρους. Για άλλα πράγµατα ρωτήσατε αρχικώς,
σε άλλα πράγµατα τοποθετήθηκα, άλλα πράγµατα αφορούσε η
γραπτή σας ερώτηση, άλλο πράγµα αφορά η δευτερολογία σας. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κάνετε λάθος. Δεν είναι άλλο
πράγµα…

ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Με συγχω-
ρείτε που θα το πω, αλλά είναι σαν να είναι δευτερολογία πάνω
σε µια άλλη πρωτολογία και απάντηση. 

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέψετε
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να πω, µε όλο το σεβασµό που έχω στο πρόσωπό σας, ότι θεωρώ
πως είναι άµεσα συνυφασµένο και το θέµα της εφεδρείας. Συµ-
φώνησα ως προς το κοµµάτι της αξιολόγησης, όπως είδατε. Είπα
ότι θα πρέπει να τηρηθούν συγκεκριµένα κριτήρια. Νοµίζω ότι
είµαι εντός τους θέµατος. 

Από εκεί και πέρα, θα ήθελα να σας πω ότι η συγκεκριµένη επί-
καιρη ερώτηση, όπως διατυπώθηκε και την έχετε στα χέρια σας
-δεν χρειάζεται να την επαναλάβουµε- είχε και άλλα σκέλη στις
ερωτήσεις, στα οποία δεν απαντήσατε καθόλου. Αν θέλετε δη-
λαδή να σας τα επισηµάνω, νοµίζω ότι δεν χρειάζεται..

ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κάνετε
λάθος. Η συγκεκριµένη σας ερώτηση ήδη απαντήθηκε και έχω
να πω και περισσότερα γι’ αυτό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος):  Αφήστε τον κύριο
Υφυπουργό να απαντήσει. Έχει το χρόνο να απαντήσει και στα
υπόλοιπα ερωτήµατα. 

ΜΑΝΟΥΣΟΣ ΒΟΛΟΥΔΑΚΗΣ (Υφυπουργός Διοικητικής Με-
ταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Κύριε Πρό-
εδρε, παρακαλώ να αφαιρέσετε το χρόνο της παρέµβασης.

Κατ’ αρχάς, όταν γίνεται µία επίκαιρη ερώτηση για ένα θέµα
το οποίο πράγµατι είναι σε εξέλιξη και αφορά κάποιες χιλιάδες
ανθρώπους, λίγους εν προκειµένω, οι εργαζόµενοι των φορέων
είναι υπό άµεση συγχώνευση ή κατάργηση. Δεν είναι δυνατόν να
πηγαίνουµε τη συζήτηση σε άλλα θέµατα που είναι πολύ µεγα-
λύτερα, αλλά λιγότερο επίκαιρα, µε την έννοια της επικαιρότητας
των ηµερών. 

Πρέπει, λοιπόν, επειδή µας ακούν και οι εργαζόµενοι των φο-
ρέων, που είναι υπό συγχώνευση ή σε κατάργηση, να ξεκαθαρί-
σουµε κάτι. Δεν προκύπτουν κατ’ αρχάς, για τη συντριπτική
πλειοψηφία των εργαζοµένων αυτών, µετατάξεις. Και αυτό γιατί
η συντριπτική πλειοψηφία των εργαζοµένων οι οποίοι απασχο-
λούνται, εργάζονται στους φορείς αυτούς, είναι εργαζόµενοι που
θα συνεχίσουν να εργάζονται στους συγχωνευθέντες φορείς και
θα ακολουθήσει και γι’ αυτούς, όπως και για άλλους, η αξιολό-
γηση για την οποία µιλήσαµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Είναι ελάχιστοι, είναι λίγες δεκάδες οι εργαζόµενοι καταργού-
µενων φορέων και οι οποίοι δεν είναι αποσπασµένοι από το δη-
µόσιο, που αυτοδικαίως γυρίζουν, προφανώς, στην υπηρεσία
τους. Είναι ελάχιστοι αυτοί, για τους οποίους πράγµατι θα υπάρ-
χει το καθεστώς µετάταξης. 

Η διαδικασία της αξιολόγησης, ξαναλέω, την οποία θεωρεί πι-
στεύω, όχι µόνο η Κυβέρνηση, αλλά και η κοινωνία απαραίτητη
για το δηµόσιο  -γιατί δεν µπορεί αυτό που ισχύει για τη συντρι-
πτική πλειοψηφία των Ελλήνων που αξιολογούνται κάθε µέρα της
ζωής τους, να µην ισχύει για το δηµόσιο, πρέπει να ισχύει και για
το δηµόσιο- αυτή η διαδικασία ακολουθείται µε συντεταγµένο
τρόπο, µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία µέσω του ΑΣΕΠ. Το τονίζω
αυτό. Είναι ανεξάρτητη αρχή το ΑΣΕΠ. Και δεν θα υποδείξουµε

εµείς, κυρία συνάδελφε, στο ΑΣΕΠ ποια θα είναι ακριβώς τα κρι-
τήρια που θα χρησιµοποιήσει. Είναι απολύτως στην εξουσία και
την αρµοδιότητα του ΑΣΕΠ αυτό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Βεβαίως, αυτό που ήδη γνωρίζω και ήδη έχει ληφθεί πρόνοια,
είναι η αξιολόγηση να είναι αντίστοιχη, τόσο µε την υπηρεσιακή
κατηγορία του εργαζοµένου, όσο και µε τον φορέα στον οποίο,
βεβαίως, απασχολείται. 

Θέλω να πω πολύ σύντοµα ότι σε αυτήν την προσπάθεια δεν
χωρά, κατά την άποψή µου, καµµία µάχη οπισθοφυλακών. Δεν
µπορεί να µπαίνει το πρόσχηµα της όποιας εξέλιξης της διαδι-
κασίας, των όποιων δηµοσιευµάτων βγαίνουν στην πορεία, της
όποιας πληροφορίας µπορεί να υπάρχει, καθώς πραγµατικά είναι
σε εξέλιξη µία διεργασία διερεύνησης των εναλλακτικών από την
Κυβέρνηση. Γιατί είναι γεγονός ότι αντιµετωπίζουµε έκτακτες
συνθήκες, δεν είµαστε σε µία συνθήκη κυβερνητική σαν αυτή
που είχαµε συνηθίσει για δεκαετίες, γιατί τα δηµοσιονοµικά προ-
βλήµατα της πατρίδας µας έχουν φθάσει στο σηµείο που γνωρί-
ζουµε, η δε ανάγκη του να φτιάξουµε ένα αποτελεσµατικό δηµό-
σιο τοµέα έχει και αυτή φθάσει στο απροχώρητο. 

Μου επιτρέπετε εδώ να επισηµάνω ότι σε αυτήν την προσπά-
θεια εµείς θέλουµε -και το αποδεικνύουµε εµπράκτως και θα σας
πω πώς- αρωγό τους δηµοσίους υπάλληλους. Το αποδεικνύουµε
εµπράκτως, γιατί και σε αυτή τη διαδικασία που συζητάµε εδώ,
την πρώτη αξιολόγηση των δοµών -αναφερθήκατε και στην αξιο-
λόγηση των περισσοτέρων φορέων που είναι εν εξελίξει- εµείς,
κυρία συνάδελφε, για να κάνουµε αυτό, όπως και για όλες τις ερ-
γασίες που κάνουµε ως τώρα, αξιοποιούµε και εκµεταλλευόµα-
στε τις δυνάµεις του δηµοσίου. Οι υπηρεσίες του Υπουργείου
κάνουν αυτή τη δουλειά προς το παρόν, όχι βεβαίως προς απο-
φυγή παρεξηγήσεως την αξιολόγηση του προσωπικού. Είπαµε
ότι εκεί είναι υπόθεση του ΑΣΕΠ.

Άρα, λοιπόν, µαζί µε τη δηµόσια διοίκηση, µαζί µε τα στελέχη
της δηµόσιας διοίκησης, προχωράµε σ’ αυτό που είναι η ανα-
γκαία αναµόρφωση του δηµόσιου τοµέα, γιατί ο Έλληνας πολί-
της στις οικονοµικές συνθήκες που ζει απαιτεί ένα δηµόσιο τοµέα
ο οποίος θα είναι και οικονοµικός και πάνω απ’ όλα, αποτελεσµα-
τικός. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε τον κύριο Υφυπουργό. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.29’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο Παρασκευή 24 Αυγούστου 2012 και ώρα 10.00’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: κοινοβουλευτικό έλεγχο,
συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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